



ရတနာပုံ

၁၉၉၂ ခုနှစ် ၊ မေလ ၁ ရက် စတင်ထုတ်ဝေသည်။

yadanarbonnews.com

၁၃၈၅ ခုနှစ် ၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် (၄) ရက် ၊ ထနုလီခေ့ ၊ (4-9-2023) ၊ အခွဲ (၃၂) ၊ အမှတ် (၁၂၇)

ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါး

- ❖ ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး။
- ❖ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး။
- ❖ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံးတည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပြည့်အဝ ရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှအလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏အခွင့်အရေးများ နစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



မာရဝိဇယပုဒ္ဂိုလ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်ပူးပေါင်းကြည်ညိုကြသည့် ရဟန်းရှင်လူ ဘုရားပူးပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိ

စာမျက်နှာ - ၁၀

ကျိုင်းခမ်းရေလှောင်တံခံဘက်စုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းပြီးစီးပါက နှစ်စဉ်လျှပ်စစ်စွမ်းအား ၂၄ ကီလိုဝပ်နာရီသန်းပေါင်း ထုတ်လွှတ်နိုင်မည်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်စော်အေးတို့ ရပ်စောက်မြို့နယ် ကျိုင်းခမ်းကျေးရွာအနီး နမ့်အက်ချောင်းပေါ်တွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် ကျိုင်းခမ်းရေလှောင်တံခံဘက်စုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃

ကော်မီသီးန့်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည့် ကျိုင်းခမ်းရေလှောင်တံခံဘက်စုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဝင်များသည် နေပြည်တော် မြောက်ပိုင်းဒေသရှိ ကျိုင်းခမ်းကျေးရွာအနီးရှိ နမ့်အက်ချောင်းပေါ်တွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် ကျိုင်းခမ်းရေလှောင်တံခံဘက်စုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။

အဖွဲ့ဝင်များသည် ကျိုင်းခမ်းရေလှောင်တံခံဘက်စုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ကျိုင်းခမ်းရေလှောင်တံခံဘက်စုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၏ အလုပ်အကိုင်များကို အကဲဖြတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျိုင်းခမ်းရေလှောင်တံခံဘက်စုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဝင်များသည် ကျိုင်းခမ်းရေလှောင်တံခံဘက်စုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၏ အလုပ်အကိုင်များကို အကဲဖြတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

THE BEST QUALITY TYRE PCR, TBR, TBB တာယာ အရွယ်အစားမျိုးစုံ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။

TRISTAR အရည်အသွေးမြင့်မား တာယာမှ

ပင်ရင်းဆောင်ရွက်မှု - ၀၉-၂၅၂-၂၂၈၇၇၊ ၀၉-၂၅၂-၂၅၅၅၅
 STARMART NINE MILE Showroom-(၉)မိုင် မြို့လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် - ၀၉-၃၀၆၀၀၀၀
 KHA YAE PIN MART-မာလာဘုံ မြို့လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် - ၀၉-၆၇၄၄၅၅၅
 STARMART MANDALAY Wholesale- ဂါလင်မုန်တိုင်လမ်းထောင့် မန္တလေးမြို့နယ် - ၀၉-၆၈၇၂၂၅၅
 STARMART Nay Pyi Taw-ရန်ကင်း-မန္တလေးလမ်းထောင့်၊ ရွှေတောင်သာ၊ ဗဟန်းမြို့နယ် - ၀၉-၆၅၁၀၅၀၇

ရတနာပုံ

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၄ ရက်
အယ်ဒီတာအောင်

သီးနှံအထွက်တိုးစေဖို့ သဘာဝမြေဩဇာသုံးစွဲစို့

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၂ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် ကျေးလက်ဒေသများတွင် နေထိုင်ကြပြီး လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်ကြသည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးတွင် သီးနှံများ အထွက်တိုးစေရေးအတွက် မြေဆီလွှာမှာ အဓိကလိုအပ်ချက်တစ်ခုပင်ဖြစ်ပေသည်။ မြေဆီလွှာ အာဟာရဓာတ်ပြည့်ဝမှုသာ သီးနှံများအထွက်တိုးပြီး ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပေသည်။

ထို့ကြောင့် သီးနှံများအထွက်တိုးစေရေးအတွက် မြေဆီလွှာများ ကောင်းမွန်စေရန် မြေဩဇာများအသုံးပြု၍ ပြုပြင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ မြေဩဇာတွင် ဓာတ်မြေဩဇာ၊ သဘာဝမြေဩဇာနှင့် ဇီဝမြေဩဇာဟူ၍ သုံးမျိုးရှိသည်။ ဓာတ်မြေဩဇာကို သုံးစွဲခြင်းသည် အပင်ကြီးထွားမှု၊ သီးပွင့်မှု စသည့်အပင်ဇီဝကမ္မဖြစ်စဉ်များကို ချက်ချင်းအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေသည်။ သို့သော် ရေရှည်သုံးစွဲပါက မြေဆီလွှာပျက်စီးမှုတို့ဖြစ်စေသည်။ ဇီဝမြေဩဇာသည်လည်း သီးနှံအမျိုးအစားအလိုက်၊ မြေအမျိုးအစားအလိုက် ထည့်သွင်းအသုံးပြုရသော မြေဩဇာအမျိုးအစားဖြစ်သည်။ သဘာဝမြေဩဇာမှာ သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုအတွက် အသုံးပြုသင့်သော မြေဩဇာအမျိုးအစားဖြစ်ပေသည်။

သဘာဝမြေဩဇာတွင် နွားချေးအပါအဝင် တိရစ္ဆာန်စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ၊ သီးနှံအကြွင်းအကျန်များ၊ သစ်စိမ်းမြေဩဇာများဖြစ်ကြသည်။ သဘာဝမြေဩဇာများတွင် အာဟာရဓာတ်ပါဝင်မှုမှာ ဓာတ်မြေဩဇာထက်နည်းပါးသော်လည်း သီးနှံများအတွက် လိုအပ်သောအာဟာရဓာတ်ပုံပါဝင်သောကြောင့် မြေဆီလွှာကောင်းမွန်ပြီး သီးနှံများအထွက်တိုးစေမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သဘာဝမြေဩဇာကို စနစ်တကျနှင့် နည်းလမ်းမှန်ကန်စွာ အသုံးပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။

ကျေးလက်နေပြည်သူများသည် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ကိုင်ကြရာတွင် သဘာဝမြေဩဇာအဖြစ် နွားချေးကို ရှေးယခင်ကတည်းက အသုံးပြုခဲ့ကြသည်။ တချို့မှာ နွားချေးသီးသန့်အသုံးပြုပြီး တချို့မှာ နွားချေးကို သီးနှံအကြွင်းအကျန်များနှင့် ရောနှောအသုံးပြုကြသည်။ အသုံးပြုသော နွားချေးသည် ကောင်းစွာဆွေးမြည့်လျှင် နွားချေးတွင်ပါဝင်သော အာဟာရဓာတ်များကို သီးနှံများအတွက် အားဖြစ်စေမည်အပြင် ဆွေးမြည့်သောနွားချေးသဘာဝမြေဩဇာမှ ထွက်ပေါ်လာသော သံဓာတ်၊ ဖော့စဖိတ်ဓာတ်တို့ကို သီးနှံများက အလွယ်တကူ စားသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် နွားချေးမြေဩဇာများကို ကောင်းစွာဆွေးမြည့်အောင်ပြုလုပ်ပြီးမှသာ သုံးစွဲကြရမည်ဖြစ်ပေသည်။

ကောင်းစွာဆွေးမြည့်သော သဘာဝမြေဩဇာများကို အသုံးပြုလျှင် ဝေးသောမြေကိုဖွယ်စေပြီး သဲဆန်လွန်းသောမြေကိုလည်း သိပ်သည်းစေသည်။ ထို့ပြင် ရေအစိုဓာတ်ကို ပိုမိုထိန်းသိမ်းပေးနိုင်ပြီး မြေထဲတွင် လေဝင်လေထွက်ကောင်းမွန်စေနိုင်သကဲ့သို့ အပူအအေးကိုလည်း မျှတအောင် ထိန်းနိုင်ပေသည်။ အရေးအကြီးဆုံးအချက်မှာ မြေဆီလွှာအတွင်းရှိ သဘာဝမြေဆွေး သို့မဟုတ် မြေဆီလွှာဓာတ်ကို ဖြည့်တင်းပေးရုံမျှမက ရေရှည်ကာလတွင် မြေဆီလွှာအာဟာရဓာတ်များကို ရေရှည်ထိန်းသိမ်းထားနိုင်မည်ဖြစ်ပေသည်။

သို့ဖြစ်ရာ သဘာဝမြေဩဇာသည် လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်တွင် အလွယ်တကူရရှိနိုင်ခြင်း၊ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ရရှိနိုင်ခြင်း၊ မြေဆီလွှာအတွက် မြေဆီလွှာဓာတ်ကို ရေရှည်ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ခြင်း၊ သီးနှံအထွက်တိုးစေရုံသာမက သီးနှံအရည်အသွေးပါတိုးတက်စေခြင်းတို့ကြောင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ကိုင်သူများအနေဖြင့် သဘာဝမြေဩဇာကို ပိုမိုသုံးစွဲသင့်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ရပေသည်။

မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း အောင်ပန်းဒေသထွက်အလူး တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၂၇၀၀ ပေါက်ဈေးရှိနေ

မန္တလေး ဧကတင်ဘာ ၃ သိရသည်။ မန္တလေး ဈေးကွက်အတွင်း အောင်ပန်းဒေသထွက် အလူး တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၂၇၀၀ ပေါက်ဈေးရှိနေကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ အောင်ကြက်သွန်နှင့် အလူးပွဲရုံပိုင်ရှင် ဒေါ်မေသဲဆွေက ပြောပြ၍ သိရသည်။

ယခုအခါ ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွင်း အောင်ပန်းဒေသထွက် အလူးများ အရောင်းအဝယ် ကောင်းမွန်လာခြင်းကြောင့် မန္တလေး ဈေးကွက်အတွင်း၌လည်း အောင်ပန်းဒေသထွက် အလူးများ အရောင်းအဝယ် ကောင်းမွန်ပြီး အရောင်းအဝယ် ကောင်းမွန်လာကြောင်း ရရှိလာကြောင်း ငွေကျပ် ၂၇၀၀ သာ ရှိခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ အရောင်းအဝယ် ကောင်းလာခြင်းကြောင့် ယနေ့ပေါက်ဈေးအရ အောင်ပန်းဒေသထွက်အလူးတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၂၇၀၀ ထိ ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

“အခုလတ်တလော အောင်ပန်းဘက်ကနေ မန္တလေးကိုတင်ပို့တဲ့ အလူးတွေကို ရန်ကုန်နဲ့ အခြားမြို့ကြီးတွေကိုလဲ ပြန်ပြီးတင်ပို့နေရပါတယ်။ လတ်တလော အလူးအသစ်တွေလဲ လက်ကုန်နည်းနေတော့ ဈေးကောင်းပြန်ရလာတယ်” ဟု မန္တလေးမြို့မှ အောင်ကြက်သွန်နှင့် အလူးပွဲရုံပိုင်ရှင် ဒေါ်မေသဲဆွေက ပြောပြ၍ သိရသည်။ (၁၈၄)

မန္တလေးမြို့ရှိ အထင်ကရ တန်ခိုးကြီးဘုရားများသို့ ဘုရားဖူးပြည်သူများ နေ့စဉ်လာရောက်ဖူးမြော်



မန္တလေး ဧကတင်ဘာ ၃ မန္တလေးမြို့ရှိ အထင်ကရ တန်ခိုးကြီးဘုရားများသို့ ဘုရားဖူးပြည်သူများ နေ့စဉ်လာရောက်ဖူးမြော်လျက်ရှိကြောင်း ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့များထံမှ သိရသည်။

ယနေ့တွင် မန္တလေးမြို့ရှိ တန်ခိုးကြီး ဘုရားများဖြစ်သော မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်၊ မန္တလေးတောင်တော်နှင့်ဝေရာစနကျောက်စိမ်းစေတီတော်တို့တွင် ဘုရားဖူးရဟန်းသံဃာတော်များနှင့်ပြည်သူစုစုပေါင်း ၂၅၉၂၈၄ ဦး လာရောက်ဖူးမြော်ကြကြောင်း သိရသည်။

“ဝေရာစနကျောက်စိမ်းစေတီတော်ကို နယ်စုံဒေသက ဘုရားဖူးတွေ နေ့စဉ် လာရောက်ဖူးမြော်ကြပါတယ်။ နေ့ထူးနေ့မြတ်ရက်တွေဆိုရင် ဘုရားဖူးတွေ ပိုပြီးလာရောက်ဖူးမြော်တာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဘုရားဖူးတွေက နားနေဆောင်တွေမှာလဲ ဝင်ရောက်နားခိုပြီး အေးဆေးစွာ အနားယူအပန်းဖြေနေကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။ အရိပ်ရပင်တွေလဲ စိုက်ပျိုးထားပြီး ခုံတွေလဲ ပြုလုပ်ပေးထားတယ်။ ဘုရားဖူးတွေက လိုဏ်ဂူအတွင်းကိုလဲ ဝင်ရောက်လေ့လာကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။ သနပ်ခါးကျောက်ပျဉ်ကြီးမှာလဲ ဘုရားဖူးတွေက ဝင်ရောက်လိမ်းခြယ်ကြပါတယ်။ အမှတ်တရပစ္စည်း အရောင်းဆိုင်တွေလဲ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချနေပြီး ဝယ်ယူသူတွေနဲ့ စည်ကားနေပါတယ်” ဟု ဝေရာစနကျောက်စိမ်းစေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးမောင်မောင်ဦးက ပြောပြသည်။

ဝေရာစနကျောက်စိမ်းစေတီတော်ကို နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီထိ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ယနေ့ညနေထိ ဘုရားဖူး ၂၂၂၄ (၁၈၅)

ရာဝတီမြစ်အတွင်း ဒုတိယမြစ်ကျဉ်းတွင် ရေဝဲများပြစ်ပေါ်နေခြင်းကြောင့် ရေယာဉ်များ အထူးဂရုပြုသွားလာရန်လိုဟုဆို

မန္တလေး ဧကတင်ဘာ ၃ ရာဝတီမြစ်အတွင်း ဒုတိယမြစ်ကျဉ်းတွင် ရေဝဲများပြစ်ပေါ်နေခြင်းကြောင့် ရေယာဉ်များ အထူးဂရုပြု သွားလာရန်လိုကြောင်း ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ ဒေသ-၅၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရေလမ်းညွှန်ဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးရဲထွန်းလင်းအောင်က ပြောပြ၍ သိရသည်။

ယခုလက်ရှိတွင် ဧရာဝတီမြစ်အတွင်း ရေများချိန်ကာလသို့ရောက်ရှိနေသည့်အတွက် စက်တင်ဘာလအတွင်း မန္တလေးဆိပ်ကမ်းများမှ ခရီးသည်တင် ရေယာဉ်များအပါအဝင် ကုန်တင်ရေယာဉ်များအနေဖြင့် မန္တလေးမှ ဗန်းမော်ဘက်သို့ သွားလာရာတွင် ဒုတိယမြစ်ကျဉ်းဖြစ်သည့် ရွှေကျမြို့နယ်အတွင်း၌ ရေဝဲများ ပြစ်ပေါ်နေခြင်းကြောင့် ရေယာဉ်များ တိမ်းမှောက်မှုမဖြစ်စေရန် အထူးသတိပြုသွားလာရန် လိုအပ်ကြောင်း သိရသည်။

“အခုစက်တင်ဘာလ ပထမပတ်စပီး ဧရာဝတီမြစ်အတွင်း မြစ်ရေ တော်တော်လေးများလာပါတယ်။ မန္တလေးဘက်ကတော့ ရေတက်တာမသိသာပေမဲ့ အထက်ဘက်ဖြစ်တဲ့ ဒုတိယမြစ်ကျဉ်းနေရာမှာ ရေတော်တော်လေးများနေပါတယ်။ ရေများချိန်ကာလဖြစ်တာကြောင့် ဒုတိယမြစ်ကျဉ်းမှာ ရေဝဲတွေဖြစ်ပေါ်နေပါတယ်။ ရေဝဲနေရာတွေကို ရေယာဉ်တွေဝင်မိရင် တော်တော်လေး အန္တရာယ်များနိုင်တယ်” ဟု ဦးရဲထွန်းလင်းအောင်က ပြောပြသည်။

အလားတူ ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်း တစ်လျှောက် မန္တလေးဆိပ်ကမ်းများမှ ဗန်းမော်ဘက်သို့သွားလာကြမည့် ရေယာဉ်များအနေဖြင့် အန္တရာယ်တစ်စုံတစ်ရာ မဖြစ်စေရေး စိုက်ထူပြသပေးထားသည့် ရေလမ်းညွှန် အမှတ်အသားများကိုလည်း ဂရုပြုသွားလာကြရန်လိုအပ်ကြောင်း သိရသည်။

မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက ယနေ့ နံနက် ၆ နာရီ မိနစ် ၃၀ တွင် တိုင်းတာရရှိသော မြစ်ရေအခြေအနေများမှာ မြစ်ကြီးနားမြို့တွင် ၆၂၀ စင်တီမီတာ၊ ဗန်းမော်မြို့တွင် ၉၂၅ စင်တီမီတာ၊ ရွှေကျမြို့တွင် ၈၆၀ စင်တီမီတာ၊ ကသာမြို့တွင် ၈၇၀ စင်တီမီတာ၊ သပိတ်ကျင်းမြို့တွင် ၁၃၁၆ စင်တီမီတာ၊ မန္တလေးမြို့တွင် ၁၁၁၇ စင်တီမီတာထိရှိကြောင်း သိရသည်။ (၁၈၄)

မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် ပါလောင်းကျေးရွာ၌ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှု စစ်ဆေး

မိုင်းဖြတ် စက်တင်ဘာ ၃
 ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ကျေးလက်နေပြည်သူများ သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေရရှိရေးရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းထားသော ကျေးရွာအုပ်စုပါလောင်းကျေးရွာ၌ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ

ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။ ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်မေလွင်နှင့် မြို့နယ် တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာများက ကျေးရွာရေပေးရေး ကော်မတီဝင်များနှင့်အတူ ပါလောင်းကျေးရွာ၌ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကိုကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သော မိုင်းပျဉ်းညီအကိုကုမ္ပဏီတာဝန်ခံ အင်ဂျင်နီယာက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့်

ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြမှုအပေါ် မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ်ဆိုင်ညွှန်မှုနှင့်အညီ အရည်အသွေးပြည့်မီစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားသည်။ မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် ပါလောင်းကျေးရွာ၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆံ့ ရေလှောင်ကန် တည်ဆောက်ခြင်း၊ အရည် နှစ်မိုင် စီမံစမ်းရေသွယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများကို ပြည်နယ်ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၄၅၅ ဒသမ ၉ သိန်း

ဖြင့် မိုင်းပျဉ်းညီအကိုကုမ္ပဏီက ယခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၆ ရက်မှစတင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဒေသခံပြည်သူများ သောက်သုံးရေဖူလုံစွာ ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်မေလွင်က ပြောပြ၍

ဘားအံမြို့နယ်၌ ကျေးရွာချင်းဆက် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းပြီးစီးမှု စစ်ဆေး

ဘားအံ စက်တင်ဘာ ၃
 ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက နိုင်းကြာ-လှိုင်ဝါး ကျေးရွာချင်းဆက် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ကရင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးရန်မျိုးနိုင်၊ ကရင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(နည်းပညာ) ဒေါ်ခင်ဇာဝင်း၊ ဘားအံခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းလော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နိုင်းကြာ-လှိုင်ဝါး ကွန်ကရစ်လမ်း ဖောက်လုပ်ပြီးစီးမှုကို

ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးက လုပ်ငန်းများ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရေး ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းကြရန် မှာကြားသည်။ နိုင်းကြာ-လှိုင်ဝါး ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း အရှည်ငါးမာလုံးအကျယ် ၁၂ ပေ၊ အမြင့်ခြောက် လက်မရှိ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ပြည်နယ်အစိုးရခွင့်ပြုငွေကျပ် ၁၁၁ ဒသမ ၃၇၇ သိန်းဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်သော ဝေပုံမြေကုမ္ပဏီက ယခုနှစ် မေလ ဒုတိယပတ်က စတင်ဖောက်လုပ်ခဲ့ရာ ယခုအခါ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သဖြင့် ကျေးရွာနှစ်ရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများ ယခင်ကထက် သွားလာရေး ပိုမို အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း ကရင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

အိုအို

ကျုံပျော်မြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးစပါး ၁၁၅၄၂၅ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီး



ကျုံပျော် စက်တင်ဘာ ၃
 ရောဂတ်တိုင်းဒေသကြီး ကျုံပျော်ခရိုင် ကျုံပျော်မြို့နယ်တွင်ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးစပါး ၁၁၅၄၂၅ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးကြောင်း ကျုံပျော်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ကျော်က ပြောပြ၍ သိရသည်။

ကျုံပျော်မြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် မိုး သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးစပါး ၁၁၅၄၂၅ ဧကကို ယခုနှစ် မေလ တတိယပတ်က စတင်စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ ယနေ့ထိ ရာနှုန်းပြည့်စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါမိုးစပါး ကေအားလုံး ရာနှုန်းပြည့်စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု

စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနနှင့် ဒေသခံ တောင်သူများက စနစ်တကျ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် စိုက်ပျိုးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ “ဒီနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ ကျုံပျော်မြို့နယ်မှာ မိုးစပါး ၁၁၅၄၂၅ ဧက စိုက်ပျိုးခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိ မိုးစပါးကေအားလုံး ရာနှုန်းပြည့်

စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသရာသီဥတုနဲ့ကိုက်ညီပြီး ဈေးကွက်ရှိတဲ့ စပါးမျိုးတွေကို ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးထားပါတယ်။ ရွှေခရုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးတာ မရှိစေဖို့ ရွှေခရုကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး အသိပညာပေးလုပ်ငန်းတွေကို လုပ်ဆောင်ပြီး စိုက်ပျိုးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ တောင်သူတွေ ရွှေခရုကို ဘယ်လိုကာကွယ်ရမယ်ဆိုတာ လက်တွေ့သရုပ်ပြ အသိပညာပေးတာတွေ လုပ်နေတာရှိသလို လက်ကမ်းစာစောင်တွေလဲ ဖြန့်ဝေပေးပါတယ်။ လိုအပ်တဲ့နည်းပညာတွေနဲ့ အခြားပံ့ပိုးမှုတွေကို စပါးမစိုက်မီ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်”ဟု မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ကျော်က ပြောပြသည်။ အဆိုပါမိုးစပါး ၁၁၅၄၂၅ ဧကတွင် ပခမ်း၊ ဆင်းသုခ၊ မှော်ဘီ-၃၊ ပခမ်းရွှေဝါ၊ GW-11၊ မှော်ဘီ-၂ စသည်စပါးမျိုးများကို အများဆုံး စိုက်ပျိုးထားကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ကျော်လင်း

လဲချားမြို့နယ် နောင်မိန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေး

လဲချား စက်တင်ဘာ ၃
 ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လဲချားမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက မြို့မကျေးရွာအုပ်စု နောင်မိန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းအရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ နဝမအကြိမ် ထုတ်ချေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါ ကျေးရွာနယ်မြေ(၃)ဓမ္မာရုံ၌ကျင်းပ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှေးဦးစွာ လဲချားမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းထွန်းက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းဖြင့် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းအရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၅၆၀ ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ခြင်းဖြင့် ဒေသတွင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် စီမံကိန်းတာဝန်ခံဝန်ထမ်းများက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များထံ ရန်ပုံငွေများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များက နောင်မိန်းကျေးရွာရှိ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ အရောင်းအဝယ် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၁၅၆ ဦးကို ငွေကျပ် သိန်း ၅၆၀ ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းမြင့်စိုရ်

ပွင့်ဖြူမြို့နယ် နဘဲကုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ပထမအကြိမ်ထုတ်ချေး

ပွင့်ဖြူ စက်တင်ဘာ ၃
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျေးလက်နေပြည်သူများ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် အတိုးနှုန်းသက်သာသည့် ငွေကြေးအရင်းအနှီးရရှိစေရန်အတွက် နဘဲကုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ပထမအကြိမ် ထုတ်ချေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်သည်။ ရှေးဦးစွာ ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကျေးလက်

ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးလှဌေးမောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်လင်းလက်သိန်းက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း၏ရည်ရွယ်ချက်၊ အကျိုးကျေးဇူးများ၊ အတိုးဆပ်ကာလ၊ အရင်းဆပ်ကာလနှင့် အတိုးနှုန်းသတ်မှတ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး နဘဲကုန်းကျေးရွာမြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များထံ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကျေးလက်

များက နဘဲကုန်းကျေးရွာ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ သူ ၈၃ ဦးကို ငွေကျပ် ၂၁၈ သိန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၃၃ ဦးကို ငွေကျပ် ၅၆ သိန်း၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ငါးဦးကို ငွေကျပ် ၁၁ သိန်း၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ငါးဦးကို ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း စုစုပေါင်း အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၁၂၆ ဦးကို မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဒြမ်းသူ(စလင်း)



လမ်းလျှောက်ခြင်းဖြင့် ကြွက်သားများ သန်မာစေနိုင်သည်



မိမိတို့ရဲ့ ခန္ဓာကိုယ်မှာ ပေါ်လွင်လာပြီး သန်မာလာမှာ အဆီပိုတွေ မရှိတော့ဘူးဆိုရင် ကြွက်သားတွေကလည်း ပိုမို ဒီလို ဖြစ်ချင်တယ်ဆိုရင်

တော့ တစ်ရက်ကို ခြေလှမ်းရေ ၁၀၀၀၀ လောက် လမ်းလျှောက် ပေးရုံနဲ့တင် ရရှိနိုင်ပါတယ်။ ဒီထက်ပိုပြီး ပြင်းထန်တဲ့ လေ့ကျင့်ခန်းမျိုးလိုချင်တယ်ဆိုရင်တော့ တောင်တက်လမ်း လျှောက်ခြင်းကိုလည်း ကြိုးစားကြည့်သင့်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် စတုရန်း ၃၀ မှ ၁ မီနစ် ၂ မိနစ်အထိ ခပ်မြန်မြန်လမ်း လျှောက်ပြီး ပုံမှန်လမ်းပြန် လျှောက်ခြင်း၊ အဲဒီနောက် ခပ် မြန်မြန်မြန်ပြီး လမ်းလျှောက်ခြင်း လိုမျိုး လေ့ကျင့်ခန်းတွေကလည်း ထိရောက်မှုရှိလှပါတယ်။ လမ်းလျှောက်ခြင်းဟာ သင့် ခန္ဓာကိုယ်တစ်လျှောက်မှာရှိတဲ့ ကြွက်သားတွေရဲ့ တင်းအားကို တိုးမြှင့်စေတာဖြစ်ပါတယ်။ လမ်းလျှောက်ခြင်းဟာ ပြင်း ထန်တဲ့ လေ့ကျင့်ခန်းမဟုတ်တဲ့ အတွက် ကြွက်သားတွေနာကျင် ခြင်းမရှိစေပါဘူး။ ဒါကြောင့် အနာတရဖြစ်တာမျိုး၊ နောက် တစ်ခေါက် လမ်းလျှောက်ဖို့ အတွက် ကြွက်သားတွေနာလို့ မလျှောက်နိုင်တာမျိုးလည်း မဖြစ် စေပါဘူး။

မအူပင်မြို့နယ်မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြီးခဲ့သည့်ဩဂုတ်လအတွင်းက စပါးအမျိုးအစားအစုံတင်းရေ ၁၇၅၀၀ ထိတင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရ

မအူပင် စက်တင်ဘာ ၃
ရောဂတ်တိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် မအူပင်မြို့နယ်မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြီးခဲ့သည့်ဩဂုတ်လအတွင်းက စပါးအမျိုးအစားအစုံတင်းရေ ၁၇၅၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရကြောင်း မအူပင်မြို့နယ် ဆန်စပါး ရောင်းဝယ်ရေးပွဲရုံလုပ်ငန်းရှင် ဒေါ်ချယ်ရီက ပြောပြခဲ့သည်။
မအူပင်မြို့နယ်မှ ဆန်စပါး ရောင်းဝယ်ရေးပွဲရုံလုပ်ငန်းရှင်များ သည် ဆန်နှင့်စပါးများကိုဝယ်ယူပြီး မအူပင်မြို့မှတစ်ဆင့် ရန်ကုန် ဒေါ်ချယ်ရီက ပြောပြခဲ့ သိရသည်။
မအူပင်မြို့နယ်မှ ရန်ကုန်မြို့ သို့ ရှုလိုင်လက စပါးအမျိုးအစား အစုံတင်းရေ ၈၇၀၀ သာတင်ပို့ ရောင်းချခဲ့ရပြီး ဩဂုတ်လအတွင်း က စပါးအမျိုးအစားအစုံတင်းရေ ၁၇၅၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရ ကြောင်း၊ အဆိုပါစပါးများ ဝယ်ယူ အားကောင်းလာခြင်းသည် ရန်ကုန် ဈေးကွက်က ဝယ်ယူအားကောင်းနေ ခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
“မအူပင်မြို့နယ်က စပါးတွေကို ရန်ကုန်မြို့ကို တင်ပို့ရောင်းချနေပါ တယ်။ လက်ကျန်စပါးတွေနည်းနေ တာနဲ့ အဓိကဈေးကွက် ရန်ကုန်က ဝယ်ယူအားများနေလို့ တင်ပို့အား တက်ခဲ့တာပါ။ ပြီးခဲ့တဲ့ဩဂုတ်လ အတွင်းက အရင်လထက် စပါး

တွေ ပိုမိုတင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရပါတယ်။ အခု စပါးဈေးကလဲ နည်းနည်း တက်နေ ပါတယ်”ဟု ဒေါ်ချယ်ရီက ပြောပြသည်။
မအူပင်မြို့နယ်မှ ဆန်စပါး ရောင်းဝယ်ရေးပွဲရုံလုပ်ငန်းရှင်များ သည် ဆန်နှင့်စပါးများကိုဝယ်ယူပြီး မအူပင်မြို့မှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်

ဈေးကွက်သို့ အဓိကတင်ပို့ရောင်းချ နေကြောင်း သိရသည်။
မအူပင်မြို့နယ်မှ ရန်ကုန်မြို့ သို့ ပြီးခဲ့သည့်ဩဂုတ်လအတွင်းက တင်ပို့ရောင်းချခဲ့သည့် စပါးအမျိုး အစားများမှာ ပေါ်ဆန်း၊ သီးထပ် ရင်၊ မနောသုခ၊ ဆင်းသုခ၊ ပခမ်း၊ ရွှေသွယ်ရင်၊ ထိုင်းဘေးကျား

တို့ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ စပါးအမျိုးအစား များကို အများဆုံးတင်ပို့ရောင်းချ ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါစပါးအမျိုး အစားများသည် လက်ရှိတွင် တင်း ၁၀၀ လျှင် ငွေကျပ် ၁၈၀၀၀၀၀ မှ ၂၅၀၀၀၀၀ ထိ ဈေးပေါက်နေကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ကျော်လင်း



ရေဦးမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးစပါး ၆၄၂၁၉ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီး

ရေဦး စက်တင်ဘာ ၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေဦး ခရိုင် ရေဦးမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးစပါး ၆၄၂၁၉ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ် ကြောင်း ရေဦးခရိုင် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးလော်မြင့်ထွန်း က ပြောပြခဲ့ သိရသည်။
ရေဦးမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် မိုး သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးစပါးဧက ၈၂၀၀၀ စိုက်ပျိုးရန် လျာထားပြီး မေလမှစတင်စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ ယနေ့ထိ ၆၄၂၁၉ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်

ကြောင်း သိရသည်။
“ဒီနှစ် ရေဦးမြို့နယ်မှာ မိုးစပါး ဧက ၈၂၀၀၀ လျာထားစိုက်ပျိုးခဲ့ ပြီး အခု ဧက ၆၄၀၀၀ ကျော် စိုက် ပျိုးပြီးစီးပါပြီ။ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အချိန်မီစိုက်ပျိုးကြဖို့ နှိုးဆော်နေပါတယ်။ အထွက်နှုန်း ကောင်းမျိုးတွေ စိုက်ပျိုးကြဖို့ စိုက် ပျိုးနည်းစနစ်တွေ မှန်ကန်စေဖို့ သဘာဝမြေဩဇာပြုလုပ်သုံးစွဲနည်း တွေ၊ ပိုးမွှားကျရောက်မှုမရှိစေရေး အတွက် ကာကွယ်နည်းလမ်းတွေ၊ မိုးစပါးဧက လျာထားချက်ပြည့်မီ

အောင်စိုက်ပျိုးနိုင်ဖို့အတွက် ဆောင် ရွက်နေပါတယ်”ဟု ရေဦးခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးလော်မြင့်ထွန်းက ပြောပြသည်။
ပြီးခဲ့သည့်နှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုး ရာသီ၌ ရေဦးမြို့နယ်တွင် မိုးစပါး စိုက်ပျိုးမှုကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လမှ စတင်တင်ဘာလထိ စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ မိုးစပါး ၈၁၈၀၀ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ယခုနှစ် ရေဦးမြို့နယ်တွင် မိုး စပါးစိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူများ ကို မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက

မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များစိုက်ပျိုးရန် အတွက် ပညာပေးခြင်း၊ သဘာဝ မြေဩဇာပြုလုပ်သုံးစွဲနည်းများ ပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ထို့ပြင် ယခုနှစ် နွေသီးနှံစိုက် ပျိုးရာသီ၌ ရေဦးမြို့နယ်တွင် နွေ စပါးဧက ၄၀၂၀၀ စိုက်ပျိုးရန် လျာထားပြီး ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ မှ ဧပြီလထိစိုက်ပျိုးခဲ့ရာ နွေစပါး ၇၉၀၀ ဧကစိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၂၀၆)

ရှောင်ဖယ်ရှားကြ မုသာဝါဒ

- စကားအရာ တန်ဖိုးထားလို့ လိမ်ညာမုသား ကင်းစေချင်၊ မဟုတ်သည်ကို အမှန်လုပ် ရှုပ်ထွေးကာပင်၊ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး အပြစ်မြင် နောက်ဆုံးတွင် အမုန်းပွား၊ ရုန့်ရင်းစွာ ဆိုကာဆဲတော့ နားထဲမှာခါး။
- အကျိုးမဲ့ဖွယ် ဆိုစကားတို့ မမှတ်သားလို့ နေကြပါ။ အတင်းအဖျင်းတွေ မပြောကြနဲ့ လောကအလယ်မှာ၊ ငါးပါးသီလ ဆောက်တည်ကာ အမှန်ရှာ အမှားမေ့၊ မဟုတ်မမှန် အဖျက်စကားတွေကိုဖြင့် ရှောင်ရှားပါလေ့။
- ကြုံရမယ် ဘဝတစ်ကွေ့မှာဖြင့် ပုပ်ငွေတို့ ညှီကာနေ၊ ခြောက်ကပ်ကိုယ်ရည် ရုပ်အဆင်းက အပ်နှင်းလာစေ၊ မုသားကံရဲ့ အကျိုးဆက်တွေ ထိန်းပါလေ လိုက်နာကြ၊ သတိမြင် အသိပြင် ကျင့်ဆောင်မပြုပါနှင့် (အိုကွယ်တို့ရေး...) မုသာဝါဒ။ ။

မင်းသူရိန်(သာကီနွယ်)

ညောင်ရွှေမြို့နယ် အင်ကြင်းကုန်းကျေးရွာ၌ ကျေးလက်ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး

ညောင်ရွှေ စက်တင်ဘာ ၃
ရမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ကလောခရိုင် ညောင်ရွှေမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာ နှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံ ငွေဖြင့် အင်ကြင်းကုန်းကျေးရွာ ၌ ကျေးလက်ရေရရှိရေးနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နေမှုကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တာဝန် ရှိသူများ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ တွင် ကလောခရိုင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီး မှူး ဦးအောင်လော်လင်း၊ ညောင် ရွှေမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးကိုကိုနိုင်နှင့် တာဝန်ခံအင်ဂျင် နီယာဝန်ထမ်းများသည် အင်ကြင်း ကုန်းကျေးရွာတွင် အရွယ်တစ်မိုင် ရေပိုက်လိုင်းသွယ်တန်းခြင်း၊ ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆုံ အုတ်ရေကန်တည် သိရသည်။

မောင်ခိုင်



ကုလသမဂ္ဂပြုပြင်ပြောင်းလဲရန် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီ တိုက်တွန်း

ဒေလီ စက်တင်ဘာ ၃ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းသည် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများပြုလုပ်ရန် အိန္ဒိယ ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီက စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ကုလသမဂ္ဂကို တိုက်တွန်းခဲ့ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ဖော်ပြခဲ့သည်။

၂၀ ရာစု ခေတ်လွန်လမ်းစဉ် တစ်ခုသည် ၂၀ ရာစုခေတ် ကမ္ဘာ၏လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း အိန္ဒိယ ပြည်တွင်းသတင်းဌာန တစ်ခုဖြစ်သည့် ပီတီအိုင်သတင်းဌာနနှင့် ပြုလုပ်သော တွေ့ဆုံမေးမြန်းခန်း၌ အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂကို သို့ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ပြောင်းလဲနေသည် ပကတိအရိတ်များကို အသိအမှတ်ပြု၍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲ

ရုရှားလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များ၌ အမှုထမ်းရန် စာရင်းပေးသွင်းထားသူ ဦးရေ ၂၈၀၀၀၀ ထိရှိ



မော်စကို စက်တင်ဘာ ၃ ယခုနှစ်အတွင်း ရုရှားလက်နက်ကိုင်တပ်များ၌ လခစားစစ်မှုထမ်းအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် စာရင်းပေးသွင်းထားသူ ဦးရေ ၂၈၀၀၀၀ထိရှိကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ယခုနှစ်လန်နဝါရီ ၁ ရက်မှစ၍ ကိုင်တပ်များ၌ လခစားစစ်မှုထမ်းအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် စာရင်းပေးသွင်းထားသူ ဦးရေ ၂၈၀၀၀၀ထိရှိကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

စီစဉ်ထားကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံက ပြီးခဲ့သည့်နှစ်အတွင်းက ကြေညာထားသည်။

အချို့သော ရုရှားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များက ဆိုလျှင် ရုရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံလုံခြုံရေးအတွက် အင်အား ခုနစ်သန်း ရှိသည့် တပ်မတော်တစ်ရပ် ထားရန်လိုသည်ဟု အကြံပြုထားကြောင်း သိရသည်။

သို့သော် ရုရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် အင်အား ခုနစ်သန်းရှိ စစ်အင်အားစုတည်ဆောက်မည်ဆိုပါက စစ်ရေးအသုံးစရိတ် အလုံးအရင်းသုံးစွဲရမည်ဖြစ်သည်။

ရုရှားသမ္မတ ပူတင်သည် ယူကရိန်းစစ်ရေးပဋိပက္ခစတင်ခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၂၂ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် အရန်တပ်ဖွဲ့ဝင်ဦးရေ ၃၀၀၀၀၀ ထိ ဆင့်ခေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

KKO

တရားမဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်မှုပိတ်ပင်ရေးစည်းမျဉ်းများ ထိထိရောက်ရောက်ကျင့်သုံးရန် တောင်အာဖရိကသမ္မတ တိုက်တွန်း

ဂျိုဟန်နက်စဘတ် စက်တင်ဘာ ၃ တရားမဝင်ကျူးကျော်ဝင်ရောက် နေထိုင်သူများရှိနေသည့် ဂျိုဟန်နက်စဘတ်မြို့ ငါးထပ်တိုက် အဆောက်အအုံတစ်လုံးမီးလောင် ကျွမ်းမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် တောင်အာဖရိကသမ္မတ အဆိုပါ အတိုင်း တိုက်တွန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အဆိုပါမီးလောင်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၇၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ရသည်။

တိုက်ခန်းအဆောက်အအုံလွတ် များအတွင်း တရားမဝင်ဝင်ရောက် နေထိုင်မှုများအား တားဆီးပေးထား သော စည်းမျဉ်းဥပဒေများကို ထိထိရောက်ရောက် ကျင့်သုံးရမည်ဖြစ် ကြောင်း တောင်အာဖရိကသမ္မတ ရာမာဖိုဆာက လက်ရှိအာဏာရ အာဖရိကအမျိုးသားကွန်ဂရက်ပါတီ အခမ်းအနားတစ်ခု၌ ဒေသန္တရ အာဏာပိုင်များကိုတိုက်တွန်းခဲ့သည်။

စက်တင်ဘာ ၁ ရက် ဂျိုဟန်နက်စဘတ် အဆောက်အအုံ မီးလောင်မှုသည် ဂျိုဟန်နက်စဘတ် မြို့ရင်ဆိုင်နေရသည့် အိမ်အကျပ် အတည်းကို ပြသလျက်ရှိသည်။

ဂျိုဟန်နက်စဘတ်မြို့သည် ကမ္ဘာပေါ်၌ လူတန်းစားကွာဟချက် အကြီးမားဆုံးမြို့တော်များထဲတွင် ပါဝင်ပြီး ဆင်းရဲနွမ်းနားမှုနှင့် အလုပ် လက်မဲ့နှုန်းမြင့်မားသည့် ကမ္ဘာ့ မြို့တော်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

KKO



ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ သံအမတ်များကို နိုင်ငံရိုးရိုးယားသမ္မတ ပြန်လည်ဆင့်ခေါ်

အဘူဂျာ စက်တင်ဘာ ၃ နိုင်ငံရိုးရိုးယားသမ္မတ ဘိုလာတီ နူဘူသည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ နိုင်ငံရိုးရိုးယား သံအမတ်ကြီးများကို ပြန်လည် ဆင့်ခေါ်ထားကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

သမ္မတဘိုလာတီနူဘူအနေဖြင့် ကမ္ဘာအဆင့် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင် ရည်ရှိသည့် သံတမန်အင်အားစုဖြင့် ပြည်တွင်းပြည်ပလုပ်ငန်းအစီအစဉ် များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်း နိုင်ငံရိုးရိုးယား သမ္မတရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ချက်၌ ဖော်ပြထားသည်။

နိုင်ငံရိုးရိုးယားသမ္မတ ဘိုလာ တီနူဘူသည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ သံအမတ်ကြီးများကို ပြန်လည်ဆင့် ခေါ်ထားသော်လည်း နယူးယောက် နှင့်ဂျီနီဗာမြို့တော်များ၌အခြေစိုက် သည့် ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ နိုင်ငံရိုးရိုး

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် အထူးပီလာထုတ်ပေးရန် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ စီစဉ်

ဂျကာတာ စက်တင်ဘာ ၃ နိုင်ငံစီးပွားရေးကို မြှင့်တင်ရေး အတွက် ပြည်ပနိုင်ငံသားများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို ဆွဲဆောင် နိုင်ရန် အထူးပြည်ပဝင်ခွင့် ပီလာ တစ်မျိုးထုတ်ပေးရန် အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံစီစဉ်ထားကြောင်း ရိုက်တာ သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြ ခဲ့သည်။

အဆိုပါအထူးပြည်ပဝင်ခွင့်ပီလာ သည် ပြည်ပနိုင်ငံသားများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို အမြဲတမ်း နေထိုင်ခွင့် ငါးနှစ်မှ ၁၀ နှစ်ထိ ပေးထားသည်ဟု အင်ဒိုနီးရှား တာဝန်ရှိသူများက စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ကြေညာထားကြောင်း သိရသည်။

ငါးနှစ်သက်တမ်း အထူးပြည်ပဝင် ခွင့်ပီလာ ရယူလိုသူများအနေဖြင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၅ သန်းတန်ဖိုး ရှိ ကုမ္ပဏီတစ်ခု တည်ထောင်ရမည် ဖြစ်သည်။

ထိုနည်းတူ ၁၀ နှစ်သက်တမ်း အထူးပီလာ ရယူလိုပါကလည်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ငါးသန်းထိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ ရန်လိုကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားတာဝန် ရှိသူများက ပြောကြားခဲ့သည်။

ရိုသုများက ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် အမေရိကန်၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ အထူး ပီလာကိုင်ထားသူများ အနေဖြင့် အင်ဒိုနီးရှားသို့ ရောက်ရှိလာချိန် တွင် နေထိုင်ခွင့်လျှောက်ထားရန် မလိုအပ်တော့ကြောင်း သိရသည်။

KKO



SCIENCE AND TECHNOLOGY

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးနေလေ့လာရေးအာကာသယာဉ်ဖြစ်သည့် အဒိတျာ-အယ်လ် ၁ အာကာသယာဉ်ကို အောင်မြင်စွာလွှတ်တင်ခဲ့



နယူးဒေလီ ဧကတင်ဘာ ၃
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံး နေလေ့လာရေး အာကာသယာဉ် ဖြစ်သည့် အဒိတျာ-အယ်လ် ၁ အမည်ရှိ အာကာသယာဉ်ကို စက်

တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် အောင်မြင် စွာလွှတ်တင်ခဲ့ကြောင်း Space.com သတင်းဝက်ဘ်ဆိုက်က စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ရေးသား တင်ပြထားသည်။

အဒိတျာ-အယ်လ် ၁ နေလေ့ လာရေးအာကာသယာဉ်ကို PSLV ခုံးယုံဖြင့် ဆာတစ်ရှီဒါဝန်အာကာသ စခန်းမှတစ်ဆင့် လွှတ်တင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လွှတ်တင်ပြီး ၆၃ မိနစ်အကြာ တွင် PSLV ခုံးယုံသည် အဒိတျာ- အယ်လ် ၁ အာကာသယာဉ်ကို ကမ္ဘာပတ်လမ်းကြောင်း အနိမ့်ပိုင်း သို့ ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ချန်ဒရာ ယန်း-၃ လဆင်းယာဉ်မစ်ရှင်အောင် မြင်ခဲ့ပြီးနောက် အဒိတျာ-အယ်လ် ၁ နေလေ့လာရေးအာကာသယာဉ် ကို ထပ်မံလွှတ်တင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အဒိတျာ-အယ်လ် ၁ သည် ကမ္ဘာပတ်လမ်းပေါ်ရောက်ရှိခဲ့ပြီး နောက် နေနှင့်ကမ္ဘာတို့၏ခြပ်ဆွဲ အား ဆုံမှတ်နယ်မြေ (L1)ဆီသို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာမည်ဖြစ်သည်။

အဒိတျာ-အယ်လ် ၁ သည် ကမ္ဘာမြေနှင့် မိုင် တစ်သန်းခန့် ကွာဝေးသည့် L1 နယ်မြေတွင် နေရာယူပြီးနောက် နေလေ့လာရေး လုပ်ငန်းများကို စတင်မည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

KKO

HEALTH

ဘီယာသောက်သုံးခြင်းက အစာခြေလမ်းကြောင်းစနစ်၊ ချွံအားစနစ်တို့အတွက် အကျိုးပြုနိုင် သည့်အားစနစ်တို့အတွက် အကျိုးပြုနိုင်

ပေကျင်း ဧကတင်ဘာ ၃
ဘီယာသောက်သုံးခြင်းသည် အစာခြေလမ်းကြောင်းစနစ်၊ ချွံ အားစနစ်တို့အတွက် အကျိုးပြုနိုင် ကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များ၏ အဆိုကိုကိုးကား၍ The Daily Mail သတင်းစာက စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ရေးသားတင်ပြထားသည်။

ဘီယာကို တော်ရုံသင့်ရုံမျှ သောက်သုံးခြင်းသည် လုံးဝ မသောက်သုံးခြင်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက အချို့သော ကျန်းမာရေးရှုထောင့် များအရ ပို၍အကျိုးရှိနိုင်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ တာ့လုံဆေးတက္ကသိုလ် မှ သုတေသနပညာရှင်များ၏အဆို အရ သိရသည်။

ဘီယာတွင်ပါဝင်သည့် ဓာတု ခြပ်ပေါင်းများသည် အစာခြေလမ်း ကြောင်းစနစ်အတွက် အကျိုးရှိ သည့် ဗက်တီးရီးယားများ ဖွံ့ဖြိုးမှု ကို စေ့ဆော်ပေးခြင်းဖြင့် ချွံအား စနစ်ကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ကြောင်း

တရုတ်သုတေသနပညာရှင်များက ယူဆထားသည်။

ဘီယာတွင်ပါဝင်သည့် ပိုလီ ဖီနောလ်၊ အမျှင်ဓာတ်နှင့် အီ သနောဓာတ်တို့၏ ချွံအားစနစ်ကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်သည့် ဓာတုခြပ် ပေါင်းများဖြစ်ကြောင်း တရုတ် သုတေသန ပညာရှင်များက ပြောကြားသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ဘီယာကိုသင့်တင့်ရုံ မျှသောက်သုံးခြင်းသည် အစာခြေ လမ်းကြောင်းစနစ်၊ ချွံအားစနစ် တို့အတွက် အကျိုးပြုပေးနိုင်ကြောင်း တရုတ်သုတေသန ပညာရှင်များက သုံးသပ်ထားသည်။

သို့ရာတွင် ဘီယာ၏အထက်ပါ အကျိုးကျေးဇူးကို အလွန်အကျွံ သောက်သုံးသူများ ရရှိလိမ့်မည် မဟုတ်ဘဲ တော်ရုံသင့်ရုံသောက် သုံးသူများသာ ရရှိနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

KKO

အာဟာရသဲကန္တာရဒေသ၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်းတွေ့ရှိခဲ့သည့် ဥက္ကာခဲက ကမ္ဘာပေါ်သို့ ကျရောက်ခဲ့ဖူးသမျှ ဥက္ကာခဲများအနက် သက်တမ်းအရင့်ဆုံးဖြစ်နိုင်

ဆစ်ဒနီ ဧကတင်ဘာ ၃
အယ်လ်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ ဆာ ဟာရသဲကန္တာရဒေသ၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း တွေ့ရှိခဲ့သည့် ဥက္ကာခဲသည် ကမ္ဘာပေါ်သို့ ကျရောက်ခဲ့ဖူးသမျှ ဥက္ကာခဲများ အနက် သက်တမ်းအရင့်ဆုံးဖြစ် နိုင်ကြောင်း The Daily Mail သတင်းစာက စက်တင်ဘာ ၂ ရက် တွင် ရေးသားတင်ပြထားသည်။

Erg Chech 002 ဟူ၍ အမည်ပေးထားသည့် အဆိုပါဥက္ကာ ခဲ၏ သက်တမ်းမှာ နှစ်ပေါင်း ၄ ဒသမ ၆ ဘီလီယံခန့်ရှိကြောင်း ဩစတြေးလျသိပ္ပံပညာရှင်များ၏ အဆိုအရ သိရသည်။

အထက်ပါသက်တမ်းသတ်မှတ် ချက်ကို အတည်ပြုနိုင်ပါက Erg

Chech 002 ဥက္ကာခဲသည် ကမ္ဘာ မြေ မပေါ်ထွက်လာမီကပင် ရှိခဲ့ သည့် ဥက္ကာခဲဖြစ်နိုင်ကြောင်း

ကမ္ဘာဂြိုဟ်တည်ရှိရာ နေအဖွဲ့၊ ဩစတြေးလျသိပ္ပံပညာရှင်များက သုံးသပ်ထားသည်။



အစည်းသည်ပင် ကြယ်တာရာ ဟင်းလင်းပြင် ဓာတ်ငွေ့တိမ်တိုက် ကြီးတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း လွန်ခဲ့ သည့်နှစ်ပေါင်း ၄ ဒသမ ၅ ဘီလီ ယံခန့်မှာပင် ပေါ်ထွက်လာခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

Erg Chech 002 ဥက္ကာခဲ သည် နေအဖွဲ့အစည်း၏ သမိုင်းဦး ကာလ အခြေအနေများကို ဖော် ထုတ်ရာတွင် အထောက်အကူပေး နိုင်ကြောင်း သိပ္ပံပညာရှင်များက ပြောကြားသည်။

ဩစတြေးလျသိပ္ပံပညာရှင်များ ၏ တွက်ချက်မှုအရ Erg Chech 002 ဥက္ကာခဲ၏သက်တမ်းမှာ နှစ် ပေါင်း ၄ ဒသမ ၅၆၆ ဘီလီယံမျှ ရှိကြောင်း သိရသည်။

KKO

အက်စပရင်ဆေးနေ့စဉ်သောက်သုံးခြင်းက ဆီးချိုရောဂါ ဖြစ်နိုင်ခြေကို လျော့ချရာတွင် အထောက်အကူပေးနိုင်

ဆစ်ဒနီ ဧကတင်ဘာ ၃
အက်စပရင်ဆေး နေ့စဉ် သောက်သုံးခြင်းသည် ဆီးချိုရောဂါ ဖြစ်နိုင်ခြေကို လျော့ချရာတွင် အထောက်အကူ ပေးနိုင်ပေးနိုင်ပုံ အကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များ ၏ အဆိုကို ကိုးကား၍ The Daily Mail သတင်းစာက စက် တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ရေးသား တင်ပြထားသည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံ မိုးနက်ရုံ တက္ကသိုလ်မှသုတေသနပညာရှင် များ၏အဆိုအရ အသက် ၆၀ များ၏အဆိုအရ အသက် ၆၀ အထက်ရှိသူများအနေဖြင့် အက်စ ပရင် ၁၀၀ မီလီဂရမ်ကို နေ့စဉ် သောက်သုံးပါက ပုံစံ-၂ ဆီးချို ရောဂါဖြစ်နိုင်ခြေ ပုံမှန်ထက် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း ပိုနည်းသွားသည်။

အက်စပရင်ဆေးသည် ပုံစံ-၂ ဆီးချိုရောဂါဖြစ်ပွားရခြင်း၏ အဓိက စေ့ဆော်အားဖြစ်သည့် ရောင်ရမ်းမှု ကို လျော့ချပေးနိုင်ကြောင်း

ဩစတြေးလျ သုတေသနပညာရှင် များက ယုံကြည်ထားသည်။

ဩစတြေးလျ သုတေသနပညာ ရှင်များက သက်ကြီးပိုင်း ၁၆၀၀၀ ကျော်ကို နှစ်စဉ် တစ်စုကို အက် စပရင် ၁၀၀ မီလီဂရမ်နေ့စဉ်တိုက် ပြီး တစ်စုကိုဆေးရောင်(Placebo) သာပေး၍ စောင့်ကြည့်ခဲ့ကြသည်။

စမ်းသပ်မှုမှ ပေါ်ထွက်လာ သည့်ရလဒ်များအရ အက်စပရင် နေ့စဉ် သောက်သုံးသူများသည် မသောက်သုံးသူများထက် ပုံစံ-၂ ဆီးချိုဖြစ်နိုင်ခြေ နည်းသည်ကို တွေ့ရကြောင်း သုတေသနပညာ ရှင်များက ပြောကြားသည်။

သို့ရာတွင် အက်စပရင်ဆေး ကြောင့် သွေးယိုမှုပြဿနာပေါ်လာ နိုင်ခြေ မြင့်မားသူများအနေဖြင့် ဆရာဝန်များနှင့် တိုင်ပင်ပြီးမှသာ အက်စပရင်ကို သုံးစွဲသင့်သည်ဟု သုတေသနပညာရှင်များက အကြံ ပြုထားကြောင်း သိရသည်။ KKO

Space-X အာကာသနည်းပညာကုမ္ပဏီက အမေရိကန်အာကာသတပ်ဖွဲ့၏ ဂြိုဟ်တု ၁၃ စင်းကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် လွှတ်တင်ပေးခဲ့

ဝါရှင်တန် ဧကတင်ဘာ ၃
Space-X အာကာသနည်း ပညာကုမ္ပဏီသည် အမေရိကန် အာကာသတပ်ဖွဲ့၏ ဂြိုဟ်တု ၁၃ စင်းကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် လွှတ်တင်ပေးခဲ့ကြောင်း Space.com သတင်းဝက်ဘ်ဆိုက်က ရေး သားတင်ပြထားသည်။

Space-X အာကာသနည်း ပညာကုမ္ပဏီသည် အဆိုပါဂြိုဟ်တု

၁၃ စင်းကို ဖယ်လီကွန်-၉ ခုံးယုံ ဖြင့် ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ် ဗင်ဒန်ဘူရီ အာကာသစခန်းမှ တစ်ဆင့် လွှတ်တင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

Space-X အာကာသနည်း ပညာကုမ္ပဏီသည် Tranche O ဟူ၍ အမည်ပေးထားသည့်အဆိုပါ မစ်ရှင်ကို ဩဂုတ် ၃၁ ရက်တွင် လွှတ်တင်ရန်စီစဉ်ထားသော်လည်း ခုံးအင်ဂျင်ပြဿနာတစ်ရပ်ကြောင့်

စက်တင်ဘာ ၂ ရက်မှပင် လွှတ် တင်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါမစ်ရှင်အတွက်အသုံးပြု ခဲ့သော ဖယ်လီကွန်-၉ ခုံးယုံ ပထမအဆင့်ခုံးယာဉ်သစ် လွှတ် တင်ပြီး ကိုးမိနစ်ခန့်အကြာတွင် သတ်မှတ်နေရာသို့ ၁၃ ကြိမ်မြောက် အဖြစ် အောင်မြင်စွာ ပြန်လည် ဆင်းသက်နိုင်ခဲ့သည်။

Space-X အာကာသ နည်း

ပညာကုမ္ပဏီသည် အမေရိကန် အာကာသတပ်ဖွဲ့အတွက် Tran- che O မစ်ရှင်ဂြိုဟ်တု ၁၀ စင်း ကို ယခုနှစ် ဧပြီလအတွင်း လွှတ် တင်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

အမေရိကန်အာကာသတပ်ဖွဲ့ သည် Tranche O စစ်သုံးဂြိုဟ်တု ကွန်ရက်တွင် ဂြိုဟ်တု ၂၈ စင်း ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

KKO





ပီအက်စ်ဂျီကစားသမား ဝင်နယ်ဒို အယ်အီသီပတ်အသင်းသို့ပြောင်းရွှေ့ ဖျော်ဂျီ

ရိုယာ့ဒ် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၂၃
ပီအက်စ်ဂျီအသင်းမှ ထွက်ခွာ ရန်ကြိုးစားနေသည့် ကွင်းလယ် ကစားသမား ဝင်နယ်ဒိုသည် နည်းပြဂျရတ် တာဝန်ယူနေသည့် ဆော်ဒီကလပ် အယ်အီသီပတ် အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ကြောင်း ESPN သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

အသက် ၃၂ နှစ်ရှိ ဝင်နယ်ဒို သည် လီဇာပူအသင်းမှ ပီအက်စ်ဂျီ အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပြီးနောက် ပုံစံကောင်း ပျောက်ဆုံးခဲ့ပြီး ပွဲကစားခွင့်ရရှိရန် ရုန်းကန်ခဲ့ရ သဖြင့် ပြီးခဲ့သည့်ဘောလုံးရာသီက ရိုးမားအသင်းသို့ အငှားစာချုပ်ဖြင့် သွားရောက်ကစားခဲ့ရာ ခြေထောက် ဒဏ်ရာကြောင့် ပြိုင်ပွဲစုံ ၂၃ ပွဲသာ ပါဝင်ခဲ့ရပြီး စာချုပ်ကုန်ဆုံးချိန်တွင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနှင့် ပြန်လည် ပူးပေါင်းခဲ့သည်။

ဝင်နယ်ဒို၏ အပြောင်းအရွှေ့ နှင့်ပတ်သက်၍ ကလပ်အသင်း နှစ်ခုကြား အသေးစိတ်ထုတ်ပြန်ခဲ့ ခြင်းမရှိသော်လည်း ပြောင်းရွှေ့ ကြေး ယူရို ၁၀ သန်းဖြင့်သဘော တူညီမှုရရှိခဲ့သည်ဟု ပြင်သစ် မီဒီယာများက ထုတ်ဖော်ပြောကြား ခဲ့သည်။

နည်းပြဂျရတ်သည် အယ်အီသီ ပတ်အသင်းသို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီးနောက် လီဇာပူအသင်းမှ အသင်းဖော် ကစားသမား ဟန်ဒါဆန်ကိုခေါ်ယူ ခဲ့ပြီးနောက် ယခုအခါအသင်းဖော် ကစားသမားဟောင်း ဝင်နယ်ဒိုကို ထပ်မံခေါ်ယူခဲ့ကာ လိုင်ယွန်အသင်း မှ တိုက်စစ်မှူး မိုဆာဒ်ဘီလီကို လည်းခေါ်ယူခဲ့ပြီး အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ငါးပွဲကစားအပြီးတွင် သုံးပွဲခိုင်၊ တစ်ပွဲသရေ၊ တစ်ပွဲရှုံးရလဒ်ဖြင့် အဆင့်(၅)နေရာတွင် ရပ်တည် နိုင်အောင်စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်နယ်ဒိုသည် လီဇာပူ အသင်းတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်ထိ ကစားခဲ့ရာ အသင်းကို ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘောလုံးရာသီတွင် ချန်ပီယံလိဂ်ဆုဖလား ရရှိအောင် ပါဝင်ကူညီနိုင်ခဲ့ပြီး နည်းပြဂျရတ် နှင့်လည်း လက်တွဲကစားဖူးသည့် ကစားသမားတစ်ဦး ဖြစ်သော ကြောင့် ဂျရတ်က ၎င်းနှင့်ပြန်လည် ပူးပေါင်းရန် ဝင်နယ်ဒိုကိုခေါ်ယူ

ခဲ့သည်။



အားကစားသတင်း အတိုအထွာများ

- မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် အေတီကိုအသင်းနှင့် ဆီပီလာအသင်းတို့ပွဲစဉ်ကို ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
- ပီအက်စ်ဂျီအသင်းမှ အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးဖြင့်ထွက်ခွာခဲ့ သည့် ခဲစစ်ကစားသမားရာမိုစ်သည် အသင်းဟောင်း ဆီပီလာ အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝရိုးမီးယားလိဂ် ပွဲစဉ် (၄) ရလဒ်

ပဲလေ့စ်	၃ - ၂	ဗုစ်
လီဇာပူ	၃ - ၀	အေပီလာ
အာဆင်နယ်	၃ - ၀	မန်ယူ

စပိန်လာလီဂါ ပွဲစဉ် (၄) ရလဒ်

ဂျီနိုနာ	၀ - ၀	လက်ပီးမက်
မာယော့ကာ	၀ - ၀	ဘီလာဘာအို (၀၄၀)

တိုက်စစ်မှူး စီရော်နယ်ဒို ကလပ်အသင်းကစားသမားဘဝ သွင်းဂိုး ၈၅၀ ပြည့် မှတ်တမ်းကောင်းတစ်ရပ်ရရှိ



ရိုယာ့ဒ် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၂၃
ဆော်ဒီအမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲအဖြစ် အယ်ဟာရန်အသင်းနှင့် အယ်နာ ဆာအသင်းတို့ပွဲစဉ်တွင် တိုက်စစ်မှူး စီရော်နယ်ဒိုက အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့သဖြင့် ကလပ်အသင်း ကစားသမားဘဝ သွင်းဂိုး ၈၅၀ ပြည့်မြောက်ခဲ့သည်။

မှတ်တမ်းကောင်းတစ်ရပ်ကို ရရှိခဲ့ ကြောင်း ESPN သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ အယ်ဟာရန်အသင်းနှင့် ပွဲစဉ် တွင် စီရော်နယ်ဒိုသည် ပွဲထွက် ကစားသမားစာရင်းတွင်ပါဝင်လာ ခဲ့ပြီး ပွဲကစားချိန် ၆၈ မိနစ် အရောက်တွင် အသင်းအတွက်

ဦးဆောင်ဂိုးတစ်ဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့ ပြီးနောက် ကလပ်အသင်းကစား သမားဘဝတစ်လျှောက် သွင်းဂိုး ၈၅၀ ပြည့်မြောက်သည့် မှတ်တမ်း ကောင်းရရှိခဲ့ပြီး အသင်းအနေဖြင့် လည်း အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် အယ်ဟာ ရန်အသင်းကို ငါးဂိုးတစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် တိုက်စစ်မှူး စီရော်နယ်ဒိုသည် ကလပ်အသင်း ကစားသမားဘဝ သွင်းဂိုးအများဆုံး ကစားသမားအဖြစ် ရပ်တည်လျက် ရှိပြီး ၎င်း၏ကာလရှည်ပြိုင်ဘက် ကောင်းဖြစ်သည့် တိုက်စစ်မှူး မက်ဆီမှာ ကလပ်အသင်းကစား သမားဘဝ သွင်းဂိုး ၈၁၈ ဂိုးသာ သွင်းယူနိုင်ခဲ့ကာ ဒုတိယနေရာတွင် ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။

အသက် ၃၈ နှစ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး စီရော်နယ်ဒိုသည် ပြီးခဲ့သည့် ဘောလုံးရာသီက အယ်နာဆာ အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပြီးနောက် အသင်းနှင့်ပြိုင်ပွဲစုံ ပွဲ ၃၀ ပါဝင် ကစားခဲ့ရာ သွင်းဂိုး ၂၆ ဂိုးထိ သွင်းယူနိုင်ခဲ့ပြီး အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ငါးပွဲအပြီးတွင် တိုက်စစ်မှူးစီရော် နယ်ဒိုက သွင်းဂိုး ခြောက်ဂိုးဖြင့် ဂိုးသွင်းအများဆုံး ကစားသမား အဖြစ်ရပ်တည်လျက်ရှိကာ အသင်း ဖော်တိုက်စစ်မှူး မာနေက သွင်းဂိုး ငါးဂိုးဖြင့် ဒုတိယနေရာတွင်ရပ်တည် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ML

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘောလုံးရာသီ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲကစားမည့် ပွဲစဉ်ဇယားများကို ယူအီးအက်စ်အေ ထုတ်ပြန်

မိုနာကို ၈ ဇူလိုင် ၂၀၂၃
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘောလုံးရာသီ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုအဆင့် မဲပွဲစဉ်ကို ပြီးခဲ့သည့် စက်တင်ဘာ ၁ ရက်က မိုနာကိုမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး နောက် ပွဲစဉ်ဇယားများကို ယူအီး အက်စ်အေက ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ ကြောင်း AS သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

တို့တွင်လည်းကောင်း၊ တတိယပွဲစဉ် ကို အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်နှင့် ၂၅ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ စတုတ္ထပွဲစဉ် ကို နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်နှင့် ၈ ရက်တို့ တွင်လည်းကောင်း၊ ပဉ္စမပွဲစဉ်ကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်နှင့် ၂၉ ရက်တို့ တွင်လည်းကောင်း၊ အုပ်စုအဆင့် နောက်ဆုံးပွဲစဉ်ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက် နှင့် ၁၃ ရက်တို့တွင်လည်းကောင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ယူအီး အက်စ်အေက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်၊ ၂၁ ရက်တို့ တွင်လည်းကောင်း၊ ဒုတိယအကျော့ ပွဲစဉ်များကို မတ် ၅ ရက်၊ ၆ ရက် နှင့် မတ် ၁၂ ရက်၊ ၁၃ ရက်တို့ လည်းကောင်း၊ ကွာတားဗိုင်နယ် အဆင့် ပထမအကျော့ပွဲစဉ်များကို ဧပြီ ၉ ရက်၊ ၁၀ ရက်တွင်လည်း ကောင်း၊ ကွာတားဗိုင်နယ်အဆင့် ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်များကို ဧပြီ ၁၆ ရက်၊ ၁၇ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ဆီမီ ဖိုင်နယ်အဆင့် ပထမအကျော့ပွဲစဉ် များကို ဧပြီ ၃၀ ရက်နှင့် မတ် ၁ ရက် တို့တွင်လည်းကောင်း၊ ဒုတိယ အကျော့ပွဲစဉ်များကို မေ ၇ ရက်နှင့်

၈ ရက်တို့တွင်လည်းကောင်း၊ ဖိုလ်လု ပွဲစဉ်ကို ဇွန် ၁ ရက်တွင်လည်း ကောင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ်ရေးဆွဲမှုအရ အုပ်စု အဆင့်အဖွင့်ပွဲစဉ်အဖြစ် စက်တင် ဘာ ၁၉ ရက်တွင် အေစီမီလန် အသင်းနှင့် နယူးကာဆယ်အသင်း၊ ယန်းဘိုင်းအသင်းနှင့် လိုက်ပင်စ် အသင်းတို့ စတင်ယှဉ်ပြိုင်ကစား ရမည်ဖြစ်ပြီး ဖိုလ်လုပွဲစဉ်ကို ဇွန် ၁ ရက်တွင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ လန်ဒန်မြို့၊ ဝင်ဘာလေအားကစား ကွင်းတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ML

နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလ၌ ပြောင်းရွှေ့ကြေးအမြင့်ဆုံး ကစားသမားအဖြစ် ချဲလ်ဆီးအသင်းမှ ကာစီဒို ထိပ်ဆုံးမှရပ်တည်

လန်ဒန် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၂၃
ယခုနှစ် နွေရာသီကစားသမား အပြောင်းအရွှေ့ကာလက ပြောင်း ရွှေ့ကြေးအမြင့်ဆုံး ကစားသမား အဖြစ် ချဲလ်ဆီးအသင်းကွင်းလယ် ကစားသမား ကာစီဒိုက ထိပ်ဆုံး တွင် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သည်ဟု Transfer Market သတင်းဝက်ဘ်ဆိုက် က ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

၁၁၅ သန်းဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ကစား ခဲ့ပြီးနောက် ပြောင်းရွှေ့ကြေးအမြင့် ဆုံးကစားသမားအဖြစ် ထိပ်ဆုံးတွင် ရပ်တည်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိ နွေရာသီကစားသမား အပြောင်းအရွှေ့ကာလက ပြောင်း ရွှေ့ကြေးအများဆုံး ကစားသမား ငါးဦးစာရင်းတွင် ကာစီဒို၏နောက်၌ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းမှ အာဆင်နယ် အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးစတာ လင်ပေါင် ၁၀၅ သန်းဖြင့်ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ သည့် ဒီကလန်ရိုက်က ဒုတိယနေရာ တွင်လည်းကောင်း၊ ဒေါ့မွန်အသင်းမှ ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းသို့ ပြောင်း ရွှေ့ကြေး စတာလင်ပေါင် ၈၈ သန်း ဖြင့်ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သည့် ဘယ်လင်ဟမ် က တတိယနေရာတွင်လည်းကောင်း၊ စပီးအသင်းမှ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်



ကာစီဒိုသည် ယခုနှစ်နွေရာသီ ကစားသမားအပြောင်းအရွှေ့ကာလ တွင် ဘရိုက်တန်အသင်းမှ လီဇာပူ အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားရန် နီးစပ်ခဲ့သော်လည်း နောက်ဆုံးတွင် ချဲလ်ဆီးအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေး စတာလင်ပေါင် ၁၀၀ အပြင် အိုဆူကြေး စတာလင်ပေါင် ၁၅ သန်း စုစုပေါင်း စတာလင်ပေါင်

အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးစတာ လင်ပေါင် ၈၆ ဒသမ ၃ သန်းဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ ခဲ့သည့် နေမာက ပဉ္စမနေရာတွင် စတုတ္ထနေရာတွင် လည်းကောင်း၊ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းမှ အယ်ဟိုင်လာ အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေး စတာ လင်ပေါင် ၈၆ သန်းဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ ခဲ့သည့် နေမာက ပဉ္စမနေရာတွင် စတုတ္ထနေရာတွင် လည်းကောင်း၊ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းမှ အယ်ဟိုင်လာ

ပရီးမီးယားလိဂ်သမိုင်းတစ်လျှောက် နှစ်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် တစ်ရက်တည်း ကစားသမားသုံးဦး ဟက်ထရစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့

လန်ဒန် စက်တင်ဘာ ၃
ပရီးမီးယားလိဂ် သမိုင်း တစ်လျှောက် နှစ်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် တစ်ရက် တည်းတွင် ကစားသမားသုံးဦး ဟက်ထရစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ကြောင်း Bleacher Report Football သတင်းဝက်ဘ်ဆိုက်က ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။



ပရီးမီးယားလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၄) အဖြစ် စက်တင်ဘာ ၂ ရက်က ကစားခဲ့သည့်ပွဲစဉ်များတွင် မန်စီးစီး အသင်း တိုက်စစ်မှူး ဟာလန်း၊ စပါးအသင်းတိုက်စစ်မှူး ဆွန်ဟောင် မင်နှင့် ဘရိုင်တန်အသင်းတိုက်စစ် မှူး အီဗန်ဖာဂူဆန်တို့က ဟက်ထရစ် သွင်းဂိုးများ အသီးသီးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။

မန်စီးစီးအသင်းက ဖူလ်ဟမ် အသင်းကို ငါးဂိုး တစ်ဂိုးဖြင့်အနိုင် ရရှိခဲ့သည့်ပွဲစဉ်တွင် ဟာလန်းက ပွဲချိန် ၅၈ မိနစ်၊ မိနစ် ၇၀ နှင့် ၉၅ မိနစ်တို့တွင်လည်းကောင်း၊ ဘရိုင် တန်အသင်းက နယူးကာဆယ် အသင်းကို ငါးဂိုး တစ်ဂိုးဖြင့်အနိုင် ရရှိခဲ့သည့်ပွဲစဉ်တွင် အီဗန်ဖာဂူဆန် က ပွဲချိန် ၂၇ မိနစ်၊ ၆၅ မိနစ် နှင့် ၆၆ မိနစ်တို့တွင်လည်းကောင်း၊

ဟက်ထရစ်ဂိုးသွင်းဂိုးများ အသီးသီး သွင်းယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပရီးမီးယားလိဂ်ပြိုင်ပွဲ သမိုင်း တစ်လျှောက် ပထမအကြိမ် တစ်ရက်တည်းတွင် ကစားသမား သုံးဦး ဟက်ထရစ်ဂိုးသွင်းယူ နိုင်ခဲ့သည့်အကြိမ်အဖြစ် ပြီးခဲ့သည့် ၁၉၉၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက် က လီဗာပူးအသင်းကစားသမား ဟောင်း ရော်ဘီဖော့စ်လာ၊ နယူး

ကာဆယ်အသင်း ကစားသမား ဟောင်း အလန်ရှီးယားနှင့် အာဆင် နယ်အသင်း ကစားသမားဟောင်း တိုနီယီဘိုယာတို့က သွင်းယူနိုင်ခဲ့ပြီး နောက် ယခုအခါ နှစ်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ဟာလန်း၊ ဆွန်ဟောင်မင်နှင့် အီဗန် ဖာဂူဆန်တို့က ဟက်ထရစ်ဂိုးသွင်းယူ နိုင်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

STA

Portland Classic ပြိုင်ပွဲ အမှတ်ပေးဇယားကို မိဂ်ဒန် ဦးဆောင်

ပေါ့လန်း စက်တင်ဘာ ၃
အမေရိကန်နိုင်ငံ အိုရီဂွန် ပြည်နယ် ပေါ့လန်းမြို့တွင်ကျင်းပ နေသည့် Portland Classic ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ တတိယနေ့ အပြီးတွင် အမေရိကန်ဂေါက်သီး ရိုက်မယ် မိဂ်ဒန်က စုစုပေါင်း သတ်မှတ်ရိုက်ချက်ထက် ၁၈ ချက် လျော့ရိုက်ကာ အမှတ်ပေးဇယားကို ဦးဆောင်နေကြောင်း Golf To-day သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ထိုင်းဂေါက်သီးရိုက်မယ် ဝန်နာ ဆန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားဂေါက်သီး ရိုက်မယ် ဂျန်ဟိုဂျွန်တို့က စုစုပေါင်း သတ်မှတ်ရိုက်ချက်ထက် ၁၇ ချက်စီ လျော့ရိုက်ကာ အမှတ်ပေးဇယား၏ ဒုတိယနေရာတွင် ပူးတွဲရပ်တည် နေပြီး စပိန်ဂေါက်သီးရိုက်မယ် စီဂန်ဒါက စုစုပေါင်းသတ်မှတ် ရိုက်ချက်ထက် ၁၅ ချက်လျော့ရိုက် ကာ အမှတ်ပေးဇယား၏ တတိယ နေရာတွင် ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။

အမှတ်ပေးဇယားကိုဦးဆောင် နေသော မိဂ်ဒန်သည် ပြီးခဲ့သော ရက်သတ္တပတ်က ကနေဒါနိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သော CPKC Women's Open ဂေါက်သီးရိုက် ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဆုကို ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သူဖြစ် သလို Portland Classic ဂေါက်သီး ရိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဆုကိုထပ်မံ ဆွတ်ခူးခဲ့မည်ဆိုပါက LPGA Tour ပြိုင်ပွဲနှစ်ရပ်ဆက်တိုက်တွင် ချန်ပီယံဆု ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည့် ကစားသမားအဖြစ် မှတ်တမ်းဝင် သွားမည်ဖြစ်သည်။

AZL

လိုက်မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း စိန်ခေါ်ပွဲစဉ်တွင် ခရစ်အူဘန်ဂျူနီယာက လီအန်စမစ်ကို ဒိုင်ပွဲရပ်ရလဒ်ဖြင့်အနိုင်ရရှိ



မန်ချက်စတာ စက်တင်ဘာ ၃
လိုက်မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်းစိန်ခေါ်ပွဲ မကျေပွဲစဉ်အဖြစ် အင်္ဂလန်လက်ဝှေ့ သမားများဖြစ်ကြသည့် ခရစ်အူ ဘန်ဂျူနီယာနှင့် လီအန်စမစ်တို့ စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် အင်္ဂလန် နိုင်ငံ မန်ချက်စတာမြို့တွင်ယှဉ်ပြိုင်

ကစားခဲ့ရာ ၁၀ ချီမြောက်တွင် ခရစ်အူဘန်ဂျူနီယာက ဒိုင်ပွဲရပ် ရလဒ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ကြောင်း Mirror သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

၂၁ ရက်က အင်္ဂလန်နိုင်ငံ မန်ချက်စတာမြို့တွင် ထိုးသတ် ခဲ့ရာ လီအန်စမစ်က စတုတ္ထအချီ တွင် ဒိုင်ပွဲရပ်ရလဒ်ဖြင့် အနိုင် ရရှိခဲ့ပြီးနောက် မကျေပွဲစဉ်ကို ဖြန်လည် ထိုးသတ်ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်။

ခရစ်အူဘန်ဂျူနီယာအနေဖြင့် လီအန်စမစ်အပေါ် ရှုံးကြေးပြန်ဆပ် နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သလို လိုက်မစ်ဒယ် ဝိတ်တန်းတွင် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံကို စိန်ခေါ်ခွင့်ရမည့် အခွင့်အရေးကို လည်းရရှိခဲ့သည်။

ခရစ်အူဘန်ဂျူနီယာအနေဖြင့် ကန်နဲလိုအယ်ဗာရက်စ် အပြင် အခြားသော နာမည်ကြီးလက်ဝှေ့ သမားများဖြင့်လည်းထိုးသတ်သွား ရန်စီစဉ်နေပြီး လီအန်စမစ်ကို ပုံစံကောင်းဖြင့် အနိုင်ထိုးသတ် နိုင်ခဲ့ခြင်းအပေါ် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူ

မိကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အင်္ဂလန်လက်ဝှေ့သမား ခရစ် အူဘန်ဂျူနီယာက “ကျွန်တော့်မှာ ရွေးချယ်စရာမရှိပါဘူး။ လီအန်စမစ် ကို အနိုင်မထိုးသတ်ရင် လက်ဝှေ့ လောကကိုစွန့်ခွာဖို့ပါပဲ။ လက်ဝှေ့ လောကကို မစွန့်ခွာချင်တဲ့အတွက် လီအန်စမစ်ကို အနိုင်ထိုးသတ်ဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာပါ။ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တဲ့ အတိုင်းလဲ အကောင်းဆုံး လုပ်ပြနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော့် အနေနဲ့ နောက်ထပ်လုပ်စရာတွေ အများကြီးရှိနေတယ်။ လက်ဝှေ့ လောကရဲ့ ထိပ်တန်းကစားသမား တချို့နဲ့ ထိုးသတ်သွားချင်တယ်။ ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင်ကလဲ ပရီသတ် တွေထိုးသတ်စေချင်နေတဲ့ပြိုင်ဘက် တွေနဲ့ ထိုးသတ်သွားချင်တာပါ”ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

AZL

စပိန်လာလီဂါပြိုင်ပွဲသမိုင်းတစ်လျှောက် ပွဲဦးထွက်လေးပွဲဆက်ဂိုးသွင်းယူနိုင်သည့် စတုတ္ထမြောက်ကစားသမားအဖြစ် ဘယ်လင်ဟမ် မှတ်တမ်းဝင်

မက်ဒရစ် စက်တင်ဘာ ၃
ရီးရဲလ်မက်ဒရစ် အသင်း တွင်းလယ်ကစားသမား ဘယ်လင် ဟမ်သည် ဝီတာဖေးအသင်းနှင့် ကစားခဲ့သည့်ပွဲစဉ်တွင် အသင်း အတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင် ခဲ့ပြီးနောက် စပိန်လာလီဂါပြိုင်ပွဲ သမိုင်းတစ်လျှောက် ပွဲဦးထွက် လေးပွဲဆက် ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့် စတုတ္ထမြောက်ကစားသမားအဖြစ်

မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့ကြောင်း The Mir- ror သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

အသက် ၂၀ ရှိ ဘယ်လင် ဟမ်သည် ယခုနှစ်နေရာသီကစား သမား အပြောင်းအရွှေ့ကာလတွင် ဒေါ့မွန်အသင်းမှ ရီးရဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့သူ ဖြစ်ပြီး အသင်းနှင့်ပထမဆုံး ဘောလုံးရာသီတွင်ပင် အကောင်း

ဆုံးခြေစွမ်းပြသလျက် ရှိနေသူ ဖြစ်သည်။

ရီးရဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းက ဝီတာဖေးအသင်းကို နှစ်ဂိုး တစ်ဂိုး ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည့်ပွဲစဉ်တွင် ဘယ်လင်ဟမ်သည် အသင်းအတွက် ပွဲချိန် ၉၅ မိနစ်တွင် အဖိုးတန်အနိုင် ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် စပိန် လာလီဂါပြိုင်ပွဲ သမိုင်းတစ်လျှောက် ပွဲဦးထွက်လေးပွဲဆက်ဂိုးသွင်းယူနိုင်

ခဲ့သည့် စတုတ္ထမြောက်ကစားသမား အဖြစ် မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့သည့်အပြင် ရီးရဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း သမိုင်း တစ်လျှောက်တွင်လည်း စီရော် နယ်ဒိုပြီးလျှင် စပိန်လာလီဂါ ပွဲဦးထွက်ပွဲစဉ် လေးပွဲဆက်ဂိုးသွင်း ယူနိုင်ခဲ့သည့် ဒုတိယမြောက်ကစား သမားအဖြစ် မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

STA

US Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ စတုတ္ထအဆင့်သို့ အယ်ကာရက်စ် တက်ရောက်

နယူးယောက် စက်တင်ဘာ ၃
အမေရိကန်နိုင်ငံ နယူးယောက် မြို့တွင်ကျင်းပနေသည့် US Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ တတိယအဆင့်ပွဲစဉ် တစ်ပွဲအဖြစ် စပိန်တင်းနစ်ကစား သမားအယ်ကာရက်စ်နှင့် ဗြိတိန် ကို အနိုင်မထိုးသတ်ရင် လက်ဝှေ့ လောကကိုစွန့်ခွာဖို့ပါပဲ။ လက်ဝှေ့ လောကကို မစွန့်ခွာချင်တဲ့အတွက် လီအန်စမစ်ကို အနိုင်ထိုးသတ်ဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာပါ။ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တဲ့ အတိုင်းလဲ အကောင်းဆုံး လုပ်ပြနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော့် အနေနဲ့ နောက်ထပ်လုပ်စရာတွေ အများကြီးရှိနေတယ်။ လက်ဝှေ့ လောကရဲ့ ထိပ်တန်းကစားသမား တချို့နဲ့ ထိုးသတ်သွားချင်တယ်။ ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင်ကလဲ ပရီသတ် တွေထိုးသတ်စေချင်နေတဲ့ပြိုင်ဘက် တွေနဲ့ ထိုးသတ်သွားချင်တာပါ”ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အယ်ကာရက်စ်သည် ၂၀၀၈ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ရော်ဂျာဖက်ဒီရာ ချန်ပီယံအဖြစ် ရပ်တည်ခဲ့ရချင် ပြီးလျှင် US Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ လက်ရှိချန်ပီယံဆုကို ပထမဦးဆုံး ကာကွယ်နိုင်သော ကစားသမား

အဖြစ် မှတ်တမ်းတင်နိုင်ရေးအတွက် လည်း ပစ်မှတ်ထားနေသူဖြစ်သည်။ အယ်ကာရက်စ်က “ကျွန်တော့် အတွက် ဒီရာသီအတွင်း ပထမ ဦးစားပေးရမည့်မုန်းချက်က US Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ လက်ရှိ ချန်ပီယံဆုကို ကာကွယ်နိုင်ဖို့ပါပဲ။ ရော်ဂျာဖက်ဒီရာပြီးရင် ဘယ်သူမှ မလုပ်နိုင်သေးတဲ့ မှတ်တမ်းကောင်း တစ်ခုကိုရယူနိုင်တဲ့ ကစားသမား တစ်ယောက်ဖြစ်ခဲ့ရ ချရင်တယ်။ US Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ သမိုင်း မှာ ရော်ဂျာဖက်ဒီရာနဲ့အတူ စံချိန် မှတ်တမ်းကောင်းရထားတဲ့ ကစား သမားအဖြစ် ရပ်တည်ခဲ့ရချင် တယ်”ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

AZL



ပြင်သစ်လီဂူး ပွဲစဉ် (၄) ရလဒ်			
တူးလော့	၂	-	၂ ကလဲယားမောင့်
လီဟာဗေး	၃	-	၀ လိုရီယန်နီ
လိုင်လီ	၁	-	၀ မောင့်ပယ်လီယာ
မက်ရီ	၂	-	၂ ရိမ်း
နိုက်	၂	-	၀ စထရာဘော့ (၀၄၀)

ဧကလီးယားလက်နက်တပ်ဆင်နိုင်သည့် စစ်ရေယာဉ်သစ်ကိုပြသခဲ့သော မြောက်ကိုရီးယား

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် ခရစ်ဒုံးကျည် တပ်ဆင်ထားသော ကော်ဗက်စစ်ရေယာဉ်သစ်ကို ထုတ်ဖော်ပြသခဲ့ပြီး ၎င်းစစ်ရေယာဉ်သည် ပြိုင်ဘက် တောင်ကိုရီးယားစစ်ရေယာဉ်များကဲ့သို့ ခေတ်မီမှု မရှိသေးသည့်တိုင်အောင် ဧကလီးယားလက်နက် တပ်ဆင်ထားသည်ဆိုသော ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုများ ထွက်ပေါ်လာလျက်ရှိသည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျုံအန်အား သရုပ်ပြသမှုတစ်ခုပြုလုပ်စဉ် Patrol Ship No 661 ဟုခေါ်ဆိုသည့် Amnok အတန်း အစား ကော်ဗက်စစ်ရေယာဉ်သစ်ကို ထုတ်ဖော် ပြသခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကော်ဗက်စစ်ရေယာဉ်သည် ဝန်ပြည့်တန်ချိန် ၂၀၀၀ ရှိပြီး ခေတ်မီအာရုံခံစနစ် များနှင့် လက်နက်များပါ ပေါင်းစပ်တပ်ဆင်ထားသော ကြောင့် မြောက်ကိုရီးယားရေတပ်၏ စွမ်းဆောင်ရည် ကို အတိုင်းအတာတစ်ခုထိ ခေတ်မီတိုးတက်လာစေ သည်ဟုဆိုသည်။

ထို့ပြင် စစ်ရေယာဉ်တွင် ၁၀၀ မီလီမီတာ စစ် သေနတ်တစ်လက်၊ ရေငုပ်သင်္ဘောတိုက်ဖျက်ရောကတ် များအတွက် ရောကတ်ပစ်ခတ်မှုလက်နက် လေးလက်၊ Hwasal-2 အမျိုးအစား တာဝေးပစ်မြေပြင်ပစ်ခွဲနှင့် ရေပြင်မှရေပြင်ပစ် ခရစ်ဒုံးကျည်များ ပစ်ခတ်နိုင် သော ဒုံးပစ်လက်နက် ရှစ်လက် တပ်ဆင်ထားရှိသည်။ ၎င်းဒုံးကျည်များသည် ဧကလီးယားကျည်ထိပ်ဖူးများ သယ်ဆောင်နိုင်စွမ်းရှိစေသည်။

ကော်ဗက်စစ်ရေယာဉ်၏ရွက်တိုင်တွင် Type 362 (MR36A) 2D X-band ဝေဟင်နှင့်ရေပြင် ရှာဖွေထောက်လှမ်းရေး ရေဒါ၊ ပစ်မှတ်ရှာဖွေရေး ရေဒါ၊ ရေကြောင်းရှာဖွေရေး ရေဒါနှစ်ခု၊ ပစ်ခတ်မှု ထိန်းချုပ်ရေးရေဒါ (FCR) တစ်ခုကို တပ်ဆင်ထား ရှိသည်။ ၎င်းရေဒါသည် ရုရှားနိုင်ငံထုတ် MR-104 နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်တူညီပြီး လွှမ်းခြုံလက်နက်စနစ် (CIWS)ကို အခြေခံသည့် AK-630 ကို ထိန်းချုပ် ပစ်ခတ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ၎င်းစစ်ရေယာဉ် တွင် ရုရှားနိုင်ငံထုတ် SP-520 နှင့်အလားသဏ္ဍာန် တူညီသော ရေတပ်အမြောက်ပစ်ခတ်မှုစနစ် နှစ်ခု ပါရှိသည်။ တစ်ခုသည် စစ်ရေယာဉ်ရှေ့ပိုင်းတွင်ရှိပြီး အခြားတစ်ခုသည် ပဲ့ပိုင်းတွင်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ရေဒါ အီလက်ထရွန်နစ်အထောက်အကူပြုစနစ် (R-ESM) အပြင် ရေဒီယိုလမ်းပြတို့နှင့် ပစ်ခတ်မှုစနစ်များကို လမ်းညွှန်ပေးထားသည်။

ရေတပ်စစ်နယ်ဝန်းတစ်ခုတွင် မြောက်ကိုရီးယား ရေတပ်မှ အသေးစားစစ်ရေယာဉ်များသည် အနီးကပ် တိုက်ပွဲဆင်နွှဲသည်ထက် အဝေးမှနေ၍ ဒုံးကျည်များ နှင့်တိုက်ခိုက်သွားမည့် အလားအလာရှိသည်ဟုဆို သည်။ တောင်ကိုရီးယားစစ်ရေယာဉ်များတွင် ရန်သူ ကို လျင်မြန်စွာခြေရာခံနိုင်သော ရေဒါများတပ်ဆင် ထားသောကြောင့် မြောက်ကိုရီးယားစစ်ရေယာဉ်များ ထက် စွမ်းဆောင်ရည်ပိုသည်ဟု ဆိုသည်။

သို့သော် Hwasal-2 ဒုံးကျည်များ တပ်ဆင် ထားသော Amnok အတန်းအစားစစ်ရေယာဉ်သည် တောင်ကိုရီးယားနှင့်ဂျပန်တို့ကို ကြီးမားသော ခြိမ်းခြောက်မှုဖြစ်ပေါ်စေလျက်ရှိသည်။ Hwasal-2 ဒုံးကျည်၏စွမ်းဆောင်ရည်ကို ထဲထဲဝင်ဝင် မသိရှိရ သေးသည့်တိုင်အောင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ အတွင်း မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် Hwasal-2 တာဝေးပစ်ခရစ်ဒုံးကျည်ကို လေးကြိမ်တိုင်တိုင် အောင်မြင်စွာ စမ်းသပ်ပစ်ခတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ၎င်း ဒုံးကျည်များကို မြောက်ပိုင်းဟန်ယွန်ပြည်နယ်



ကင်ချက်မြို့မှ ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အကွာအဝေး ကီလိုမီတာ ၂၀၀၀ ထိရောက်ရှိကာ အရှေ့တရုတ် ပင်လယ်အတွင်းရှိ ပစ်မှတ်ကိုထိမှန်ခဲ့သည်။

LRCM သည် ဒုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ်ကို ကျော်လွှားနိုင်သည့် မဟာဗျူဟာမြောက် စွမ်းဆောင် ရည်များရှိပြီး သီးသန့်သတ်မှတ်ထောင့်ကျဉ်းမှလည်း ပျံသန်းနိုင်စွမ်းရှိသည်။ ထို့ပြင် LRCM သည် တာလတ်ပစ်ဒုံးကျည်များကဲ့သို့ပင် တိကျသောအကွာ အဝေးမှပစ်ခတ်နိုင်စွမ်းရှိပြီး ဒုံးကျည်ကာကွယ်ရေး စနစ်များကိုရှောင်ကွင်းနိုင်ရန် နိမ့်သောထောင့်ကျဉ်းမှ ပျံသန်းနိုင်သည့်လျှင် ထိန်းချုပ်နိုင်စွမ်းလည်းရှိသည်။ အဆိုပါစွမ်းရည်များသည် တောင်ကိုရီးယားနှင့် ဂျပန် တို့၏ မဟာဗျူဟာမြောက် ပစ်မှတ်များအတွက် အန္တရာယ်ပင်ဖြစ်သည်။

မြောက်ကိုရီးယားစစ်ဘက်သည် ခေတ်သစ်စစ်ပွဲများ ဆင်နွှဲနိုင်ရန်နှင့်စစ်အင်အားနည်းပါးမှုကို ခုခံနိုင်ရန် အလို့ငှာ ရော့ကတ်ပစ်ခတ်မှုစနစ်သစ်များနှင့်အခြား နည်းဗျူဟာမြောက်လက်နက်များ သုတေသနပြုတိုးတက် ထုတ်လုပ်ရန် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အမှန်တကယ် မြောက်ကိုရီးယားစစ်ဘက်သည် ကင်ဂျုံအန် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်သည့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်ကတည်းက သိသာထင်ရှားသောပြုပြင်ပြောင်းလဲ

မှုများ စတင်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ဧကလီးယား လက်နက်ကို နိုင်ငံရေးလက်နက်မှသည် စစ်ရေး ဆိုင်ရာလက်နက်အဖြစ် ပြောင်းလဲခြင်းသည် ၎င်း၏ ဧကလီးယားဟန်တားမှုစွမ်းဆောင်ရည်မြင့်တင်ရန် အလေးထားဆောင်ရွက်နေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် သမားရိုးကျ စစ်အင်အားများ ထိန်းသိမ်းထားသည့်အလေ့အထမှ သည် စစ်လက်နက်စနစ်များ ခေတ်မီအဆင့်မြင့်တင် တည်ဆောက်ရင်း မလိုအပ်သော လူ့အင်အားကို လျှော့ချလျက်ရှိသည်။ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံအနေဖြင့်

သမားရိုးကျလက်နက်များအပေါ် မှီခိုမှုလျှော့ချပြီး ဧကလီးယားလက်နက်များအပေါ် မှီခိုလာခြင်းသည် တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်တို့အပေါ် ကြီးမား သောခြိမ်းခြောက်မှုဖြစ်ပေါ်စေလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် ကီလိုမီတာ ၁၅၀၀၀ အတွင်းရှိသော ပစ်မှတ်များကိုထိမှန်မှုနှုန်း တိုးတက်လာစေရန်ရည်မှန်းလျက် နည်းဗျူဟာမြောက် ဧကလီးယားလက်နက်များ သုတေသနပြုထုတ်လုပ် လျက်ရှိသည့်အပြင် ၎င်း၏ဧကလီးယားတိုက်ခိုက် ရေးစွမ်းဆောင်ရည်များကိုလည်း အဆင့်မြင့်တင် လျက်ရှိသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်မေလမှစ၍ မြောက်ကိုရီးယားသည် ဆန်းသစ်သောကျည်ထိပ်ဖူးများ တပ်ဆင်ထားသည့် တာလတ်ပစ်ဒုံးကျည်များကို ပစ်ခတ်လျက်ရှိပြီး နည်း ပညာနှင့်စစ်ရေးဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည်များ အလျင် အမြန်တိုးတက်လာစေရန်လည်းစီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း ဂျပန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးက ဖော်ပြထားသည်။ မြောက်ကိုရီးယားအနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ လတွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော ကိုရီးယားအလုပ်သမား ပါတီ (KWP) ကွန်ဂရက်ပါတီ၌ ကာကွယ်ရေးသိပ္ပံ နှင့် လက်နက်စနစ်များတိုးတက်ရေးအတွက် ငါးနှစ် စီမံကိန်းကို အဆိုပြုခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါသုတေသနပြု

လုပ်ဆောင်မှုများသည် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားလုံခြုံ ရေးကို ခြိမ်းခြောက်မှုဖြစ်ကြောင်း ဂျပန်ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားရှိသည်။

မြောက်ကိုရီးယား၏ရေတပ်သည် တောင်ကိုရီး ယားနှင့်အမေရိကန်ကဲ့သို့ စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားမှု မရှိသည့်အတွက် Amnok အတန်းအစားကော်ဗက် စစ်ရေယာဉ်တွင် Hwasal-2 LRCM တပ်ဆင်ရန် ဆုံးဖြတ်ခြင်းသည် ၎င်းအားတိုက်ခိုက်လာသည့် ရန်သူ များကို အခက်အခဲဖြစ်စေရေး အဆင့်မြင့်လက်နက် စနစ်များနှင့် ဧကလီးယား စွမ်းဆောင်ရည်များ တပ်ဆင်သွားရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

Amnok အတန်းအစားကော်ဗက်စစ်ရေယာဉ် ပေါ်တွင် Hwasal-2 တပ်ဆင်ခြင်းသည် မြောက် ကိုရီးယား၏ ပင်လယ်ပြင်အခြေစိုက် ဧကလီးယား စွမ်းဆောင်ရည်တိုးတက်မှုပင်ဖြစ်ပြီး ၎င်းစနစ်တွင် ရေငုပ်သင်္ဘောတင်ပို့ထိန်းဒုံးကျည် (SLBM)များနှင့် ဧကလီးယားတော်ပိုဒိုများပါရှိသည်။ မြောက်ကိုရီးယား နိုင်ငံသည် Pukguksung-5 ထက် ကြီးမားသော SLBM ကို ထုတ်ဖော်ပြသခဲ့သည့်အပြင် လွတ်လပ် စွာပျံသန်းဝင်ရောက်နိုင်သောစနစ် (MIRVs)နှင့် ပိုမို ဝေးကွာသော နေရာထိ ပစ်ခတ်ရောက်ရှိနိုင်သောစနစ် များကိုလည်း အဆင့်မြင့်တင်တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

၎င်းဒုံးကျည်သည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုထိ ရောက်ရှိပစ်ခတ်နိုင်ပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် Sinpo သင်္ဘောကျင်း၌ တည်ဆောက်နေသော မြောက်ကိုရီး ယား၏ရေငုပ်သင်္ဘောအသစ်များပေါ်မှ ပစ်ခတ်နိုင် မည်ဖြစ်သည်။ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် ဧကလီး ယားလက်နက် တပ်ဆင်ထားသော ရေအောက်ဒရုန်း များနှင့် ဧကလီးယားစွမ်းဆောင်ရည်ရှိသော ခရစ် ဒုံးကျည်များကိုလည်း စမ်းသပ်ခဲ့သည်။ Haeil ဒရုန်း ကို တိုင်းပြည်၏အရှေ့ဘက်ကမ်းခြေ၌ စမ်းသပ်ခဲ့ပြီး နာရီ ၆၀ ခန့် ပျံသန်းပြီးနောက် ဖောက်ခွဲမှုအောင်မြင် စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်ဟုဆိုသည်။

ရန်သူ၏ရေပိုင်နက်များအတွင်း ထိုးဖောက်ဝင် ရောက်ဖောက်ခွဲပြီး ရန်သူ၏ဆိပ်ကမ်းများနှင့်သင်္ဘော များကို တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးနိုင်မည့် ရေဒီယိုသတ္တိကြွ သော ဆူနာမီရေလှိုင်းကြီးများဖန်တီးနိုင်ရန် တော်ပိုဒို ပုံစံ Aeil ဒရုန်းကို တည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် လေ့လာသုံးသပ်သူများကမူ မြောက်ကိုရီး ယားနိုင်ငံသည် ဟန်တားနိုင်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၎င်း၏ စစ်ရေးဆိုင်ရာစွမ်းဆောင်ရည်များကို ချဲ့ကား ဖော်ပြလျက်ရှိသည်ဟု ပြောဆိုလျက်ရှိသည်။

ကိုးကား
- North Korea's new 661 ship makes a nuclear-tipped By The Diplomat.

မောင်သောင်းဝင်း(တမန်ဟောင်း)

လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ကမော့ကချူးကျေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း စစ်ဆေး

လှိုင်းဘွဲ့ စက်တင်ဘာ ၃
ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ကျေး လက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်နယ် အစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် ကမော့ကချူးကျေးရွာ အုပ်စု ကမော့ကချူးကျေးရွာ၌ ကျေးရွာ တွင်း ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ တွင်းဆင်း စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးစောကျော်နိုင်ထွန်းနှင့် အင်ဂျင်နီယာ ဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာလမ်းဖြစ်မြောက် ရေးကော်မတီဝင်များနှင့်အတူ ကမော့ ကချူးကျေးရွာ၌ ကျေးရွာတွင်းကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှု

အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက လုပ်ငန်းများစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်အညီ အချိန်မီပြီးစီးရေးနှင့် လမ်းရေရှည် တည်တံ့အောင်၊ ပျက်စီးမှုမရှိအောင် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ကမော့ကချူးကျေးရွာ ၌ အရှည် ၁ ဒသမ ၅ ဖာလုံ၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ အမြင့်မြောက်လက်မရှိ ကျေးရွာ

တွင်း ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်နယ်အစိုးရ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၂၇ ဒသမ ၅၆၉ သန်း ဖြင့် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ဇွဲသံလွင်မြေ ကုမ္ပဏီက ငွန် ၂၆ ရက်မှ စတင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ယခုအခါလုပ်ငန်းများ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း လုပ်ငန်း ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ကျေးရွာတွင်းသန့်ရှင်းသာယာလှပမှုရှိပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်ကာ ကမော့ကချူးကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၂၄၄ အိမ်၊ လူ ၁၁၁၉ ဦးတို့၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုရေးလုပ်ငန်းများ ယခင်ကထက် ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်တော့ မည်ဖြစ်ကြောင်း လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ကျေး လက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးစောကျော်နိုင်ထွန်းက ပြောပြ၍ သိရသည်။

(၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲကို လှပသာယာပြည်မြန်မာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်



ယခင်က ပြိုင်ပွဲဝင်ပုံကို တွေ့ရစဉ်။

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက် တွင်ကျရောက်မည့် (၇၆) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲကို လှပသာယာ ပြည်မြန်မာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန် ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး) မှ သိရသည်။

ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံများတွင် ပြိုင် ပွဲဝင်သူအမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ ဓာတ်ပုံ၏အကြောင်း အရာ၊ ရိုက်ကူးသည့် နေရာဒေသတို့ ကိုဓာတ်ပုံများ၏ နောက်ကျော တွင် သီးခြားစတုရန်းဖြင့် ရေးကပ်၍ ပူးတွဲပေးပို့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲ ဝင်ဓာတ်ပုံများကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက်မှစတင်ကာ အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက် ညနေ

၄ နာရီနောက်ဆုံးထား၍ ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာန (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး) သို့ ပေးပို့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “(၇၆)နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေး နေ့အထိမ်းအမှတ် ရောင်စုံဓာတ်ပုံ ပြိုင်ပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံသား မည်သူ မဆို ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပါသည်။ အသက်ကန့်သတ်ချက်တော့ မရှိပါ ဘူး။ ပြိုင်ပွဲဝင်တွေအနေနဲ့ နိုင်ငံ

တော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေ၊ သာယာ လှပမှုတွေ၊ အေးချမ်းတည်ငြိမ်မှု တွေ၊ တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ စည်းလုံး ညီညွတ်မှုတွေနဲ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု တွေ၊ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုရဲ့ ထင်ရှားတဲ့သင်္ကေတ၊ နေရာဒေသ နဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ် စတာတွေကို ဖော် ညွှန်းရိုက်ကူးထားတဲ့ ဓာတ်ပုံတွေ ကို ပေးပို့ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပါတယ်”ဟု ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာန (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး) မှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးကျော်ကျော် က ပြောပြသည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံများသည် မြန်မာ နိုင်ငံအတွင်း ရိုက်ကူးထားသည့် ရောင်စုံဓာတ်ပုံများသာဖြစ်ရမည် ဖြစ်ပြီး မည်သည့်ကင်မရာအမျိုး အစားမဆို အသုံးပြုနိုင်ကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံ အရွယ်အစားမှာ (၁၀ x ၁၅) လက်မ အရွယ်အစား တစ်မျိုးတည်းသာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရန် နှင့် ပုံအရေအတွက်အကန့်အသတ် မရှိ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပြီး Hard Copy နှင့် Soft Copy (CD)ကို တစ်ပါ တည်း ပူးတွဲပေးပို့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ASH

တရုတ်နိုင်ငံတွင်ကျင်းပမည့် Miss Tourism World 2023 ပြိုင်ပွဲ၌ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအလှမယ် ဆုမြတ်ရီ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်



ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃
Organizer ဆရာထူးအုံလွင်ကိုလဲ အကျိုးအကြောင်းပြောပြပြီး ခွင့် တောင်းတော့ ဆရာထူးကလဲခွင့်ပြု ပေးခဲ့ပါတယ်။ ပြင်ဆင်မှုတွေက တော့ ဒီနှစ်လအတွင်းမှာ Miss Grand Myanmar Final ပွဲ အတွက်ကော တရုတ်နိုင်ငံမှပြိုင်မဲ့ Miss Tourism World 2023 ပွဲ အတွက်ပါ တစ်ပြိုင်တည်းပြင်ဆင်မှု တွေလုပ်ရမှာပါ။ မြန်မာကိုယ်စား ပြုအနေနဲ့ မြန်မာနဲ့ပတ်သက်ပြီး Organization ဘက်ကရော အခြားနိုင်ငံက အလှမယ်တွေပါ သတိထားမိအောင် Camp အတွင်းဝတ်မဲ့ အဝတ်အစားတွေ၊ ပြိုင်ပွဲမှာချပြမဲ့ အရာတွေကအစ အရာရာတိုင်းမှာ မြန်မာအငွေ့ အသက်ပါအောင် စီစဉ်နေပါ တယ်”ဟု အလှမယ် ဆုမြတ်ရီက ပြောပြ၍ သိရသည်။ ASH

တရုတ်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည့် Miss Tourism World 2023 ပြိုင်ပွဲ၌ မြန်မာနိုင်ငံ ကိုယ်စား ပြုအလှမယ် ဆုမြတ်ရီ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း အလှ မယ် ဆုမြတ်ရီက ပြောပြ၍ သိရသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် မှ နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်ထိ တရုတ် နိုင်ငံတွင်ကျင်းပမည့် Miss Tourism World 2023 ပြိုင်ပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၈၀ ခန့်မှ နိုင်ငံကိုယ်စားပြုအလှမယ် များ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ဒီပြိုင်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ခွင့်ကို ဆရာထူးလွင်ရဲ့ ပံ့ပိုးမှု ကြောင့်ရတာပါ။ ကျွန်မက Miss Grand Hakha လဲဖြစ်တော့ Miss Grand Myanmar ရဲ့

Auardians of the Galaxy Vol-3 အွန်လိုင်းရုပ်သံဖျော်ဖြေရေးမှ ထုတ်လွှင့်ပြသ

နယူးယောက် စက်တင်ဘာ ၃
ဒစ္စနီးစတူဒီယို၏ Guardians of the Galaxy Vol-3 ဇာတ်ကား သည် အွန်လိုင်းရုပ်ရှင်ဈေးကွက်ကို လွှမ်းမိုးထားပြီး အွန်လိုင်းရုပ်သံ ဖျော်ဖြေရေးမှ စတင်ထုတ်လွှင့်ပေး ခဲ့ကြောင်း Movieweb သတင်း ဝက်ဘ်ဆိုက်က စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ရေးသားတင်ပြထားသည်။ ဒစ္စနီးစတူဒီယို၏ Guardians of the Galaxy Vol-3 ဇာတ်ကား ကို ဇူလိုင် ၃၁ ရက်မှစ၍ Disney+ အွန်လိုင်းရုပ်သံဖျော်ဖြေရေးမှတစ် ဆင့် စတင်ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့သည်။ စတင်ထုတ်လွှင့်ပြသ၍ သီတင်း တစ်ပတ်ပြည့်ခါစ ဩဂုတ် ၆ ရက် တွင် Guardians of the Galaxy Vol-3 ကို Disney+ က မိနစ်

ပေါင်း ၁ ဒသမ ၆၂၅ ဘီလီယံထိ ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ရသည်။ Disney+ ၏ Guardians of the Galaxy Vol-3 ၏အနီးကပ် ဆုံးဖြတ်ဘက် The Super Mario Bros. Movie ဇာတ်ကားမှာ ထုတ်လွှင့်ပြသချိန် မိနစ်ပေါင်း ၇၁၇ သန်းသာရှိခဲ့သည်။ Guardians of the Galaxy Vol-3 ကို ဒါရိုက်တာ ဂျိန်းဂန့်က ကိုယ်တိုင်ဇာတ်ညွှန်းရေး၍ ကိုယ် တိုင် ရိုက်ကူးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါဇာတ်ကားတွင် မင်းသား ခရစ်ပရက်၊ ဝင်ဒီဆယ်၊ မင်းသမီး ဝိုင်းဆယ်ဒါနာတို့ ပါဝင်ထားပြီး ယခုနှစ် မေ ၅ ရက်တွင်စတင်ရုံတင် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ KKO



Oppenheimer ဇာတ်ကောင်ငွေက ကမ္ဘာ့ရုပ်ရှင်ဈေးကွက်၌ Barbie ကိုကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့

နယူးယောက် စက်တင်ဘာ ၃
ယူနိုက်တက်စတိတ်များရှိ Oppenheimer ဇာတ်ကားဝင်ငွေသည် ရုံတင်ပြီး နောက်ပိုင်း ပထမဆုံး ဇာတ်ကားအဖြစ် Barbie ဇာတ်ကား ကို ကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သည်။ Barbie ဇာတ်ကားကို ကမ္ဘာ့ရုပ်ရှင် ဈေးကွက်၌ ကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း Screen Rant သတင်း ဝက်ဘ်ဆိုက်က စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ရေးသားတင်ပြထားသည်။ Oppenheimer ဇာတ်ကား သည် ဩဂုတ် ၂၅ ရက်မှ ၂၇ ရက် ထိ သုံးရက်တာကာလအတွင်း ကမ္ဘာ တစ်ဝန်းဝင်ငွေမှာ အမေရိကန် တစ်ဝန်းဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၈၅.၅ သန်းထိရရှိခဲ့သည်။ အထက်ပါဝင်ငွေအတိုင်းအဆ

ကြောင့် Oppenheimer ဇာတ်ကား သည် သုံးရက်တာကာလ ကမ္ဘာ တစ်ဝန်း ဝင်ငွေအကောင်းဆုံး ဇာတ်ကားအဖြစ် Barbie ဇာတ်ကား ကို ကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါဇာတ်ကားတို့ကို ယခု နှစ် ဇူလိုင် ၂၁ ရက်က တစ်ရက် တည်း ရုံတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိ တွင် Barbie ဇာတ်ကား၏ ကမ္ဘာ တစ်ဝန်းဝင်ငွေမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၃၄ ဘီလီယံထိ ရှိနေပြီး Oppenheimer ၏ ကမ္ဘာ တစ်ဝန်းဝင်ငွေမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၇၇၇ ဒသမ ၂ သန်းထိသာ ရှိကြောင်း သိရသည်။ KKO



သရုပ်ဆောင် မြင်စိုင်းသားအောင်အောင်ကို အနုပညာရှင်များက ငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀ ပံ့ပိုး

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃
ဆေးဝါးကုသမှု ခံယူနေသည့် သရုပ်ဆောင် မြင်စိုင်းသားအောင် အောင်ကို အနုပညာရှင်များက ဆေးဝါးကုသမှုအတွက် ငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀ ကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက် က ပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြောင်း သရုပ်ဆောင် အောင်အောင်က ပြောပြ၍ သိရသည်။ အဆုတ်ရောဂါဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်း

ဒေသကြီး ရန်ကုန်အထူးကုဆေးရုံ ကြီးတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေသည့် သရုပ်ဆောင် မြင်စိုင်းသားအောင် အောင်ကို ဆေးဝါးကုသမှုအတွက် သရုပ်ဆောင် အောင်အိုင်နှင့်ဇနီး ဝါဝါအောင်တို့ဦးဆောင်ကာ အနု ပညာရှင်များက ငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀ ပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ “မင်းသားကြီး ဦးအောင်အောင်

ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေရတဲ့အကြောင်း သိသိချင်း လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်၊မိတ်ဆွေ တွေပေါင်းပြီးဆေးဝါးကုသမှုအတွက် ပံ့ပိုးကူညီတာဖြစ်ပါတယ်။ အခက် အခဲတွေကြားထဲက ဆေးဝါးကုသမှု ခံယူနေတဲ့ မင်းသားကြီး ဦးအောင် အောင် အမြန်ကျန်းမာပါစေလို့ ဆုတောင်းပေးပါတယ်”ဟု သရုပ် ဆောင် အောင်အိုင်က ပြောပြသည်။

သရုပ်ဆောင် မြင်စိုင်းသား အောင်အောင်ကို သရုပ်ဆောင် အောင်အိုင်နှင့် ဝါဝါအောင်မိသားစု၊ ရွှေထူးနှင့်ရွှေမုံရတီမိသားစု၊ ပါဝါ ကင်း ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးမှ မစန္ဒာ၊ သရုပ်ဆောင် နေဆန်းမိသားစုတို့ စုပေါင်း၍ ဆေးဝါးကုသစရိတ် အတွက် ငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀ ပံ့ပိုး ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ASH

YRIC approved 45 citizen and foreign investments from January to August 2023



Thilawa Special Economic Zone.

Yangon September 3 Yangon Region Investment Committee has approved investments of citizens and foreigners to 45 businesses in the region from January to August 2023. Most of foreign investment flows into Yangon Region to do businesses. Hence, the region committee invites local and foreign investments to the region. Officials of the committee

inspected factories being operated with local and foreign investments and fulfilled the needs.

During the period, local and foreign investments were six Myanmar citizen investments, one foreign and citizen joint venture investment and 38 foreign investments.

These investments flowed into industries of manufacturing refined metal blocks, other industries, hotels, CMP garment factories, CMP wearing apparels, CMP down and feather industries and CMP shoe factories. 336

Marine product export earns US\$214 million from April to August

Nay Pyi Taw September 3 Export of marine products to more than 40 countries bagged US\$214 million during the period from April to August of 2023-24 financial year, said director U Nyunt Win of the Nay Pyi Taw Fisheries Department. In this regard, Myanmar's fishery products flow out to Japan, Middle East countries, European Union countries, Malaysia, China Taipei and Australia. The Myanmar Fisheries Federation closely cooperates with the Fisheries Department in promotion of marine product exportation. "We have earned US\$214 million in export of marine products during the period. These stocks flow out to customer countries in marine and border trade routes," said the director. Myanmar exports marine products through normal and border trade routes and systematically manages processing the products under the production process to be free from pests and

virus in line with the disciplines of relevant customer countries. With regard to border trade, Myanmar exports marine products to China, Thailand and neighbouring countries through border trade camps in Muse, Myawady, Kawthoung, Sit-tway, Myeik and Maungtaw. ASH



Marine products seen on a boat before export.

A system realized for 100 per cent readiness of exporting rice and broken rice after scrutiny

Yangon September 3 The Myanmar Rice Federation in Yangon Region stated that will it delay export of rice but allow import licence for exporters only if they have 100 per cent readiness of rice and rice products for exportation. The Ministry of Commerce controls stability of rice prices at domestic market with arrangements not to raise the prices of rice. With regard to the proposal of the MRF to suspend three months for export of rice, the rice export will not be suspended but export licences will be allowed for export of rice scrutinized for 100 per cent readiness, as from 1 September 2023. "Myanmar Rice Merchants Association, an associate of the MRF, submitted a proposal to the Ministry of Commerce that it needs to delay 45 days for issuance of export licences for rice exporters so as to control the rise of prices for rice. The Ministry considered that as the country has sufficiency of rice, and newly-harvested monsoon

paddy will come out in the domestic market soon. So, issuance of export licences depending on the readiness of stockpiling the rice is being implemented from 1 September," said U Nyein Chan Aung, CEC member of the federation in Yangon Region. Moreover, the warehouse registration system is being exercised for hindering the more increase of rice prices at domestic market and preventing the acts of manipulating the market by storing rice.

Up to 21 August 2023, the country has kept 3.499 tons of rice at home. Except 2.371 tons of rice to be consumed within three months till November when the monsoon paddy will be harvested, there will remain 1.077 million tons of rice in hand. So, as export of rice can be run as usual, there is no reason to suspend exportation process. Myanmar has exported 0.928 million tons of rice to foreign market from October 2022 to 18 August 2023. ASH

Public Notice for Elimination of Violence

1. Declaring themselves to be "for the people", the so-called CRPH, NUG and PDF terrorist groups are lawlessly killing Buddhist monks, civil servants including schoolteachers, and members of the general public, as well as looting and robbing.
2. Not encouraging, supporting, or assisting "CRPH", "NUG", and "PDF" terrorists, who are intimidating and killing people and committing destructive activities, is to protect the lives and property of the general public.
3. Giving information secretly to the authorities on terrorists and on possession and transport of weapons/ammunition is tantamount to protecting the lives and property of innocent people.

Myeik border trade camp handled export of more than 28 tons of ground fish worth more than US\$52,000 to Thailand

Myeik September 3 border trade camp. The Ministry of Commerce on 1 September stated that Myeik border trade camp exported more than 28 tons of ground fish worth more than US\$52,000 to Thailand within a week. As demand of fish meal is high, businesspersons export such product to Thailand. So, 28.8 tons of ground fish was exported to Mawtaung camp. During the period, exchange rate of Myanmar kyat was K108 per baht. Moreover, as Myeik-Form D as tax exemption from Thailand in export of ground fish. So, they sold it in Thailand via Mawtaung goods to Thailand. 336



Photo shows the workplace of a fish processing factory.

More than 40,000 tons of watermelon exported to China from Jan to July to earn 28.697 million yuan



Cargo trucks loaded with watermelons.

Muse September 3
During the period from January to July 2023, Myanmar exported more than 40,000 tons of watermelon to China to earn 28.697 million yuan, said CEC

member U Zaw Than Tun of Myanmar-China Border Chamber of Commerce in Shan State (North). Myanmar sends fruits to China through Wamding border gate and Mammang

route as the main border trade route. Myanmar's watermelon, mango and other fruits flow out to China on a daily basis. "Currently, export volume of watermelon from

Myanmar to China is gradually declining. During the seven months period from January to July this year, Wamding border gate admitted passing more than 40,000 tons of watermelon to earn 28.697 million yuan. As yield period of watermelon between two countries are different, more than 80 per cent of watermelon in Chinese market are exported by Myanmar at the time when Chinese watermelon cannot yield," he added. Now, Myanmar yields watermelon and it fetches K1,000 to K1,500 per fruit in the domestic market. Watermelon is cultivated in Yangon, Bago, Ayeyawady and Sagaing regions, and it takes some 2.5 months of cultivation period. ASH

Artificial insemination course conducted to students of Patheingyi Institute of Agriculture

Mandalay September 3
The two-day artificial insemination course for freshwater fish was conducted for students of Patheingyi Institute of Agriculture in Mandalay Region, said U Tun Naung Win, Assistant Director of Thayetgon Fishery Camp of Mandalay Region. The course lasted for two days on 1 and 2 September to ensure propagation of artificial insemination technique. The students joined the theoretical and practical

works at the fishing camp. "On the first day, officials gave training to students in practical and theoretical works of insemination. The second day session focused on basic fish farming and breeding of river catfish and pomfret. The course aims to share correct fish farming techniques with students," he continued. Thanks to the training course, students have advanced techniques to produce healthy finger-



A training session in progress.

lings, farming species of fish and producing quality hatchlings. Moreover, the students have greater knowledge about systematic farming of river catfish, production of safety aquafeed and hatching process. 185

Businesspersons have to import piglets free from African swine flu

Yangon September 3
The Livestock and Veterinary Department issued a press release, saying that businesspersons have to import piglets which are free from African swine flu disease. The department allows import of pedigree piglets for domestic pig breeding industry. But, importers have to follow the prescribed disciplines for the sake of their

interests. The importers have to apply for import of piglets on a commercial scale to the department concerning the quota of import piglets approved by the stakeholder meeting. The piglets must be in line with the set weight of the department and these must be free from African swine flu. The import applications must be attached to pro-

forma invoice, sale contract, veterinary authority, veterinary health certificate, farm certificate, pedigree certificate and genetic recommendation, vaccination records and AHD/PC-7 of the domestic pig farms. Moreover, on arrival of piglets in Myanmar, importers need to transport them to the designated places and apply for the AHD/PC3. At the destination, they

have to hand over the AHD/PC3 to the township head of Livestock Breeding and Veterinary Department. After keeping piglets in 14-day quarantine, they must accept medical checkup of the township department. Importers may dial 067-3418458 of the department in Nay Pyi Taw on Pandita Road in Ottarathiri Township. 336

Paul McCartney: Global search for missing Beatles' 1961 Höfner guitar

Hamburg September 3
A global search has been launched to find one of the world's most iconic instruments - Paul McCartney's original Höfner bass guitar. The Lost Bass Project is appealing for information about what it describes as "the most important bass in history". McCartney bought the instrument for £30 (\$38) in Hamburg, Germany, in 1961, but it disappeared eight years later. The bass features in The Beatles' music of those years, including the hits Love Me Do and She Loves You. Nick Wass is heading Höfner's search project and has joined forces with two journalists in trying to solve the "greatest mystery in the history of rock and roll". He has collaborated extensively with McCartney and written a book about the missing Höfner 500/1 Violin Bass. Wass told the BBC that the famous Beatle asked him about the guitar during a recent conversation - and that is how the campaign to find it began. It is not clear what happened to the instrument, which was put away presumably after the Beatles finished filming Get Back in 1969, he said. "It's not clear where it was stored, who might have been there. BBC

Israel: Police clash with rioting Eritrean rivals

Jerusalem September 3
Dozens of people have been injured, including some from live gunfire, during clashes between Eritrean asylum seekers and Israeli police in Tel Aviv. Stun grenades, tear gas and sponge-tipped bullets were used against hundreds of protesters. The unrest was sparked after activists opposed to the Eritrean government said they asked Israeli authorities to cancel an embassy event on Saturday. But protesters also clashed with supporters of the Eritrean regime. An investigation has been opened into whether the use of live fire was within the law, with evidence



Police said demonstrators for and against the Eritrean regime planned to rally in different areas, but did not stick to the arrangement. Reuters

ရုရှားကိုဆုတ်ယုတ်စေရန် အမေရိကန်က ယူကရိန်းကိုအသုံးချမှု မအောင်မြင်

ရုရှားနိုင်ငံကို အထီးကျန်ပြစ်စေရန် အမေရိကန် ဦးဆောင်သည့်အစွမ်းစွမ်းအားဖြင့် ယူကရိန်းကို အသုံးပြု၍ ရုရှားနိုင်ငံ၏စီးပွားရေးနှင့်စစ်ရေးကို ဆုတ်ယုတ်စေရန် ကြိုးပမ်းမှုသည် ယူကရိန်းပဋိပက္ခတွင် အနောက်အုပ်စု၏ အန္တိမရည်မှန်းချက်ပင်ဖြစ်သည်။ အနောက်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်အချို့ကပင် Proxy War (ကြားခံစစ်)အဖြစ် တရားဝင် အသိအမှတ်ပြုထုတ်ဖော်ပြောဆိုနေခြင်းမှာ အမျိုးမျိုးသော အစီအမံများဖြင့် ဆန့်ကျင်ဘက်အကျိုးသက်ရောက်မှုများရှိနေကြောင်း သိသာသည်။

အမေရိကန်နှင့် အခြား NATO အဖွဲ့ဝင်များက ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်သည် ယူကရိန်းတွင် မဟာဗျူဟာကျသော ရှုံးနိမ့်မှုကို ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး ပဋိပက္ခကိုအနိုင်ယူရန် ဖြစ်နိုင်ခြေမရှိဟု ထပ်ခါတလဲလဲ ကြွေးကြော်ထားသည်။ လစ်သူယေးနီးယားနိုင်ငံ Vilnius မြို့တွင် NATO ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို တက်ရောက်ပြီးနောက် ရုရှားသည် စစ်ရှုံးနေပြီဟု အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ပြီးခဲ့သည့်လက ပြောကြားခဲ့သည်။

ပင်တဂွန်စစ်ဌာနချုပ်မှအရာရှိများက ၎င်းတို့၏ ရည်မှန်းချက်မှာ ရုရှား၏ စစ်ရေးစွမ်းအားများလျော့ပါးသွားစေရန်ဖြစ်ကြောင်း ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဝန်ခံထားသည်။ မကြာသေးမီ ရက်သတ္တပတ်များအတွင်းကပင် အမေရိကန်နိုင်ငံ နာမည်ကြီး သတင်းစာများက ရုရှားတပ်ဖွဲ့များ ဆုံးရှုံးမှုကြီးမားစွာ ရင်ဆိုင်နေရပြီး ယူကရိန်း၏ ကာလရှည်ကြာစွာ အမွမ်းတင်ထားသော တန်ပြန်ထိုးစစ်တွင် တည်ငြိမ်သောတိုးတက်မှုများရရှိနေပြီဟု အပြိုင်အဆိုင် အစီရင်ခံရေးသားဖော်ပြနေကြသည်။

အမေရိကန်၏ ထိပ်တန်းစစ်ဗိုလ်ချုပ်တစ်ဦးဖြစ်သည့် အမေရိကန်ပူးပေါင်းစစ်ဦးစီးချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ Mark Milley က “ရုရှားဟာ စစ်ဆင်ရေးအရရော မဟာဗျူဟာနဲ့နည်းဗျူဟာအရပါ ဆုံးရှုံးမှုတွေရှိခဲ့ပါတယ်” ဟု ၂၀၂၃ ခုနှစ် အစောပိုင်းကတည်းက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့ရာတွင် ရုရှားခေါင်းဆောင်များသည် လက်တွေ့စစ်မြေပြင်တွင် ကွဲပြားခြားနားသောရလဒ်များကို လုပ်ပြနိုင်ခဲ့သည်။ ဥပမာအားဖြင့် ပြီးခဲ့သည့်လက အဓိကတိုက်ပွဲတစ်ခုတွင် ရုရှားတပ်ဖွဲ့များသည် လူလက်နက်၊ ပစ္စည်းဆုံးရှုံးမှုမှာ ယူကရိန်းတို့နှင့်ယှဉ်လျှင် ဆယ်ဆထက်ဆ အချိုးရှိကြောင်း ရုရှားသမ္မတပူတင်က အခိုင်အမာဆိုခဲ့သည်။ ယူကရိန်းတို့ဘက်မှ တန်ပြန်ထိုးစစ်တင်သည် ဇွန်လအစောပိုင်းကတည်းက ယူကရိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၃၀၀၀ ကျော်၊ အနောက်တိုင်း စပွန်ဆာများမှ ထောက်ပံ့ပေးထားသော တင့်ကားများ၊ ခြေလျင်တိုက်ခိုက်ရေးယာဉ်များနှင့် အမြောက်လက်နက်စနစ် အများအပြားဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း ရုရှားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ဩဂုတ် ၄ ရက် ခန့်မှန်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

“အနောက်တိုင်း စပွန်ဆာတွေက ထောက်ပံ့ပေးတဲ့ စစ်လက်နက်တွေက စစ်မြေပြင်မှာအောင်မြင်မှု ယူဆောင်လာဖို့ ပျက်ကွက်ခဲ့ပြီး ပဋိပက္ခကိုသာ ကြာရှည်စေတယ်ဆိုတာ ထင်ရှားပါတယ်”ဟု ရုရှားနိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး Sergey Shoigu က ပြောကြားခဲ့သည်။

စစ်ရေးအရ အကျိုးသက်ရောက်မှုများအပေါ် လေ့လာခြင်း

စစ်မြေပြင်အခြေအနေ အကဲဖြတ်ချက်များမှာ ကွဲလွဲနေသော်လည်း NATO ဘက်က ရုရှားစစ်ဘက်အား ချည်နှံအားနည်းသွားစေရန် ကြိုးပမ်းရာတွင် ယခုအချိန်ထိ ပြတ်ပြတ်သားသား မအောင်မြင်ခဲ့ပေ။ ရုရှား၏တပ်ဖွဲ့များသည် ပဋိပက္ခစတင်ခဲ့ချိန် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ အစောပိုင်းကာလများထက် ပိုမိုအားကောင်းလာပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် ခိုင်မာတောင့်တင်းပြီး စစ်လက်နက်တပ်ဆင်မှုနှင့် စစ်အင်

အားအရွယ်အစားပါ ပိုမိုကြီးမားလာခဲ့သည်။ ရုရှားတပ်ဖွဲ့များအနေဖြင့် NATO စစ်မဟာမိတ်အဖွဲ့မှ လေ့ကျင့်ပေးထားသော ယူကရိန်းတပ်ဖွဲ့များ၊ NATO အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံစုံမှ ထောက်ပံ့ပေးသော စစ်လက်နက်ပစ္စည်းများကို တိုက်ခိုက်ချေမှုန်းရာတွင် တိုက်ပွဲဝင်အတွေ့အကြုံ ၁၈ လရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ရုရှား၏ တိုက်ခိုက်ရေးတပ်ဖွဲ့များ အသုံးပြုနေသည့် ပိုမိုထိရောက်သော စစ်နည်းဗျူဟာများနှင့်ပတ်သက်၍ စစ်ရေးလေ့လာအကဲခတ်သူများ ပြောကြားချက်များအပေါ် ကိုးကားပြီး “ရုရှားတပ်ဖွဲ့များသည် အလွန်ကြောက်စရာကောင်းလောက်အောင် တိုက်စွမ်းရည်ရှိကြသည်” အနောက်နိုင်ငံ မီဒီယာများကပင် ရေးသားလာကြသည်။

အဆိုပါ စစ်ရေးလေ့လာအကဲခတ်၊ ကျွမ်းကျင်သူများသည် ယူကရိန်းဒရန်းများကို ပစ်ချခြင်း၊ သံသယ



ဖြစ်ပွယ်ကောင်းသော ခံစစ်လိုင်းများတည်ဆောက်ခြင်းနှင့်တင့်ကားများ၊ အမြောက်တပ်များကိုတိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးခြင်းများတွင် ရုရှားစစ်ဘက်၏ စွမ်းဆောင်ရည်များကို ချီးကျူးခဲ့ကြသည်။ ဗြိတိန်စစ်ဘက်မှ အငြိမ်းစားဗိုလ်ချုပ်ကြီး Sir Richard Barrons က Kharkov နှင့် Kherson ဒေသများရှိ ကျယ်ပြန့်သော နယ်မြေဧရိယာများမှ ယခင်နှစ်တွင် ရုရှားတပ်များ ဆုတ်ခွာမှုနှင့် လက်ရှိယူကရိန်း၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်ကို တွန်းလှန်တုံ့ပြန်ချေမှုန်းနေသည့် ရုရှား၏ ခံစစ်စခန်းများ၌ ပြဋ္ဌာန်းကျင့်သုံးနေမှုများမှာ လားလားမျှမဆိုင် တော့ကြောင်း သုံးသပ်ပြောကြားခဲ့သည်။

“ဒီအချက်တွေအားလုံးကို ပေါင်းလိုက်ရင် တန်ပြန်ထိုးစစ်ဟာ အရင်နှစ် ဆောင်းဦးရာသီမှာ Kherson နဲ့ Kharkiv မြို့သိမ်းတိုက်ပွဲတို့ထက် ပိုခက်ခဲတဲ့တိုက်ပွဲဖြစ်မယ်ဆိုတာ လူတိုင်းသိပါတယ်” ဟု Barrons က ဇွန်လတွင် Associated Press သို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ ယူကရိန်း၏ကျောထောက်နောက်ခံ စပွန်ဆာနိုင်ငံများသည် ယမန်နှစ်က ပိုင်နက်နယ်မြေအချို့ကို ပြန်လည်သိမ်းယူရာတွင် ၎င်း၏အောင်မြင်မှုများကို စံချိန်စံညွှန်းများအဖြစ် အသုံးပြုမည်ဆိုလျှင် ယခုလိုအခြေအနေမျိုးတွင် တရားမျှတမှုနှင့် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှုရှိမည်မဟုတ်ဟု ထင်မိကြောင်း ၎င်းက ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံ လက်နက်ထုတ်လုပ်သူ အမျိုးမျိုးမှ ရန်ပုံငွေပံ့ပိုးထားသည့် ဥရောပမူဝါဒ အကဲဖြတ်ရေးစင်တာ (CEPA) က ရုရှား၏စစ်ရေးစွမ်းအားများ အားကောင်းလာမှုအပေါ် အလားတူသဘောထားမှတ်ချက်ပေးထားသည်။

“ရုရှားတပ်တွေက ယူကရိန်းဆိုတဲ့ စာသင်ကျောင်းတက်ပြီး သင်ခန်းစာတွေ မြန်မြန်ဆန်ဆန် သင်ယူနေကြတယ်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ရုရှားစစ်ဘက်သည် ပဋိပက္ခ၏ အစောပိုင်းအဆင့်များမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်

ရုရှားစစ်ဘက်နှင့် လုံးဝကွဲပြားသော သားရဲတစ်ကောင် ဖြစ်လာခဲ့သည်ဟု အမေရိကန် စစ်ထောက်လှမ်းရေးအရာရှိ Chels Michta က မေလတွင် သုံးသပ်ရေးသားခဲ့သည်။

ရုရှားတပ်ဖွဲ့များ၏စစ်ရေးအရ အားသာချက်များ ပိုမိုထိရောက်စွာ အသုံးချနိုင်နေခြင်းမှာ အနောက်နိုင်ငံ စစ်သင်တန်းဆရာများဟောပြောသည့် တိုက်ပွဲဝင် စစ်နည်းဗျူဟာများကို ယူကရိန်းမှ စွန့်လွှတ်လိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်တွင် NATO အဖွဲ့မှ လေ့ကျင့်ပေးထားသည့် ရှေ့တန်းကျကျ တပ်မဟာကိုးခု၏ ကြီးကြီးမားမားဆုံးရှုံးမှုကြုံတွေ့ခဲ့ရခြင်းအပေါ် တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် “ယူကရိန်းစစ်ဘက်မှ တပ်ဖွဲ့များသည် ရုရှားတပ်များ၏ ခံစစ်ပိုင်းကွင်းများနှင့် အမြောက်ပစ်ခတ်မှုများအောက် တိုးဝင်နေမည့်အစား လက်နက်ကြီးများ၊ တာဝေးပစ်

ရုံနေသည်။ ယခုနှစ်ထိ ရုရှားနိုင်ငံသား ၂၃၀၀၀၀ ကျော်ကို စစ်မှုထမ်းရန်စာချုပ်များ ချုပ်ဆိုထားကြောင်း အမျိုးသားလုံခြုံရေးကောင်စီ လက်ထောက်အကြီးအကဲ ဒီမီထရီမက်စီဒက်က ဩဂုတ် ၃ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ရုရှားနိုင်ငံသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း အရန်အင်အား သုံးသိန်းကိုလည်း စစ်အင်အားဖြည့်တင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ရုရှားတိုက်ခိုက်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်အရေအတွက် ၁၃ ရာခိုင်နှုန်း (၁ ဒသမ ၁၅ သန်း) ထိ တိုးမြှင့်ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် လာမည့်နှစ်များတွင် နောက်ထပ် တပ်အင်အား ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း (၁ ဒသမ ၅ သန်း) ထိ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းမည့်အစီအစဉ်ကို ပူတင်က ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် အတည်ပြုပေးခဲ့သည်။

ယူကရိန်းနိုင်ငံဘက်မှ အသေအပျောက်များခဲ့သော်လည်း ရုရှားမြေပြင်တပ်ဖွဲ့များတွင် ပဋိပက္ခစတင်ချိန်ကထက် အင်အားပိုမိုကြီးမားလာကြောင်း အမေရိကန်ကြည်းတပ်ဗိုလ်ချုပ် Christopher Cavoli က ဝန်ခံခဲ့သည်။ အမေရိကန်-ဥရောပ စစ်ဌာနချုပ်မှ တွပ်ကဲရေးမှူး ကာတလီက ရုရှားရေတပ်နှင့် လေတပ်တို့တွင် ဆုံးရှုံးမှုအနည်းငယ်သာရှိခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်လွတ်တော်အမတ်များအား ဧပြီလတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ယူကရိန်းနိုင်ငံတွင်း၌ အထူးစစ်ဆင်ရေး ဆင်နွှဲနေချိန်တွင် ကမ္ဘာတခြားနေရာဒေသ အသီးသီးတွင် ရုရှားတပ်ဖွဲ့များ ပိုမိုတက်ကြွစွာပါဝင် ထိမ်းဆောင်လျက်ရှိကြသည်ကို တွေ့မြင်နေရကြောင်း Christopher Cavoli က ဝမ်းနည်းသံကြီးဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

“ရုရှားတွေဟာ နှစ်တွေကြာလာတာနဲ့အမျှ ကျွန်တော်တို့မြင်တာထက် ပိုမိုတက်ကြွပြီး အတ္တလန္တိတ်ထဲကို သူတို့ရဲ့ကင်းလှည့်မှုတွေဟာ အဆင့်မြင့်မားလာကြပါတယ်။ အများစုကတော့ နှစ်တွေကြာလာတာနဲ့အမျှ ကျွန်တော်တို့တွေ့ဖူး၊ မြင်ဖူး၊ ကြားဖူးထားတာထက် ပိုမိုမြင့်မားတဲ့စစ်ဘက်စွမ်းဆောင်ရည်တွေကို တွေ့မြင်လာနေရတာပါ။” ဒါဟာ ယူကရိန်းနိုင်ငံအတွင်း သူတို့ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်နေရပေမဲ့ တစ်ချက်ကလေးမှ လွတ်မသွားပါဘူး”ဟု Christopher Cavoli က သုံးသပ်ပြောကြားခဲ့သည်။

စီးပွားရေးအကျိုးသက်ရောက်မှုအပေါ် လေ့လာခြင်း

တရားဝင်ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်းမရှိသော်လည်း သီအိုရီအရ တထစ်ချ ခေါ်ဝေါ်သုံးနှုန်းခံထားရသော Proxy War (ကြားခံစစ်) တစ်နည်းအားဖြင့် ကိုယ်ပွားစစ်သည် ရုရှားနိုင်ငံကို စစ်ရေးအရ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန် အမှတ်မထင်ဖြစ်စေခဲ့သလို အမေရိကန် ဦးဆောင်သော လုပ်ဆောင်ချက်များသည် ရုရှား၏ စီးပွားရေးကိုဆုတ်ယုတ်စေရန် ရည်ရွယ်ခဲ့ပုံရှိသည်။ အမှန်စစ်စစ် လက်တွေ့တွင် ရုရှားနိုင်ငံအပေါ်အကျင့်ယုတ်သည့် တချို့နည်းလမ်းများ အသုံးမဝင်၍ တပ်ပြန်ခေါက်၊ နောက်ပြန်ဆုတ်သွားခဲ့ကြပြီဖြစ်သည်။ အမေရိကန်နှင့် ၎င်း၏မဟာမိတ်နိုင်ငံများက ရုရှားအပေါ် မကြုံစဖူး စီးပွားရေးအရအရေးယူပိတ်ဆို့မှုများချမှတ်ခဲ့ပြီး ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ရုရှားနိုင်ငံအတွက် သက်ရောက်မှု မြန်ဆန်စွာချမှတ်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ကတိပြုခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ရုရှားနိုင်ငံ GDP သည် ယခင်နှစ်က ၂ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းသာ ကျသွားခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ ၁၀ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းထိ ကျဆင်းသွားနိုင်မှု ခန့်မှန်းချက်အပေါ် အလွယ်တကူကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သည်။

ကိုးကား

- NATO's 'proxy war' blues: How the US-led campaign to use Ukraine to 'cripple' Russia has failed.

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်

ရုရှားစစ်ဘက်နှင့် လုံးဝကွဲပြားသော သားရဲတစ်ကောင် ဖြစ်လာခဲ့သည်ဟု အမေရိကန် စစ်ထောက်လှမ်းရေးအရာရှိ Chels Michta က မေလတွင် သုံးသပ်ရေးသားခဲ့သည်။

ရုရှားတပ်ဖွဲ့များ၏စစ်ရေးအရ အားသာချက်များ ပိုမိုထိရောက်စွာ အသုံးချနိုင်နေခြင်းမှာ အနောက်နိုင်ငံ စစ်သင်တန်းဆရာများဟောပြောသည့် တိုက်ပွဲဝင် စစ်နည်းဗျူဟာများကို ယူကရိန်းမှ စွန့်လွှတ်လိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်တွင် NATO အဖွဲ့မှ လေ့ကျင့်ပေးထားသည့် ရှေ့တန်းကျကျ တပ်မဟာကိုးခု၏ ကြီးကြီးမားမားဆုံးရှုံးမှုကြုံတွေ့ခဲ့ရခြင်းအပေါ် တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် “ယူကရိန်းစစ်ဘက်မှ တပ်ဖွဲ့များသည် ရုရှားတပ်များ၏ ခံစစ်ပိုင်းကွင်းများနှင့် အမြောက်ပစ်ခတ်မှုများအောက် တိုးဝင်နေမည့်အစား လက်နက်ကြီးများ၊ တာဝေးပစ်

ရုံနေသည်။ ယခုနှစ်ထိ ရုရှားနိုင်ငံသား ၂၃၀၀၀၀ ကျော်ကို စစ်မှုထမ်းရန်စာချုပ်များ ချုပ်ဆိုထားကြောင်း အမျိုးသားလုံခြုံရေးကောင်စီ လက်ထောက်အကြီးအကဲ ဒီမီထရီမက်စီဒက်က ဩဂုတ် ၃ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ရုရှားနိုင်ငံသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း အရန်အင်အား သုံးသိန်းကိုလည်း စစ်အင်အားဖြည့်တင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ရုရှားတိုက်ခိုက်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်အရေအတွက် ၁၃ ရာခိုင်နှုန်း (၁ ဒသမ ၁၅ သန်း) ထိ တိုးမြှင့်ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် လာမည့်နှစ်များတွင် နောက်ထပ် တပ်အင်အား ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း (၁ ဒသမ ၅ သန်း) ထိ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းမည့်အစီအစဉ်ကို ပူတင်က ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် အတည်ပြုပေးခဲ့သည်။

ယူကရိန်းနိုင်ငံဘက်မှ အသေအပျောက်များခဲ့သော်လည်း ရုရှားမြေပြင်တပ်ဖွဲ့များတွင် ပဋိပက္ခစတင်ချိန်ကထက် အင်အားပိုမိုကြီးမားလာကြောင်း အမေရိကန်ကြည်းတပ်ဗိုလ်ချုပ် Christopher Cavoli က ဝန်ခံခဲ့သည်။

အမေရိကန်-ဥရောပ စစ်ဌာနချုပ်မှ တွပ်ကဲရေးမှူး ကာတလီက ရုရှားရေတပ်နှင့် လေတပ်တို့တွင် ဆုံးရှုံးမှုအနည်းငယ်သာရှိခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်လွတ်တော်အမတ်များအား ဧပြီလတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ယူကရိန်းနိုင်ငံတွင်း၌ အထူးစစ်ဆင်ရေး ဆင်နွှဲနေချိန်တွင် ကမ္ဘာတခြားနေရာဒေသ အသီးသီးတွင် ရုရှားတပ်ဖွဲ့များ ပိုမိုတက်ကြွစွာပါဝင် ထိမ်းဆောင်လျက်ရှိကြသည်ကို တွေ့မြင်နေရကြောင်း Christopher Cavoli က ဝမ်းနည်းသံကြီးဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

“ရုရှားတွေဟာ နှစ်တွေကြာလာတာနဲ့အမျှ ကျွန်တော်တို့မြင်တာထက် ပိုမိုတက်ကြွပြီး အတ္တလန္တိတ်ထဲကို သူတို့ရဲ့ကင်းလှည့်မှုတွေဟာ အဆင့်မြင့်မားလာကြပါတယ်။ အများစုကတော့ နှစ်တွေကြာလာတာနဲ့အမျှ ကျွန်တော်တို့တွေ့ဖူး၊ မြင်ဖူး၊ ကြားဖူးထားတာထက် ပိုမိုမြင့်မားတဲ့စစ်ဘက်စွမ်းဆောင်ရည်တွေကို တွေ့မြင်လာနေရတာပါ။” ဒါဟာ ယူကရိန်းနိုင်ငံအတွင်း သူတို့ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်နေရပေမဲ့ တစ်ချက်ကလေးမှ လွတ်မသွားပါဘူး”ဟု Christopher Cavoli က သုံးသပ်ပြောကြားခဲ့သည်။

စီးပွားရေးအကျိုးသက်ရောက်မှုအပေါ် လေ့လာခြင်း

တရားဝင်ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်းမရှိသော်လည်း သီအိုရီအရ တထစ်ချ ခေါ်ဝေါ်သုံးနှုန်းခံထားရသော Proxy War (ကြားခံစစ်) တစ်နည်းအားဖြင့် ကိုယ်ပွားစစ်သည် ရုရှားနိုင်ငံကို စစ်ရေးအရ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန် အမှတ်မထင်ဖြစ်စေခဲ့သလို အမေရိကန် ဦးဆောင်သော လုပ်ဆောင်ချက်များသည် ရုရှား၏ စီးပွားရေးကိုဆုတ်ယုတ်စေရန် ရည်ရွယ်ခဲ့ပုံရှိသည်။ အမှန်စစ်စစ် လက်တွေ့တွင် ရုရှားနိုင်ငံအပေါ်အကျင့်ယုတ်သည့် တချို့နည်းလမ်းများ အသုံးမဝင်၍ တပ်ပြန်ခေါက်၊ နောက်ပြန်ဆုတ်သွားခဲ့ကြပြီဖြစ်သည်။ အမေရိကန်နှင့် ၎င်း၏မဟာမိတ်နိုင်ငံများက ရုရှားအပေါ် မကြုံစဖူး စီးပွားရေးအရအရေးယူပိတ်ဆို့မှုများချမှတ်ခဲ့ပြီး ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ရုရှားနိုင်ငံအတွက် သက်ရောက်မှု မြန်ဆန်စွာချမှတ်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ကတိပြုခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ရုရှားနိုင်ငံ GDP သည် ယခင်နှစ်က ၂ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းသာ ကျသွားခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ ၁၀ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းထိ ကျဆင်းသွားနိုင်မှု ခန့်မှန်းချက်အပေါ် အလွယ်တကူကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သည်။

ကိုးကား

- NATO's 'proxy war' blues: How the US-led campaign to use Ukraine to 'cripple' Russia has failed.

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်



ခင်ဦးမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးကြိုပဲတီစိမ်းနှင့် မိုးပဲတီစိမ်း ၇၈၃၉၄ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီး



ယခင်နှစ်က စိုက်ပျိုးခဲ့သည့် ပဲတီစိမ်းစိုက်ခင်းကို တွေ့ရစဉ်။

ခင်ဦး စက်တင်ဘာ ၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခင်ဦးမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးကြိုပဲတီစိမ်းနှင့် မိုးပဲတီစိမ်း ၇၈၃၉၄ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း ခင်ဦးမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးနေဝင်း နိုင်က ပြောပြ၍ သိရသည်။

မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးကြိုပဲတီစိမ်း ၂၃၉၃၄ ဧကနှင့် မိုးပဲတီစိမ်း ၆၃၂၂၅ ဧက စုစုပေါင်း ၈၇၁၅၉ ဧက စိုက်ပျိုးရန်လျာထားပြီး မေလမှစတင်စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ ယနေ့ထိ မိုးကြိုပဲတီစိမ်း ၁၅၁၆၂ ဧကနှင့် မိုးပဲတီစိမ်း ၆၃၂၃၂ ဧက စုစုပေါင်း ၇၈၃၉၄ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီနှစ်မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီမှာ ခင်ဦးမြို့နယ်မှာ မိုးကြိုပဲတီစိမ်းနဲ့ မိုးပဲတီစိမ်းဧက ၈၅၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးဖို့ လျာထားတယ်။ အခု ဧက ၇၈၀၀၀ ကျော်လောက် စိုက်ပျိုးပြီးပါပြီ။ လျာထားဧကပြည့်မီ အောင် စိုက်ပျိုးနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ပဲတီစိမ်းစိုက်ပျိုးမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးဖို့

ပညာပေးတာတွေ၊ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ဖို့အတွက် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်တွေ သုံးစွဲဖို့ပညာပေးတာ လုပ်နေပါတယ်”ဟု ခင်ဦးမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးနေဝင်းနိုင်က ပြောပြသည်။

ယခုနှစ် ခင်ဦးမြို့နယ်တွင် မိုးပဲတီစိမ်း စိုက်ပျိုးတောင်သူများကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်ရရှိရေး၊ စိုက်နည်းစနစ်မှန်ကန်ရေး၊ ပိုးမွှားကျရောက်မှုကင်းရှင်းရေး၊မြေဩဇာ စနစ်တကျသုံးစွဲရေး၊ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ရေးတို့ကို အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပြီးခဲ့သည့်နှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ ခင်ဦးမြို့နယ်တွင် ပဲတီစိမ်းကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် မေလမှ စက်တင်ဘာလထိ စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ မိုးကြိုပဲတီစိမ်း ၂၀၃၉၉ ဧကနှင့် မိုးပဲတီစိမ်း ၆၃၂၂၃ ဧက စုစုပေါင်း ၈၃၆၂၂ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၂၀၆)

မိုင်းရှူးမြို့နယ် ဝမ်ဖွီးကျေးရွာ၌ VRFPP စီမံကိန်းဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှု စစ်ဆေး

မိုင်းရှူး စက်တင်ဘာ ၃
ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) မိုင်းရှူးခရိုင် မိုင်းရှူးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဝမ်ဖွီးကျေးရွာ၌ ကျေးရွာမတည်ရန်ပုံငွေစီမံကိန်း (VRFPP) ရန်ပုံငွေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ကျေးသီးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအေးနိုင်၊ စီမံကိန်းတာဝန်ခံနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် ဝမ်ဖွီးကျေးရွာတွင် ကျေးရွာမတည်ရန်ပုံငွေစီမံကိန်းရန်ပုံငွေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး

လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကျေးရွာမတည်ရန်ပုံငွေစီမံကိန်း ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်များဖြင့် စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မတီဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံကာ လအလိုက် ဖြည့်သွင်းရမည့်ငွေစာရင်းပုံစံများပြည့်စုံ မှန်ကန်မှုရှိ မရှိ စစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

မိုင်းရှူးမြို့နယ် ဝမ်ဖွီးကျေးရွာ၌ ကျေးရွာမတည်ရန်ပုံငွေစီမံကိန်းကို ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ဖြင့် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ အဆိုပါကျေးရွာရှိ အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၂၇ ဦးကို စတုတ္ထအကြိမ်အဖြစ် ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၅၇ သိန်းထိ ထုတ်ချေးထားပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ လည်ပတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအေးနိုင်က ပြောပြ၍ သိရသည်။



ရိုသန်းညွန့်

ညောင်တုန်းမြို့နယ် ထုံးဝကျေးရွာ၌ မြစ်ရေရောင်းကျေးရွာစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေထုတ်ချေး

ညောင်တုန်း စက်တင်ဘာ ၃
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် ညောင်တုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိပြီး မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားလာကာ ဆင်းရဲမှုနှုန်းလျော့ကျလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ ထုံးဝကျေးရွာ၌ မြစ်ရေရောင်းကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ နုဝမအကြိမ်ထုတ်ချေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ပြုလုပ်

ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှေးဦးစွာ ညောင်တုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးကျော်လင်း နိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာရပ်မိရပ်ဖများ၊ ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူများ၊ အသင်းသား၊ အသင်းသူများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး မြစ်ရေရောင်းကျေးရွာစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ ရရှိလာမည့် အကျိုးကျေးဇူးများ၊ မြစ်ရေရောင်းကျေးရွာစီမံကိန်းလက်ခွဲစာဆောင်ပါစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ ကျေးလက်

ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများမှ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ တာဝန်နှင့်ရပိုင်ခွင့်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းတာဝန်ခံနှင့် ဝန်ထမ်းများကစီမံကိန်းစက်ဝန်းကာလသတ်မှတ်ချက်များ၊ အတိုးနှုန်းသတ်မှတ်ချက်များ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြစ်ရေရောင်းကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များထံ မြစ်ရေရောင်းကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၄၀ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် မြစ်ရေရောင်းကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များက ထုံးဝကျေးရွာရှိ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၂၀၃ ဦးကို ငွေကျပ် ၃၀ ဒသမ ၇၂ သန်း၊ ရေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူဦးရေ ၄၀ ကို ငွေကျပ် ၄ ဒသမ ၃၄ သန်း၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၃၄ ဦးကို ငွေကျပ် ၃ ဒသမ ၉၄ သန်း စုစုပေါင်း အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၂၈၇ ဦးကို ငွေကျပ် သိန်း ၄၀ ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သံသာ

အဖိုးတန်ရေချိုကို ချွေတာကြပါစို့

သက်ရှိကမ္ဘာကြီး ရှင်သန်ရပ်တည်ဖို့...
သာယာဝတောတောင်များ ထာဝရတည်တံ့စေဖို့...
သင့်ဘဝ သန့်ရှင်းကျန်းမာလှပစေဖို့...
နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ဂျားပါးလာသော အဖိုးတန်ရေချိုကို ချွေတာကြပါစို့။

မန္တလေးမြို့ ကုန်စည်ဈေးနှုန်းများ
၃-၉-၂၀၂၃

ဆန်		
ရွှေဘိုဘေးကျား (ပေါဆန်း) (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၁၁၀၀၀၀/၁၁၅၀၀၀
ပုသိမ်(ပေါဆန်းမွှေး)(တစ်အိတ်)	ကျပ်	၁၀၂၀၀၀/၁၀၄၀၀၀
ဖျာပုံ(ပေါဆန်းမွှေး) (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၆၀၀၀/၉၈၅၀၀
မရမ်းတော(အသစ်) (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၆၀၀၀/၉၈၀၀၀
မနောသု(အသစ်)(ပုသိမ်)(တစ်အိတ်)	ကျပ်	၇၄၀၀၀/၇၈၀၀၀
နေဇီယာ(အသစ်) (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၇၂၀၀၀/၇၅၀၀၀
မနောသု(အသစ်)(မတ္တရာ)(တစ်အိတ်)	ကျပ်	၆၉၀၀၀/၇၂၀၀၀
စားဆီ		
ပဲဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ်	၁၄၀၀၀/၁၅၀၀၀
နှမ်းဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ်	၁၂၅၀၀/၁၃၅၀၀
နေကြာဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ်	၁၂၀၀၀/၁၃၀၀၀
စားအုန်းဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ်	၈၇၀၀/၈၉၀၀
စက်သုံးဆီ		
ဒီဇယ်(ရိုးရိုး) (တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၄၆၀
ဒီဇယ်(ပရီမီယံ) (တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၅၄၀
ဓာတ်ဆီ(တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၃၀၀
အောက်တိုန်း(၉၂) (တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၃၁၀
အောက်တိုန်း(၉၅) (တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၄၁၀
(သာ စက်သုံးဆီဆိုင်၏ ဈေးနှုန်းများသာဖြစ်ပါသည်။)		
အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများ		
ဘီလပ်မြေ		
အယ်ဖာအမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၅၂၀
AAA အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၅၀၀
Apache အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၉၀၀
Crown အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၂၀၀
ကြုံနှစ်ကောင်အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၉၀၀
သံချောင်း		
တစ်မတ်လုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၁၇၀၀၀၀၀
ငါးမူးလုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၁၄၀၀၀၀၀
သုံးမူးလုံး(တစ်တန်)	ကျပ်	၁၃၁၀၀၀၀
ခြောက်မူးလုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၁၂၉၀၆၀၀
ကျပ်လုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၉၉၈၀၀၀
အိမ်မိုးသွပ်		
(၆၇၇၈)ပေ ဆိုဒ်များ (တစ်ပေ)	ကျပ်	၁၁၀၀
(၉၁၀၀)ပေ ဆိုဒ်များ (တစ်ပေ)	ကျပ်	၁၂၅၀
(၁၁၁၂)ပေ ဆိုဒ်များ (တစ်ပေ)	ကျပ်	၁၄၀၀
		(၁၉၆)

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည် ရဟန်းရှင်လူ ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိ



မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည် ရဟန်းရှင်လူ ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့် စည်ကားနေမှုကို တွေ့မြင်ရစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒေသကုသိုလ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မရှင်တို့က ဝတ္ထုတော်တွင် တည်ထားပူဇော်ထားရှိသည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်တော်မူသော မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၌ ယနေ့တွင်လည်း အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည် ရဟန်းရှင်လူ ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်

ကြသည် ဘုရားဖူးရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူများနှင့် ဘိုးဘွားများသည် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်အတွင်းရှိ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၊ ဝန္တကုဋ်တိုက်များ၊ သုဓမ္မာဓရပ်များ၊ မုစလိန္ဒအိုင်နှင့် နဂါးရုံဘုရား၊ ရေပန်းရင်ပြင်၊ မာရဝိဇယကျောင်းတော်၊ အဂ္ဂိဗိပတိသာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး၊ သဒ္ဓါဗိပတိခေါင်းလောင်းတော်နှင့် ကျောက်စာရုံစေတီများအပါအဝင် အခြားဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများနှင့် ဥယျာဉ်များကို စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် ဖူးမြော်ကြည်ညိုလေ့လာခြင်း၊ တရားဘာဝနာပွားများခြင်းများ ဆောင်ရွက်၍ ကြည်ညိုသဒ္ဓါပွားများ

လျက် စေတနာသဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာဖြင့် အလှူငွေများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းကြပြီး ခုနစ်ရက်သားသမီး အလှူရှင်များအနေဖြင့်လည်း ဘုရားဖူးပြည်သူများသုံးဆောင်နိုင်ရန်အတွက် သက်သတ်လွတ်သီးစုံခံပေါက်များကို အာဟာရဒါနစတုဒိသာအဖြစ် ကျွေးမွေးလှူဒါန်းကြသည်။
မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည် ရဟန်းသံဃာများ၊ သာသနာ့ဓွယ်ဝင်သီလရှင်များနှင့် သက်ကြီးဘိုးဘွားများကို ကျန်းမာရွှင်လန်းစွာဖြင့် ဖူးမြော်ကြည်ညိုနိုင်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက

လိုအပ်သည် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး သံဃာတော်များ၊ မသန်စွမ်းသူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ ဘုရားရင်ပြင်တော်သို့ သွားလာရေးလွယ်ကူစေရန်အတွက် Buggy များဖြင့် စနစ်တကျပို့ဆောင်ပေးသည်။
အဆိုပါ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည် ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူများ အသက်သာဆုံးဖြစ်စေရေးအတွက် ဝင်ရောက်သူအားလုံးကို အခမဲ့ဝင်ရောက်ခွင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စက်တင်ဘာ ၄ ရက်မှ

စတင်၍ ဘုရားကြီးဝင်းအတွင်း ဝင်ရောက်ချိန်တွင် ကင်မရာပါသည့် ဖုန်း၊ အခြားဝီဒီယိုမှတ်တမ်းများ ရိုက်ကူးခြင်းနှင့် အပျော်တမ်း ကင်မရာရိုက်ကူးခြင်းများကိုသာ ထိုက်သင့်သည့် နှုန်းထားများဖြင့် တောက်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘုရားကြီးဝင်းအတွင်း ဝင်ရောက်ရပ်နားသည့် ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်ငယ်များ၏ ယာဉ်ရပ်နားခကိုလည်း ထိုက်သင့်သည့် ရပ်နားခနှုန်းထားများအတိုင်း ကောက်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီမှ ည ၈ နာရီအတွင်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ကျောက်ဆည် ၁၄၅ မဂ္ဂါဝပ် ဓာတ်ငွေ့အင်ဂျင်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံနှင့် မိတ္ထီလာ သပြေ မဂ္ဂါဝပ် ၃၀ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ၏ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်နေမှုအခြေအနေများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃
လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်းသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယမန်နေ့က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျောက်ဆည် ၁၄၅ မဂ္ဂါဝပ် ဓာတ်ငွေ့အင်ဂျင် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံနှင့် မိတ္ထီလာ သပြေ မဂ္ဂါဝပ် ၃၀ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ၏ ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်နေမှုအခြေအနေကို သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဦးဉာဏ်ထွန်းသည် ကျောက်ဆည် ၁၄၅ မဂ္ဂါဝပ် ဓာတ်ငွေ့ အင်ဂျင်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံသို့ ရောက်ရှိ ရာ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းဆောင်၍ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံဆိုင်ရာအချက်အလက်

များ၊ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်နှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ ထုတ်လုပ်ပေးနေမှုနှင့် ဓာတ်အားပေးစက် ကြီးများ မောင်းနှင်နေမှုအခြေအနေများ ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ် အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ဦးဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူးက လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ စက်ရုံအသစ် များ တည်ဆောက်ခြင်းမပြုနိုင်မီကာလတွင် လက်ရှိတည်ဆောက်ပြီး စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ များကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းပြီး စွမ်းအားပြည့် ထုတ်လုပ်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်၏လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် လျှပ်စစ်

ဓာတ်အားကို ကူညီဖြည့်ဆည်းနိုင်မည်ဖြစ် သဖြင့် ရေရှည်လည်ပတ်ဆောင်ရွက်သွား နိုင်ရန်အတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားရန် နှင့် စက်ရုံများ၏ ယုံကြည်စိတ်ချရမှုနှင့် တစ်ပြေးညီပြင်ဆင်နိုင်ရေး စက်အရန် ပစ္စည်းများကို စနစ်တကျစုဆောင်းထားရန် မှာကြားပြီး ဓာတ်အားထိန်းချုပ်ခန်းအတွင်း နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်နှင့် ချိတ်ဆက်၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ပေးနေမှုနှင့် ဓာတ်အားပေးစက်ကြီးများ မောင်းနှင်နေမှု ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

အဆိုပါ ကျောက်ဆည် ၁၄၅ မဂ္ဂါဝပ် ဓာတ်ငွေ့အင်ဂျင် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ သည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည် ခရိုင် စဥ့်ကိုင်မြို့နယ် ဘဲလင်းဒေသတွင် တည်ရှိပြီး Independent Power Pro-

ducer (IPP), Build-Operate-Own (BOO) စနစ်ဖြင့် Power Gen Kyaukse Co.,Ltd. က ၂၀၁၈ ခုနှစ် မေတွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက် ခဲ့ကာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် စီးပွားဖြစ် ဓာတ်အားစတင်ထုတ်လုပ်နိုင် ခဲ့သည်။ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ၏ စက်တပ် ဆင်အင်အားမှာ ၁၄၅ ဒသမ ၇၆ မဂ္ဂါဝပ် ဖြစ်ပြီး နှစ်စဉ် ပျမ်းမျှလိုအပ် နာရီ သန်းပေါင်း ၁၀၂၀ ကို နိုင်ငံတော်ဓာတ်အား စနစ်သို့ ၂၃၀ ကေစီ ဘဲလင်းပင်မဓာတ်အား ခွဲရုံမှတစ်ဆင့် ဓာတ်အားများ ချိတ်ဆက် ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည် မြို့နယ် သပြေကျေးရွာအနီးရှိ Clean Power Energy Co.,Ltd ၏ သပြေ မဂ္ဂါဝပ် ၃၀ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံသို့ ရောက်ရှိပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သပြေ နေရောင် ခြည်စွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ နှင့် ၂၃၀ ကေစီ သပြေ ပင်မဓာတ်အားခွဲ ရုံအကြားချိတ်ဆက်ထားသည့် ဝါယာမြင့် ဓာတ်အားလိုင်းသတ်မှတ်နယ်နိမိတ်အတွင်း လူနေအိမ်များ၊ အဆောက်အအုံများ၊ ကျေးကျွဲများရှိမလာစေရေး ကန့်သတ် နယ်နိမိတ်ကို သိရှိလိုက်နာစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ ပြန်ပြည်မြဲစွမ်းအင် ဖြစ်သော နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး

ဆိုလာစီမံကိန်းများသည် သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်ထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်သည့်အတွက် ပိုမိုတိုးချဲ့ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက် သွားရန် မှာကြားပြီး ဓာတ်အားထိန်းချုပ်ခန်း အတွင်း နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်ကိုအသုံးပြု ၍ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်နှင့်ချိတ်ဆက် ၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ပေးနေမှု နှင့် စက်ရုံဧရိယာအတွင်း Tracking System အသုံးပြုပြီး Solar Pannel များ တပ်ဆင်ထားမှုအခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

မိတ္ထီလာ သပြေ မဂ္ဂါဝပ် ၃၀ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေး စက်ရုံသည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင် သာစည်မြို့နယ် သပြေ ကျေးရွာအနီးတွင် Clean Power Energy (CPE) Co.,Ltdက BOO (Build Operate Own) စနစ်ဖြင့် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စက်တပ်ဆင် အင်အားမှာ မဂ္ဂါဝပ် ၃၀ ဖြစ်ကာ တစ်နှစ် လျှင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကိုလိုအပ် နာရီ သန်းပေါင်း ၇၀ ဒသမ ၅၉၉ သန်း ထုတ်လုပ် ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထွက်ရှိလာသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို 33 KV Double Circuit Overhead Line ဖြင့် သပြေ ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော် ဓာတ်အားစနစ်သို့ ချိတ်ဆက်ပို့လွှတ် ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး မွေးမြူရေးရန်နှင့် တစ်ဖက်ပိတ်ဆည်တည်ဆောက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကြီးသည် ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ရွှေမြို့ မွေးမြူရေးရန်တွင် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနက စမ်းသပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သော တစ်ကြိမ်လျှင် မျိုးဘဲအလုံးရေ ၁၂၀၀၀ ကျော် မျိုးဖောက်နိုင်သည့် ဘဲဥ ဖောက်စက်များ စမ်းသပ်မောင်းနှင်နေမှု နှင့် မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန် ရောဂါရှာဖွေရေး ဓာတ်ခွဲခန်း BSL-3 ဓာတ်ခွဲခန်း လုပ်ငန်းများတွင် ရေအသုံးပြုနိုင်ရန် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲ ရေးဦးစီးဌာနက အလျား ပေ ၃၃၀၊ အမြင့် ၃၆ ပေရှိ တစ်ဖက်ပိတ်ဆည် တည်ဆောက် နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန် ရှိသူများကို လုပ်ငန်းဆိုင်ရာလိုအပ်ချက် များ ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ကျီးအင်းကျေးရွာ ကံကောင်းမွေးမြူရေးခြံ ရှင်းလင်းဆောင် တွင် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့်

မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် မွေးမြူရေးတောင်သူများကို တွေ့ဆုံ၍ လုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင်မြင်ရေး အတွက် နည်းပညာနှင့် အကူအညီလိုအပ် ချက်များကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်မှု၊ မွေးမြူရေး လုပ်ငန်း ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်ဆောင်ရွက်သူများ ကူးစက် ရောဂါကင်းစင်ရေး၊ တစ်ကိုယ်ရည် သန့်ရှင်းရေး အလေးထားဆောင်ရွက် ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေး မှာကြားသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ယုလန်ကုမ္ပဏီလီမိတက်က ငှားရမ်းအသုံး ပြုလျက်ရှိသည့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနပိုင် အမှတ်(၂) ပျဉ်းမနားသကြားစက်သို့ ရောက်ရှိပြီး စက်လည်ပတ်မှုနှင့် စက်များ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းထားရှိမှု အခြေအနေ များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ် ချက်များကို တာဝန်ရှိသူများအား ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံရေတပ်ဦးစီးအရာရှိများတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ (6th Myanmar-Bangladesh Navy to Navy Staff Talks) ပြုလုပ်



မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံရေတပ်ဦးစီးအရာရှိများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ (6th Myanmar-Bangladesh Navy to Navy Staff Talks) ပြုလုပ်စဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃
ရန်ကုန်မြို့တွင်ပြုလုပ်သည့် ဆဋ္ဌမ အကြိမ်မြောက် မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံရေတပ်ဦးစီးအရာရှိများ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲ (6th Myanmar-Bangladesh Navy to Navy Staff Talks) သို့ တက်ရောက်ရန်အတွက် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ရေတပ်မှ Commodore Mustaque Ahmed, (G), NPP, pcs, BN ဦးဆောင်

သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၃၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ရောက်ရှိပြီး တပ်မတော်(ရေ) မှ ပိုလ်မှူးချုပ်ကျော်ကျော်ထူး ဦးဆောင် သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် စက်တင်ဘာ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ရော့ဂတီရေတပ်စခန်း ဌာနချုပ် အရာရှိရိပ်သာ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ပွဲပြုလုပ်ကြသည်။

ထိုသို့ နှစ်နိုင်ငံရေတပ်ကိုယ်စားလှယ်

အဖွဲ့ဝင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် ရေကြောင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းကင်းလှည့်ခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံ ရေတပ်စစ်ရေယာဉ် များနှင့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များ အပြန်အလှန် အလည်အပတ်ခရီးစဉ်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ သတင်းအချက်အလက်ဖလှယ်ခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ပင်လယ်ပြင်ညစ်ညမ်းမှု ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးချက်များအား သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးပွဲကို စက်တင် ဘာ ၂ ရက် နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ဆက်လက် ပြုလုပ်ပြီး အထိမ်းအမှတ်တံဆိပ်များ အပြန်အလှန်ပေးအပ်ကာ အမှတ်တရ စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ရေတပ်မှ ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန် မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည် ထွက်ခွာရာ တပ်မတော်(ရေ)မှ အရာရှိ ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင် နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

စက်တင်ဘာ ၃ ရက် ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ကိုပစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် တစ်ဦး တွေ့ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုပစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ စက်တင်ဘာ ၂ ရက် ည ၈ နာရီ မှ ယနေ့ည ၈ နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း ၂၉၂၄ ခုကို စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် တစ်ဦးတွေ့ရှိရသည်။

ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ သုည ဒသမ ၀၃ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် COVID-19 ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိပါ။

ကိုပစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

(သတင်းစဉ်)

တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ဆေးနှင့် ဆွမ်းပဒေသာပင်အလှူငွေများ လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ



တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ဆေးနှင့် ဆွမ်းပဒေသာပင် အလှူငွေများ လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကျင်းပစဉ်။



ဆရာတော်ထံ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးမင်းဦးနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများက တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများနှင့် အလှူရှင်များ လှူဒါန်းသော ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ဆေးများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃
 တပ်မတော်(ကြည်း၊ရေ၊လေ) မိသားစုများနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ဆေးနှင့် ဆွမ်းပဒေသာပင် အလှူငွေများလှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့၊ ငွေတောင်တောရကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပသည်။
 အခမ်းအနားသို့ တပ်ကုန်းမြို့၊ မြို့ရှေ့စန္ဒာရုံကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော် အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒသီရိ အမျိုးပြုသောဆရာတော်၊ သံဃာတော်များကြွရောက်တော်မူကြပြီး ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးမင်းဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ

တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး၊ တပ်ကုန်းမြို့၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။
 ဦးစွာ တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ်များက တပ်ကုန်းမြို့၊ မြို့ရှေ့စန္ဒာရုံကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဓန္တစန္ဒသီရိထံမှ ငါးပါးသီလံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ်သည့် မေတ္တသုတ်ပရိတ်တရားတော်များကို နာကြားကြသည်။
 ဆက်လက်၍ မြို့ရှေ့စန္ဒာရုံကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ထံ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယ

ဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးမင်းဦးက လည်းကောင်း၊ ဂိုဏ်းထောက်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဆရာတော်ထံ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးဦးဝင်းမြင့်က လည်းကောင်း၊ ရွှေအင်းရိပ်သာကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ထံ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(လေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးဦးဝင်းမြင့်က လည်းကောင်း လှူဖွယ်ပစ္စည်းများအသီးသီး ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။
 ထို့နောက် တပ်မတော်(ကြည်း၊ရေ၊လေ) မိသားစုများနှင့် အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသော ဆွမ်းဆန်တော်နှင့်ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ဆေးများကို မြို့ရှေ့စန္ဒာရုံကျောင်းတိုက် ဆရာတော်နှင့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။
 ယင်းနောက် ဆွမ်းပဒေသာပင်

အလှူတော်ငွေများကို တပ်မတော်(ကြည်း၊ရေ၊လေ) မိသားစုများနှင့် အလှူရှင်များက အသီးသီးပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးမင်းဦး၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးဦးဝင်းမြင့်နှင့် စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(လေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးဦးဝင်းမြင့်တို့က လက်ခံရယူကြသည်။
 ယင်းနောက် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ဆေးနှင့် ဆွမ်းပဒေသာပင်များ လှူဒါန်းရခြင်းရည်ရွယ်ချက်ကို ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(လေ)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးတစ်ဦးက ရှင်းလင်းလျှောက်ထားသည်။
 ထို့နောက် မြို့ရှေ့စန္ဒာရုံကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာတရားနာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက်

ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကာ ဗုဒ္ဓသာသနံစိရံတိဋ္ဌတု သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဆုတောင်း၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းသည်။
 နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ဝေယျာသီရိမြို့နယ်နှင့် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သီလရှင်စာသင်တိုက်များနှင့် သဒ္ဓါမိကဘိုးဘွားရိပ်သာတို့သို့ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊လေ) မိသားစုများနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ၂၀၀၆ ခုနှစ်မှစ၍ နှစ်စဉ်လှူဒါန်းလျက်ရှိပြီး ယနေ့လှူဒါန်းမှုအစုစုမှာ အလှူငွေကျပ် ၂၅၀၅၀၀၀၊ ဆန် ၄၉၈ အိတ် ၊ ဆီ ၁၄၉ ဒသမ ၄ ပိဿာ၊ ပဲ ၁၄၉၄ ပိဿာ၊ ဆား ၁၄၉၄ ပိဿာ၊ ဆေးမျိုးစုံဘူး ၃၄၈၀ တို့ကို လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရားများနှင့်အထင်ကရနေရာများကို အပတ်စဉ်စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ



နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃
 ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရားများကို ခရီးသွားပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ လာရောက်ဖူးမြော်နိုင်ရေးနှင့် အထင်ကရနေရာများတွင် စိတ်လက်ချမ်းသာစွာ လာရောက်အပန်းဖြေနိုင်ရေးအတွက် အဆိုပါနေရာများတွင် အပတ်စဉ်စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။
 ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ

ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် သပြေကုန်းကျေးရွာ လက်လုပ်တောင်တောရစေတီတော်ပုရီဂူအတွင်းနှင့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဘောဝသီရိပုံတွက် ပန်းမြိုင်လယ်ဥယျာဉ်အတွင်းရှိ ချုံနွယ်များ၊ သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့်အမှိုက်များစနစ်တကျသိမ်းဆည်းစွန့်ပစ်နေမှုတို့ကို နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးလေယျာလင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများသွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များပေါင်းစပ်

ညှိနှိုင်းပြည်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။
 ကြည့်ရှုအားပေးစဉ် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်က နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက်တစ်ရပ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေကို Green City၊ Clean City၊ Smart City အဖြစ် တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးဟူသည် လမ်းညွှန်ချက်အတိုင်း သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး လုပ်ငန်းများကို ဂရုတစိုက်ဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် ပြည်သူအများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာလာ

ရောက်အပန်းဖြေနိုင်ရေးဌာနဆိုင်ရာများ ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ပြောကြားသည်။
 ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ရန်အောင်မြင်ရွှေလက်လှဘုရား၊ ဇမ္ဗူရာဇ်သီရိမာန်တော်၌ ကျင်းပသည့် (၁၀)ကြိမ်မြောက် အသံမဟာပဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ ပဌာန်းသိမ်းအောင်ပွဲ မင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြည့်ကြည့်ပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးလေယျာလင်းသည် ပတ္တရခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပသည့် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များကို ဌာနအလိုက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိအောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရန်၊ ဒေသဝမ်းစာဖူလုံမှုအခြေအနေကို အနီးစပ်ဆုံးတွက်ချက်တင်ပြသွားရန်၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထွက်ကုန်များကို တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များအဖြစ်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး MSME လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ One Region One Product ဖြစ်လာစေရေး သက်ဆိုင်ရာဌာနများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းရှင်များပေါ်ထွက်လာအောင် စည်းရုံးလက်တွဲဆောင်ရွက်ရန်၊ ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးနှင့် ဒေသခံတောင်သူများဈေးကွက်ရရှိစေရေးအတွက်ဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် စက်မှုနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ဒေသခံပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားရန်၊ အသစ်တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကို ဒေသအကျိုးပြုမှုအပေါ်မူတည်၍ စနစ်တကျကွင်းဆင်းစိစစ်ဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားကာ ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၏ တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။
 အစည်းအဝေးအပြီးတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်နှင့်အဖွဲ့သည် ဆန်စက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ အသက်သာဆုံးဈေးနှုန်းဖြင့် ပတ္တရခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများကို တစ်ဦးလျှင် ဆန် ၁၀ ပြည်နှုန်းရောင်းချပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
 (သတင်းစဉ်)

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ



စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီး ဟင်းရွက်များ၊ စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန် ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာ စွာဖြင့် ရောင်းချပေးစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃
 ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်း(မိုခါ) တိုက်ခတ်မှုကြောင့် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေးအဆင်ပြေစေရန်နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေ့စဉ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား၊ ငါး၊ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ လိမ္မော် အရောင်းဆိုင်များ၏ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူများကို လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်စက်ရုံများနှင့် မြန်မာစီးပွားရေး ကော်ပိုရေးရှင်းတို့မှ ထုတ်လုပ်သည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘီစကတ်နှင့် စည်သွတ်ဘူးများဖြစ်သည့် အမဲသား၊ ဘူး၊ မျှစ်စားတော်ပဲဘူး၊ ကြက်သားအားလုံးဘူး၊ ငါးတန်အချိုပေါင်းဘူး၊ ငါးသလောက်ဘူး၊ ငါးပိကြော်ဘူး၊ ပဲထောပတ်ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ ငါးပိကြော်ဘူး၊ ပဲထောပတ်ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ သရက်သီးသနပ်ဘူးစသည် စားသောက်ကုန်များကိုလည်းကောင်း မြန်မာစီးပွားရေးအထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများလိုက်ပါ လုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃
 အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့်ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရားများဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက်လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှ တစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှ တစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "Mo Sann" Face-

book အကောင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ကံတော်ကလေး(တောင်) ရပ်ကွက်နေ မိုမိုစန်ကို ည ၆နာရီ ၁၀မိနစ်တွင် မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့မရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းအမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများကို ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိဘပြည်သူများ သိရှိနိုင်ရေး အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်းပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာ

- ၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မေ ၁၄ ရက်တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်းမိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများအနေဖြင့် မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် OA-011834 နှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။
- ၂။ ထိုသို့ ကြေညာရာတွင် အခြားသော အီလက်ထရောနစ်ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုခါဒေသငွေပေးချေမှုစနစ်များဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။
- ၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အတောင့်သို့ လှူဒါန်းမှုပြုနိုင်ရေးကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အစား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။
- ၄။ KBZ Pay၊ Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay၊ Wave Money တို့၏ QR ကို Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အားရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။
- ၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများ လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့် CB Pay၊ AYA Pay၊ OK \$၊ UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR ကို Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်ကိုရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။
- ၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၁၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၁၂၃၈၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၈၂၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၃၇၀၀၁၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၄၀၁၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၁၆၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		

အမျိုးသား သဘာဝဘေး အန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ

အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ အသိပေးနိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူအတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူကို သတ်ဖြတ်၊ လုယက်ခြင်းကို CRPH၊ NUG၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ ခြိမ်းခြောက်၊ လုယက်၊ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH၊ NUG၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှုမပြုခြင်းသည် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်၊ ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်သမားတို့၏ သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ကနေဒါမြောက်ပိုင်း တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုမှထွက်ပေါ်လာသော မီးခိုးငွေ့များကြောင့် အက်ဒမ့်တန်မြို့ရှိ ပြည်သူများကို ကျန်းမာရေးထိခိုက်စေနိုင်သည့်အခြေအနေရောက်ရှိနေ



အော့တဝါ စက်တင်ဘာ ၃
ကနေဒါနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း ဒေသများတွင် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုများမှ ထွက်ပေါ်လာသော မီးခိုးငွေ့များသည် အယ်လ်ဘာတာပြည်နယ် အက်ဒမ့်တန်မြို့ရှိ ပြည်သူများကို ကျန်းမာရေးထိခိုက်စေနိုင်သည့်အခြေအနေသို့ ရောက်

ရရှိနေကြောင်း ကနေဒါပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဌာနက စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် အလယ်အလတ်အဆင့်မှ မြင့်မားသော အန္တရာယ်အဆင့်သို့ လျှင်မြန်စွာ မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ညွှန်းကိန်း (၇) ထိ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ လေထုအရည်အသွေးညွှန်းကိန်း (၁၀) အထက် ရောက်ရှိပါက အလွန်အန္တရာယ် မြင့်မားသောအဆင့်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

မီးခိုးငွေ့များနှင့် ထိတွေ့မှု လျော့ချရေး လူတိုင်းဂရုစိုက်လုပ်ဆောင်ကြရန်နှင့် အသက်ရှူကျပ်ခြင်း၊ ပြင်းထန်စွာချောင်းဆိုးခြင်း၊ မူးဝေခြင်းနှင့် ရင်ဘတ်အောင့်ခြင်းတို့ ကြုံတွေ့ရနိုင်သဖြင့် ပြင်ပလူဝင်များကို အတတ်နိုင်ဆုံးလျှော့ချရန် အကြံပြုထည့်သွင်းဖော်ပြထားကြောင်း သိရသည်။ AZH

တရုတ်(တိုင်ပေ)တွင် ဟိုက်ကူရီ တိုင်ပွန်းမုန်တိုင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်နိုင်

တိုင်ပေ စက်တင်ဘာ ၃
တရုတ်(တိုင်ပေ) အရှေ့ပိုင်း ပင်လယ်ပြင်တွင် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ဟိုက်ကူရီတိုင်ပွန်းမုန်တိုင်းသည် အနောက်ဘက်သို့ ဆက်လက်ရွေ့လျားလျက်ရှိရာ တရုတ်(တိုင်ပေ)သို့ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်နိုင်ကြောင်း ဗဟိုမိုးလေဝသဗျူရို၏ စက်တင်ဘာ ၂ ရက် ထုတ်ပြန်သောသတင်းများကို ကိုးကား၍ Focus Taiwan သတင်းဌာနက စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။
စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ဟိုက်ကူရီ တိုင်ပွန်းမုန်တိုင်းသည် တရုတ်(တိုင်ပေ)တောင်ဘက်စွန်းရှိ အလူဝမ်ဘီအင်ဒူစနီနှင့် ကီလီမီတာ ၅၂၀ အကွာကို ဗဟိုပြုလျက်ရှိပြီး တစ်နာရီလျှင် ၁၇ ကီလိုမီတာနှုန်းဖြင့် အနောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားလျက်ရှိကာ အမြင့်ဆုံးလေတိုက်နှုန်း တစ်နာရီ ၁၃၇ ကီလိုမီတာမှ ၁၇၃ ကီလိုမီတာထိ တိုက်ခတ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။
အဆိုပါမုန်တိုင်းသည် တရုတ်(တိုင်ပေ) အရှေ့ဘက်ကမ်းဒေသ

နှင့် တောင်ဘက်ရှိ ဘာရှီရေလက်ကြားဒေသတို့ကို ခြိမ်းခြောက်လာနိုင်ပြီး တောင်ပိုင်းကုန်းတွင်းဒေသများကိုဖြတ်၍ အနောက်ဘက်သို့ ဆက်လက်ရွေ့လျားနိုင်ကြောင်း ဗဟိုမိုးလေဝသဗျူရိုမှ မိုးလေဝသကျွမ်းကျင်သူ Hsieh Pei-yun က သတင်းထောက်များနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားခဲ့သည်။
တိုင်ပွန်းမုန်တိုင်းကြောင့် ရာသီဥတုအခြေအနေများ စက်တင်ဘာ ၅ ရက်ထိ ဆိုးရွားနိုင်ကြောင်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ အနောက်ပိုင်းဒေသများတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခြင်းများဖြစ်ပေါ်နိုင်ပြီး မြောက်ပိုင်း၊ အရှေ့ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်းဒေသများနှင့် ကျွန်းများပေါ်တွင် နေထိုင်ကြသော ပြည်သူများအနေဖြင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်မှုများ ဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း သတိပေးချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။
မြောက်ပိုင်းရှိ တောတောင်ထူထပ်သောဒေသများတွင် မိုးပိုမိုပြင်းထန်စွာရွာသွန်းနိုင်ပြီး သုံးနာရီအတွင်း မိုးရေချိန် မီလီမီတာ ၁၀၀ ထိရွာသွန်းနိုင်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ AZH

ကျူးဘားနိုင်ငံ တောင်ပိုင်းကမ်းခြေရှိ သန္တာကျောက်တန်းများ ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ရေး သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေ

ဟာဗားနား စက်တင်ဘာ ၃
ကျူးဘားနိုင်ငံ တောင်ဘက်ပိုင်းကမ်းခြေတွင် သန္တာကျောက်တန်းများ ပျောက်ကွယ်လုနီးပါးဖြစ်နေသည့်အတွက်ကြောင့် ကျူးဘားအစွဲပါဝီပညာရှင် အရီယန်ဒီဦးဆောင်သည့် သုတေသီများအဖွဲ့က ချီဖွေပိုက်ကမ်းခြေတွင် သန္တာကျောက်တန်း ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရန် Bojedo a Cuba ခေါင်းစဉ်ဖြင့် သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း ကျူးဘားအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်ဟု ST သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ရေးသားဖော်ပြခဲ့သည်။
ချီဖွေပိုက်ကမ်းခြေရှိ သန္တာကျောက်တန်းကို ပြန်လည်ဖော်ထုတ်သွားမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ထိန်းသိမ်း

ပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်သွားရန် စီစဉ်နေကြောင်း၊ ကျူးဘားနိုင်ငံရှိကမ်းခြေများတွင် သန္တာကျောက်တန်းများ ပျောက်ကွယ်လုနီးပါးဖြစ်နေခြင်းမှာ ရေအောက်အပူချိန်မြင့်တက်မှုကြောင့်ဖြစ်သကဲ့သို့ ဂေဟစနစ်များ ယိုယွင်းပျက်စီးလာခြင်းကြောင့်လည်းဖြစ်ကြောင်း အရီယန်ဒီဦးဆောင်သည့် သုတေသီများအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်သွားခဲ့သည်။
“ချီဖွေပိုက်ကမ်းခြေအောက်မှာ ရှိတဲ့ သန္တာကျောက်တန်းကို သွားရောက်လေ့လာမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ သန္တာကျောက်တန်းရဲ့အရည်အသွေးတွေက တအားကိုးကျဆင်းနေတယ်။ ဒီလောက် အရည်အသွေးကျဆင်းသွားတဲ့ သန္တာကျောက်တန်းတစ်ခါမှ မကြုံဖူးသေးပါဘူး”ဟု

အရီယန်ဒီက ပြောကြားခဲ့သည်။ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည်မှာ နှစ်လခန့်ကြာမြင့်နေပြီဖြစ်သကဲ့သို့ သုတေသနလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပြီးမှသာ ထွက်ပေါ်လာသောရလဒ်များအရ

သန္တာကျောက်တန်းများ ပြန်လည်ဖော်ဆောင်ရေး၊ ပြန်လည်မွမ်းမံကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းကိုလက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အရီယန်ဒီက ပြောကြားခဲ့သည်။ **ခိုင်းဆက်**



အီတလီနိုင်ငံတွင် Eni နှင့် Snam ပူးပေါင်း၍ ကာဗွန်စုပ်ယူသိုလှောင်ရေးစင်တာတည်ဆောက်မည်

ရောမ စက်တင်ဘာ ၃
အီတလီနိုင်ငံ၏ စွမ်းအင်ကုမ္ပဏီကြီးများဖြစ်သည့် Eni နှင့် Snam တို့ပူးပေါင်း၍ ကာဗွန်စုပ်ယူသိုလှောင်ရေးစင်တာ တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်ဟု Euro News သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ရေးသားဖော်ပြခဲ့သည်။
Eni ကုမ္ပဏီသည် စွမ်းအင်ကဏ္ဍအပြင် သံမဏိလုပ်ငန်း၊ ဘီလပ်မြေလုပ်ငန်းနှင့် ဓာတုပစ္စည်းလုပ်ငန်းများထုတ်လုပ်ကုန်သွယ်မှု

လည်းပြုလုပ်နေသည့် ကုမ္ပဏီဖြစ်ပြီး စွမ်းအင်အဓိကထားရင်းနှီးမြှုပ်နှံနေသည့် Snam ကုမ္ပဏီနှင့်ပူးပေါင်း၍ ကာဗွန်စုပ်ယူသိုလှောင်ရေးစင်တာတည်ဆောက်သွားမည်ကိုစွဲစွဲ အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ ကာဗွန်စုပ်ယူသိုလှောင်ရေးစင်တာကို အေဒီရီယာတစ်ပင်လယ်တွင် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး တစ်နှစ်လျှင် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်တန်ချိန်ပေါင်း ၁၆ သန်းထိ စုပ်ယူသိုလှောင်နိုင်ရန်

ပစ်မှတ်ထား ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ရည်မှန်းထားသည့်အတိုင်း တစ်နှစ်လျှင် ကာဗွန်တန်ချိန်ပေါင်း ၁၆ သန်းထိ စုပ်ယူသိုလှောင်နိုင်မည်ဆိုပါက အီတလီနိုင်ငံမှ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှုပမာဏ၏ ထက်ဝက်ခန့်ထိကို စုပ်ယူသိုလှောင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်အတွက် အီတလီနိုင်ငံ၏ ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှု သုညမှတ်သို့ ရောက်ရှိရေး ရည်မှန်းချက်ကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်

ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ပြင်သစ်နိုင်ငံ ပဲရစ်မြို့အခြေစိုက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစွမ်းအင်အေဂျင်စီ (IEA) ကလည်း ကာဗွန်စုပ်ယူသိုလှောင်ရေး (CCS) စီမံကိန်းသည် ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှု သုညမှတ်သို့ ရောက်ရှိရေးကဏ္ဍကို ထိရောက်စွာအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် အရေးပါသည့် စီမံကိန်းဖြစ်ကြောင်း ထောက်ခံကြိုဆိုခဲ့သည်။ **ခိုင်းဆက်**

အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင် ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် နယ်မြေများကို ကွင်းဆင်းလေ့လာ

ဝါရှင်တန် စက်တင်ဘာ ၃
အမေရိကန်သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်နယ်မြေများသို့ ကိုယ်တိုင်ကွင်းဆင်းလေ့လာ၍ ပြည်သူများဖြင့် ဆင်းလေ့လာ၍ ပြည်သူများဖြင့် အိမ်ဖြူတော်အစိုးရရုံးက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်ဟု CBS News သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ရေးသားဖော်ပြခဲ့သည်။
သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် ဖလော်ရီဒါပြည်နယ် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများနှင့် ကိုယ်တိုင်ကွင်းဆင်းကာ သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သော်လည်း ဖလော်ရီဒါပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒီဆန်တစ်နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ခြင်းမရှိသကဲ့သို့ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများဖြင့် တွေ့ဆုံခဲ့ရာတွင် လည်း ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒီဆန်တစ် လိုက်ပါလာခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်း သိရသည်။
သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင် ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်သို့ လာရောက်မည်ဖြစ်

ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်အစိုးရက ထုတ်ပြန်ခဲ့ချိန်ကလည်း ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒီဆန်တစ်သည် ပြည်သူများ၏ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဘေးလွတ်ရာရွှေ့ပြောင်းနေရသည့်လုပ်ငန်းများကို ဦးဆောင်နေသည့်အတွက်ကြောင့် သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်ကို တွေ့ဆုံနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် လိုက်ဖက်အတိုင်းသို့ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် သစ်ပင်ကြီးတချို့လဲကျကာ လူနေအိမ်ခြေများသို့ ပ်ကျခဲ့သည်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့သောနေရာတွင် ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုနှုန်း မြင့်မားလာခြင်းကြောင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြင့်ရင်ဆိုင်နေရသည်မှာ သံသယဖြစ်ဖွယ်ရာမရှိကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့သည်။ **ခိုင်းဆက်**

သစ်ပင်စိုက်ပါ တို့ကမ္ဘာ သာယာလှပ စိမ်းမြမြ

မိတ်ဆွေကောင်းဟူသည်

မောင်ထည်ဝါ(ပျော်ဘွယ်)

“မိတ်ဆွေကောင်းကို ရှာဖွေသောအခါ သီလ၊ သမာဓိ၊ ပညာ၊ အကျင့်သိက္ခာအရာတွင် မိမိထက်သာ လွန်သူကိုဖြစ်စေ၊ မိမိနှင့်တန်းတူကိုဖြစ်စေ မတွေ့ရှိပါက မိမိတစ်ယောက်တည်းသာ နေရာ၏။ လူမိုက်နှင့် ကား ပေါင်းသင်းဆက်ဆံခြင်းကို မပြုရာ”ဟူ၍ မြတ်စွာဘုရားရှင်က ဆုံးမတော်မူခဲ့၏။

လူသည် မိမိဘဝရှင်သန်တိုးတက်ရေး၊ အောင်မြင်ကြီးပွားရေး၊ အသိအလိမ္မာပြည့်စုံရေးတို့အတွက် မိမိကဲ့သို့သောလူတို့နှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံလာရ၏။ အလုပ်ကိစ္စများကိုလည်း ပူးပေါင်းလက်တွဲ လုပ်ဆောင်လာရသည်။ တစ်နည်းဆိုသော် ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်း၊ မိတ်ဆွေကောင်း၊ အဆွေခင်ပွန်းကောင်းတို့နှင့် ပေါင်းဖက်မိရန် အထူးလိုအပ်ပါသည်။ မိတ်ဆွေကောင်းတို့၏ ပံ့ပိုးကူညီမှု၊ အားပေးတိုက်တွန်းမှု၊ နည်းပေးညွှန်ပြမှုတို့ကြောင့် နည်းလမ်းကောင်းများ၊ အဆက်အသွယ်ကောင်းများရရှိပြီး လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်တိုးတက်ကြီးပွားသွားကြသူများကို တွေ့ဖူးကြမည်ဖြစ်သည်။ လူ့ဘဝ အောင်မြင်တိုးတက်ရေးအတွက် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းများ၊ မိတ်ဆွေကောင်းများနှင့် သူတော်ကောင်းများ အမှန်ပင်လိုအပ်ပါသည်။

မြတ်စွာဘုရားရှင်က လုပ်ငန်းဆောင်တာတစ်ခုအောင်မြင်တိုးတက်ကြီးပွားရေးအတွက် သမ္မတ္တိစိတ်လေးပါးတွင် မိတ်ဆွေကောင်း(ကလျာဏမိတ္တ)လိုအပ်ကြောင်း ထည့်သွင်းဟောကြားတော်မူခဲ့သည်။ မိတ်ဆွေကောင်း(ကလျာဏမိတ္တ)ဟူသည်မှာ မင်္ဂလာတရားတော်အရ ပဏ္ဍိတာနန္ဒသေဝနာမင်္ဂလာပင်ဖြစ်၏။ ကုန်သွယ်စီးပွားပြုလုပ်ရာတွင် ငွေရင်းထုတ်ပေးမည့်သူ၊ လုပ်ပုံကိုင်ပုံနည်းလမ်းပြပေးမည့်သူ၊ အကြံကောင်း၊ ဉာဏ်ကောင်းပေးမည့်သူ စသည် ပုဂ္ဂိုလ်များကို ကလျာဏမိတ္တဟု ခေါ်ဆိုခြင်းဖြစ်သည်။

ပညာသင်ကြားရာတွင် စာကြိုးစားကြသည့် ကျောင်းသားအပေါင်းအဖော်များ၊ စာသင်စာပြကောင်းသည် ဆရာ၊ ဆရာမများသည်လည်း မိတ်ဆွေကောင်း(ကလျာဏမိတ္တ)များဖြစ်သည်။ စစ်ပွဲတစ်ခုကို အောင်မြင်ရန်၊ အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းကို ကျော်လွန်နိုင်ရန် ရှေးခေတ်က ဘုရင်များအတွက် ပညာရှိများမတ်သေ့နာပတ်စစ်သူကြီးများ လိုအပ်၏။ ယနေ့ခေတ်အခါတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရများအတွက် နိုင်ငံရေး၊ စစ်ရေးကျွမ်းကျင်သူများ၊ အကြံပေးပညာရှင်များ လိုအပ်သည်။ အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ်များသည် မိတ်ဆွေကောင်း (ကလျာဏမိတ္တ)များပင်ဖြစ်၏။ လောကနိတိကျမ်း၌ “လောကတွင် အဆွေခင်ပွန်းကောင်း မရှိသူသည် ချမ်းသာသူခင်မရနိုင်”ဟု ဖော်ပြထားသည်။

ထို့ကြောင့် ကြီးပွားတိုးတက်ရေးကို လိုလားကြကုန်သော ကျွန်ုပ်တို့သည် မိတ်ကောင်း၊ ဆွေကောင်း၊ သူတော်ကောင်းတို့ကို ကြည်ညိုမိမိခံ၍ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံကြရမည်ဖြစ်သည်။ မိတ်ဆွေများနှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရာတွင် သတိပြုဆင်ခြင်ဖွယ်ရာများကို တင်ပြလိုပါသည်။ မုဆိုးနားနီးမုဆိုး၊ တံငါနားနီးတံငါဆိုသကဲ့သို့ လူမိုက်နှင့်ပေါင်းမိလျှင် လူမိုက်အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိသွားတတ်၏။ ထို့အတူ ပညာရှိလူလိမ္မာနှင့်

ပေါင်းသင်းမိလျှင် ပညာရှိလူလိမ္မာဖြစ်သွားနိုင်သည်။

“ငါးပုပ်ကို သမန်းမြက်ဖြင့်ထုပ်လျှင် သမန်းမြက်ပါ အပုပ်နဲ့ နံပါသည်။ ထို့အတူ လူမိုက်နှင့်ပေါင်းသင်းမိလျှင် လူမိုက်ဖြစ်သွားနိုင်သည်။ တောင်လေပန်းကို ပေါက်ဖက်နှင့်ထုပ်လျှင် ပေါက်ဖက်ပါ ပန်းရနံ့မွှေးကြိုင်ပါသည်။ အလားတူပင် ပညာရှိသူတော်ကောင်းနှင့် ပေါင်းဖက်မိလျှင် ပညာရှိသူတော်ကောင်းဖြစ်လာနိုင်ပါသည်”ဟု ဝိသတ်နိပါတ်သတ္တိပုဗ္ဗဇာတ်၌ လာရှိပါသည်။

ထို့ပြင် အင်္ဂုတ္တိုရ်ပါဠိတော် တိကနိပါတ်ဘယသုတ်၌ “ဘေးဥပါဒ်အန္တရာယ် ရန်စွယ်ဟူသမျှသည် လူမိုက်ကြောင့်သာဖြစ်ပေါ်လာသည်။ သူတော်ကောင်းကြောင့် မဖြစ်ပေါ်ပါ။ ထိုလူမိုက်ဖြစ်ကြောင်း ဒုစရိုက်တရားကို ရှောင်ရှား၍ ပညာရှိသူတော်ကောင်းဖြစ်စေမည့် သုစရိုက်တရားများကို ကျင့်ကြံပွားများအားထုတ်ကြရာ၏”ဟူ၍ မြတ်စွာဘုရားရှင်က ဟောကြားတော်

မြတ်စွာဘုရားရှင်လက်ထက်က လူပေါင်းထောင်ချီ၍ သတ်ဖြတ်ခဲ့သော လူဆိုးကြီး အင်္ဂုလိမာလသည် ဘုရားရှင်တည်းဟူသော ပညာရှိသူတော်ကောင်းနှင့် တွေ့ဆုံဆည်းကပ်ခွင့်ရရှိခဲ့သဖြင့် မင်းဖြစ်မင်းဒဏ်ရာဝတ်ဘေးမှ လွတ်မြောက်ခဲ့သည့်အပြင် အာသဝေါကုန်ခန်း၍ ရဟန္တာဖြစ်သည်အထိ ကောင်းကျိုးသူကို မျက်မှောက်ဘဝမှာပင် ရရှိခဲ့စားခဲ့ရသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပညာရှိသူတော်ကောင်း(ကလျာဏမိတ္တ)ကို မိတ်ဆွေကောင်းအဖြစ်သတ်မှတ်၍ ဆက်ဆံပေါင်းသင်းရမည်ဖြစ်သည်။ ရှင်အာနန္ဒာမထေရ်က “မိတ်ဆွေကောင်းသည် အကျိုးတရားကို တစ်ဝက်ပြီးစေနိုင်သည်”ဟု ဥဒါန်းစကားကျူးရင့်သည်ကို မြတ်စွာဘုရားရှင်ကြားသိတော်မူရာ “ချစ်သား အာနန္ဒာ ဤသို့မဆိုလင့်၊ ဤသို့မဆိုလင့်၊ မိတ်ဆွေကောင်း(ကလျာဏမိတ္တ)သည် လိုအပ်သောအကျိုးတရားအလုံးစုံကို အပြည့်အဝပြီးစေနိုင်သည်”ဟူ၍ မိန့်ကြား

❖ လောကနိတိကျမ်း၌ အဆွေခင်ပွန်းကောင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လောက၌ အကြင်အဖော်သည် ရောဂါဝေဒနာစွဲကပ်ကျရောက်လာသောအခါ၌ လည်းကောင်း၊ ငတ်မွတ်ခေါင်းပါး၍ ဘေးဒုက္ခကျရောက်သောအခါ၌ လည်းကောင်း၊ ဥစ္စာပစ္စည်းဆုံးရှုံးပျက်စီးသွားသောအခါ၌လည်းကောင်း၊ ရန်သူဖမ်းဆီးခြင်းခံရသောအခါ၌လည်းကောင်း၊ အခွင့်အာဏာလုပ်ပိုင်ခွင့်များကင်းမဲ့သွားသောအခါ၌လည်းကောင်း၊ တရားရုံး၌ အမှုရင်ဆိုင်နေရသောအခါ၌လည်းကောင်း မိမိနှင့်အတူဆောင်ရွက်ရန်ကိစ္စများကို ကောင်းမွန်စွာဆောင်ရွက်ပေး၏။ ထိုပုဂ္ဂိုလ်မျိုးသည် အဆွေခင်ပွန်းကောင်း (ကလျာဏမိတ္တ)အစစ်ဖြစ်၏ဟူ၍ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားသည်။ ❖

မူခဲ့သည်။

မိတ်ဆွေကောင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြတ်စွာဘုရားရှင်က “မိတ်ဆွေကို ရှာဖွေသောအခါ သီလ၊ သမာဓိ၊ ပညာ၊ အကျင့်သိက္ခာအရာတွင် မိမိထက်သာလွန်သူကိုဖြစ်စေ၊ မိမိနှင့်တန်းတူသူကိုဖြစ်စေ မတွေ့ရှိပါက မိမိတစ်ယောက်တည်းသာ နေရာ၏။ လူမိုက်နှင့်ကား ပေါင်းသင်းဆက်ဆံခြင်းကို မပြုအပ်ပေ”ဟူ၍ ဆုံးမတော်မူသည်။

မြတ်စွာဘုရားရှင်လက်ထက်တော်က ယုတ်မာဆိုးသွမ်းသော ဒေဝဒတ်နှင့် ပေါင်းသင်းမှားခဲ့သော အဇာတသတ်ဘုရင်သည် ဖခင်အရင်းကို သတ်မိခြင်းကြောင့် ကံကြီးထိုက်ခဲ့၏။ ထိုဘဝမှာပင် မဂ်ဉာဏ်ဖိုလ်ဉာဏ်ရထိုက်ခွင့်ရှိပါလျက် ၎င်းအခွင့်အရေးဆုံးရှုံးရုံမျှမက ငရဲသို့ပင်ကျရောက်ခဲ့ရ၏။ ဤကား လူမိုက်နှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံခြင်း၊ လူမိုက်ကို ဆရာတင်၍ ကိုးကွယ်မိခြင်းကြောင့် ပစ္စုပ္ပန် သံသရာ နှစ်ဖြာသော ဘဝတို့၌ ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်ရပုံကို အနည်းငယ်ဖော်ပြခြင်းဖြစ်သည်။

တော်မူခဲ့သည်။

ယခုခေတ်ကာလတွင် မိတ်ကောင်း၊ ဆွေကောင်း (ကလျာဏမိတ္တ)တို့ကား အလွန်ရှားပါးနေပြီဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့ကိုယ်တိုင်ကလည်း မိတ်ဆွေကောင်း၊ အဆွေခင်ပွန်းကောင်းတစ်ယောက်၏ အင်္ဂါရပ်များနှင့် ကိုက်ညီပြည့်စုံပါရဲ့လားဟု မိမိကိုယ်ကို ပြန်လည်စိစစ်သင့်၏။ မိမိကိုယ်တိုင်ကလည်း မိတ်ဆွေကောင်းပီသစွာ ပြုမူကျင့်ကြံနေထိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ မိမိ၏မိတ်ဆွေများအပေါ်၌ ရာထူးအာဏာ၊ ဂုဏ်ပညာ၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ စည်းစိမ်ဥစ္စာ၊ ဆင်းရဲချမ်းသာအဆင့်အတန်း မခွဲခြားဘဲ လူသားဟူသော ပကတိအခြေအနေပေါ်၌ အခြေစိုက်၍ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံမှု ပြုရမည်ဖြစ်ပါသည်။

အချို့သောပုဂ္ဂိုလ်များသည် မိမိ၏မိတ်ဆွေကြီးပွားချမ်းသာနေသောအခါ၊ ရာထူးအာဏာ၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိနေသောအခါ၊ အခွင့်အရေးပေးနိုင်သောအခါများတွင် ဝင်ထွက်ဆက်ဆံမှုပြုကြ၏။ အခြေအနေအကြောင်း ကြောင်းကြောင့် မိမိ၏မိတ်ဆွေ၌ စီးပွားကျဆင်းသွားသောအခါ၊ ရာထူးအာဏာ လျော့ကျသွားသောအခါ

လုပ်ပိုင်ခွင့်ကင်းမဲ့သွားသောအခါများတွင် ဝင်ထွက်ဆက်ဆံမှုမပြုကြတော့ဘဲ အတွေ့မခံရှောင်တိမ်းနေတတ်ကြ၏။

အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ်များသည် လူကိုအလေးထားဆက်ဆံကြသူများမဟုတ်။ စည်းစိမ်၊ ရာထူးအာဏာ၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကိုသာ တန်ဖိုးထားလေးစားသူများဖြစ်၏။ ဤပုဂ္ဂိုလ်များ၏ဆက်ဆံမှုသည် လူကိုအခြေမစိုက်ဘဲ ရာထူးအာဏာ၊ ဂုဏ်ပညာ၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်များအပေါ် အခြေပြုထားခြင်းဖြစ်၏။ အဆိုပါရာထူးအာဏာ၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ လျော့ကျကင်းမဲ့သွားသောအခါ ထိုလူများသည် အဝေးသို့ ရှောင်ခွာသွားကြလေ၏။

ထိုသို့ ရှောင်ခွာသွားသောပုဂ္ဂိုလ်များကား မိတ်ဆွေကောင်းမိတ်ဆွေစစ်များ (ကလျာဏမိတ္တ)မဟုတ်။ မိတ်ဆွေအတူအယောင်များသာဖြစ်၏။ ထိုသို့သော မိတ်ဆွေအတူအယောင်များကို လေ့လာသုံးသပ်ဆင်ခြင်၍ အထူးသတိထားဆက်ဆံကြရန် လိုပါသည်။ စည်းစိမ်၊ ရာထူးအာဏာ၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်များသည် အပေါ်ယံယာယီသဘောမျှသာဖြစ်၏။ ထာဝရခိုင်မြဲသောအရာများမဟုတ်။ မိမိ၏အလုပ်မှ ပင်စင်ယူသွားသောအခါ၊ သက်တမ်းကာလပြီးဆုံးသွားသောအခါ ထိုအခွင့်အရေးများသည် အလိုအလျောက် ပျက်ပြယ်သွားမည်သာဖြစ်၏။ လူသည်သာ မသေမချင်း အသက်ထက်ဆုံး ဆက်ဆံသွားရမည်ဖြစ်သည်။

လောကနိတိကျမ်း၌ အဆွေခင်ပွန်းကောင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လောက၌ အကြင်အဖော်သည် ရောဂါဝေဒနာစွဲကပ် ကျရောက်လာသောအခါ၌လည်းကောင်း၊ ငတ်မွတ်ခေါင်းပါး၍ ဘေးဒုက္ခကျရောက်သောအခါ၌လည်းကောင်း၊ ဥစ္စာပစ္စည်းဆုံးရှုံးပျက်စီးသွားသောအခါ၌လည်းကောင်း၊ ရန်သူဖမ်းဆီးခြင်းခံရသောအခါ၌လည်းကောင်း၊ အခွင့်အာဏာလုပ်ပိုင်ခွင့်များကင်းမဲ့သွားသောအခါ၌လည်းကောင်း၊ တရားရုံး၌ အမှုရင်ဆိုင်နေရသောအခါ၌လည်းကောင်း မိမိနှင့်အတူ ဆောင်ရွက်ရန်ကိစ္စများကို ကောင်းမွန်စွာဆောင်ရွက်ပေး၏။ ထိုပုဂ္ဂိုလ်မျိုးသည် အဆွေခင်ပွန်းကောင်း (ကလျာဏမိတ္တ) အစစ်ဖြစ်၏ဟူ၍ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားသည်။ အဆိုပါ ဖွင့်ဆိုချက်များသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေစစ်တို့ လိုက်နာပြုကျင့်အပ်သောကျင့်ဝတ်များဖြစ်သည်။ မိတ်ဆွေစစ်နှင့်မိတ်ဆွေအတူအယောင်တို့ကို အဆိုပါဖွင့်ဆိုချက်များနှင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ပါက သိသာနိုင်ပါသည်။

အဆွေခင်ပွန်းကောင်းသည် အရင်းမှအဖျားတိုင် အောင်ချိုသော ကြံ၏သဘောနှင့်တူ၏။ မည်သို့သော အခြေအနေနှင့်ကြုံရပါစေ မိတ်ဆွေစစ်သည် သဘောထားပြောင်းလဲသွားခြင်းမရှိပါ။ မိတ်ဆွေအတူအယောင်သည်ကား အရင်းပိုင်းတွင်သာချိ၍ အဖျားပိုင်းရောက်သောအခါ အရသာပေါ့ပျက် အချိုရည်မထွက်သော ကြံ၏သဘောနှင့်တူ၏။ မိတ်ဆွေအတူအယောင်သည် မိမိကိုယ်ကျိုးကိုသာကြည့်တတ်၏။ မိမိအကျိုးမရှိလျှင် အဝေးသို့ရှောင်ခွာသွားတတ်စေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် စာဖတ်သူတို့လည်း ကလျာဏမိတ္တ မိတ်ဆွေကောင်းများကို ရှာဖွေပေါင်းသင်းနိုင်ကြပါစေကြောင်း ရေးသားလိုက်ရပါသည်။

ဘားအံမြို့နယ် ဘုရားကြိုင်ကျေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု စစ်ဆေး

ဘားအံ စက်တင်ဘာ ၃
ကရင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဘားအံခရိုင် ဘားအံမြို့နယ် ဘုရားကြိုင်ကျေးရွာ၌ ကျေးရွာအဝင်ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ကရင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးရန်

မျိုးနိုင်နှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်တာဝန်ရှိသူများက ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းဖောက်လုပ်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးက လုပ်ငန်းများ အချိန်မီပြီးစီးရေးဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။
ဘုရားကြိုင်ကျေးရွာတွင် အရှည် လေးဖာလုံး၊ အကျယ် ၀၂ ပေ၊ အမြင့် ခြောက်လက်မရှိ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်နယ်အစိုးရခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၇၄ ဒသမ ၂၅ သန်းဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်သော ရတနာ

ပြည်လှုံကုမ္ပဏီက မေလ တတိယပတ်က ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ ကွန်ကရစ်လမ်း ဖောက်လုပ်ပြီးစီးပါက ကျေးရွာနေပြည်သူများ သွားလာရေးအဆင်ပြေလာမည်အပြင် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေးကိစ္စရပ်များကို ယခင်က ထက် ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အိုအို



ဆန်ရေ၏ရိုက်သံ

နေဝန်းအိမ်(မင်းအိ)



(၁)

“မမြရီ လက်ထဲမှာလဲ ကြက်သားတွေပါလား”
 “ဟုတ်တယ် မောင်မြရေ၊ သမီးအိမ်ကို သွားပေးမလို့လေ။ သူ့လဲ သနားပါတယ်။ ကလေးတစ်ဖက်နဲ့ အလုပ်ကိုနားရတယ်မရှိဘူး။ ယောက်ျားဖြစ်သူကလဲ ဘာအလုပ်မှ လုပ်တာမဟုတ်ဘူး။ အရက်ပဲ အဖော်လုပ်ပြီး သောက်နေတာ။ ဒီနေ့ ဟင်းလာရောင်းတာနဲ့ သမီးအတွက် ဝယ်ထားလိုက်တာ”
 “သမီးအတွက်လဲ ပေးတာပေးပေါ့ မမြရီရယ်။ ကိုယ်တိုင်လဲ အာဟာရပြည့်အောင်စားပါအုံး။ ကျန်းမာရေးလဲ သိပ်ပြီးကောင်းတာလဲမဟုတ်ဘူး။ မမြရီသမီးမှာက ကျန်းမာရေးမကောင်းလဲ ပြုစုပေးသမီးက ရှိတယ်။ မမြရီမှာက တစ်ယောက်တည်း”
 “အေးပါကွယ် အဒေါ်လဲ ဂရုစိုက်ပါတယ်။ ကိုယ့်ထက် သမီးအတွက်သာ စိတ်ကပူနေတာ။ ကဲ ကဲဟင်းချက်ချိန်လေးမိအောင် သွားပို့လိုက်အုံးမယ်ကွယ်”
 မမြရီတစ်ယောက် သမီးဖြစ်သူ၏အိမ်ကို ခပ်သွက်သွက် ထွက်သွားသည်။ မောင်မြဖြစ်သူလဲ မမြရီကို ကြည့်ပြီး ခေါင်းကိုသာ လေးတွဲစွာ ယမ်းမိသည်။
 “ဪ... သမုဒယသံယောဇဉ် ကြီးမားလှပါလား မမြရီရယ်”
 မောင်မြစိတ်ထဲမှ မသက်မသာ ညည်းညူမိသည်။ ယခင်အချိန်က မမြရီဘဝသည် ပျော်စရာကောင်း၏။ သားသမီးများစုံစုံလင်လင်နှင့် ဘာပဲလုပ်လုပ် တက်ညီလက်ညီရှိကြသည်။ အရွယ်ကလည်း ကောင်းသော အချိန်ဖြစ်သောကြောင့် သူ့ကိုယ်တိုင်အပင်ပန်းခံလုပ်သည်။ နံနက်မိုးလင်းသည်နှင့် ထမင်းဟင်းက ချက်ပြီးသားဖြစ်သည်။ သားသမီးများ ကျောင်းသွားရန် ကိုယ်တိုင်ပြင်ဆင်ပေးသည်။ ယောက်ျားဖြစ်သူမရှိသည့် နောက်ပိုင်း အဖေလိုတစ်မျိုး၊ အမေလိုတစ်ဖုံ မလစ်ဟင်းရအောင် မိဘတစ်ယောက်၏တာဝန်ကျေပွန်ခဲ့သည်။ အချိန်တန်လို့ သားသမီးများလည်း အိမ်ထောင်အသီးသီးပြုကြချိန်မှာ အိမ်တွင်ကျန်ခဲ့သည်က မမြရီတစ်ယောက်သာ။ မွေးရကျိုးမနပ်သည်အဖြစ်ဟုသာ ဆိုရမည်။ မမြရီအတွက် အဖော်အဖြစ်ကျန်ခဲ့သည်က စလယ်ဝင်အုံး ဖင်မည်းများသာဖြစ်သည်။ မိဘအပေါ် ပြန်လာကြည့်ကြည့် သားသမီးဟူ၍ တစ်ယောက်မျှပင် ပေါ်၍မလာခဲ့ပေ။ မမြရီ တစ်ယောက်ကတော့ မိခင်မေတ္တာအပြည့်ဖြင့် သားသမီးများကို ပေးဆပ်နေ

တုန်း။ ဒါကိုပင် မိဘမေတ္တာဟု ခေါ်ဆိုကြသော်လည်း မမြရီအတွက် နွေးထွေးသည့် မေတ္တာတရားများ သားသမီးဆီမှ တန်ပြန်ပေါ်မလာခဲ့ပေ။
 (၂)
 “ဦးလေးမြပါလား။ ကြည့်ရတာပွဲရုံကို လာတာထင်တယ်”
 မမြရီ၏သားအကြီးဆုံး မောင်လှဝင်းနှင့် မထင်မှတ်စွာ ဈေးမှာတွေ့ရခြင်းဖြစ်သည်။
 “ဟုတ်တယ် မောင်လှဝင်းရေ။ ဒီနှစ် မိုးဦးနှမ်းက အထွက်ကောင်းတာနဲ့ ပွဲရုံကိုလာသွင်းတာကွဲ့”
 မောင်လှဝင်းကို မြင်ရသည်မှာ အဆင်ပြေပုံရသည်။ ဝတ်စားပုံက မြို့ကြီးသားများကဲ့သို့ တောက်ပြောင်ပြီး သပ်ရပ်နေသည်။
 “ဦးလေးနဲ့လဲ မတွေ့တာကြာပြီ။ တွေ့တုန်းလေး တစ်ခုခုသွားစားရင်း စကားပြောကြရအောင်ဗျာ”
 “ဦးလေး ဈေးမဝယ်ရသေးဘူးကွဲ့။ တော်ကြာရွာအပြန် ကားမမီမှာ စိုးရတယ်”
 “စိတ်မပူပါနဲ့ ဦးလေးရယ်။ ကျွန်တော့်မှာ ကားပါပါတယ်။ ကျွန်တော့်ကားနဲ့ ဦးလေးပြန်မဲ့ ကားဂိတ်ကို ပို့ပေးမယ်”
 မောင်လှဝင်းခေါ်ရာ ဆိုင်တစ်ခုသို့ လိုက်လာခဲ့သည်။ သူ့မှာသော စားစရာများမှာ စုံလှပေသည်။ မည်သည့်အရာကို စားရမုန်းပင်မသိအောင်ဖြစ်ရသည်။ ရုတ်တရက် မမြရီကိုမျက်လုံးထဲ မြင်ယောင်လာသည်။ အိမ်မှာ ဆင်းရဲချို့တဲ့စွာနေရသည်။ တစ်ခါတစ်ရံ ဆန်မရှိ၍ ရွာအနောက်ဘက်က တောတန်းသွားပြီး ဟင်းရွက်ခူးကာ ရွာထဲလှည့်ရောင်း၍ ဆန်ဝယ်ရသည်။ ရွာမှာရှိသည့် သမီးကလည်း မိဘဆိုပြီး ဟင်းတစ်ခွက်ပင် လာပို့ဖော်မရပေ။ မောင်လှဝင်းနှင့် တွေ့ချိန် သူ့အမေအကြောင်းပြောမှဖြစ်မည်။
 “စားစရာတွေကလဲ များလိုက်တာ မောင်လှဝင်းရယ်။ ဦးလေးလဲ မစားနိုင်ပါဘူး။ မကုန်ရင် နှမြောစရာကြီးကွယ်”
 “ဦးလေး စားနိုင်သလောက်စားပါ။ မကုန်ရင်လဲ ဦးလေး အပြန်စားဖို့ ပါဆယ်ထုပ်ပေးလိုက်ပါမယ်”
 “ဒါနဲ့ ဦးလေး မင်းကို တွေ့တုန်းလေး ပြောရအုံးမယ်။ မင်းလဲ အိမ်ထောင်ကျပြီးကတည်းက ရွာကို တစ်ခေါက်မှ ပြန်မလာဘူး။ ရွာမှာ မင်းရဲ့အမေက တစ်ယောက်တည်းကွဲ့။ သူ့ခမျာ ကျန်းမာရေးလဲ

မကောင်းရှာဘူး။ ဦးလေးနဲ့တွေ့တိုင်း မင်းကို သတိရကြောင်း တစ်ဖွဖွပြောတယ်။ မင်းလဲ အဆင်ပြေနေတာပဲကွဲ့။ မင်းရဲ့အမေဆီတစ်ခေါက်တော့ ပြန်ခဲ့ပါအုံး”
 “ကျွန်တော်လဲ အလုပ်တွေကများနေတာ။ ကျွန်တော့်အမျိုးသမီးရဲ့အဖေကလဲ ကုမ္ပဏီကို ကျွန်တော့်လွှဲပေးထားတာ။ နောက်လကျရင်လဲ အလုပ်ကိစ္စနဲ့ နိုင်ငံခြားကို သွားရအုံးမယ်။ ခက်တယ်ဦးလေးရယ်။ ကျွန်တော့်မှာ အလုပ်တွေနဲ့လုံးပန်းနေရတာ။ အားတယ်လို့ကို မရှိတော့ပါဘူး”
 မောင်လှဝင်းဆီမှ စကားကြားရသည်မှာ စားနေသည့် အစာပင်မျိုမကျချင်တော့ပေ။ မိဘအတွက်ပင် အချိန်မပေးနိုင်သည့် သားတစ်ယောက်ဖြစ်၍ နေပြီလားဟု စိတ်ထဲမှာ မချင့်မရဲဖြစ်လာသည်။ ငယ်စဉ်ကစပြီး လူလားမြောက်သည်ထိ လောကံကို ရင်ဆိုင်ကာ ကျွေးမွေးပြုစုခဲ့သည့်မိဘအတွက် အချိန်ခဏပင် မပေးနိုင်ကြသူများ ဖြစ်နေကြသည်။
 “မင်းရဲ့ အမေအတွက် အချိန်ခဏတောင် မပေးနိုင်ဘူးလားကွဲ့။ မင်းတို့အမေ မင်းတို့ငယ်စဉ်ကတည်းက လူလားမြောက်တဲ့ထိ ရှိသမျှအချိန်တွေကို မင်းတို့အပေါ် စုပုံပေးထားတာပါ။ မင်းတို့တွေကျမှ မိဘအတွက် အချိန်မပေးနိုင်ဘူးဆိုတာမဖြစ်သင့်ပါဘူး”
 “ကျွန်တော့်နေရာ ဦးလေးဝင်မကြည့်နိုင်လို့ပါ။ ကျွန်တော့်အလုပ် ဘယ်လောက်များပြီး လုံးပန်းနေရတယ်ဆိုတာ ကျွန်တော်ပဲသိတယ် ဦးလေး”
 “အေး ငါကတော့ မင်းနေရာကို ဝင်မကြည့်နိုင်ဘူး။ မင်းအခုလို အခြေအနေမျိုးတွေရောက်လာအောင် ကျွေးမွေးပြုစုခဲ့တာက မင်းရဲ့အမေပဲ။ မင်းအခုလို အခြေအနေမျိုး ဖြစ်လာတာကို ငါဝမ်းသာပေမဲ့ မင်းအမေရဲ့အဖြစ်ကို ကြည့်နေရတာကိုတော့ ငါရင်နာတယ်”
 ဆက်ပြီးစကားပြောချင်စိတ်လည်း မရှိသောကြောင့် ထပြန်ခဲ့သည်။ မမြရီ ချစ်ရသည့်သားက သူ့အမေအတွက် အချိန်ပင်မပေးနိုင်ဘူးဟု ပြောထွက်သည်။ ဒီစကားသာ မမြရီကြားရင် ဘယ်လောက်ပင် စိတ်သောကရောက်မည်မသိ။ မိဘက သားသမီးများအပေါ် တာဝန်ကျေသည်ထက် ပိုခဲ့သည်။ သူတို့အလှည့်ကျမှ မိဘတစ်ယောက်တည်းကိုပင် မကျွေးမွေးမပြုစုနိုင်ကြပေ။ ရွာအပြန်လမ်းမှာ မောင်လှဝင်းဆီက ကြားခဲ့ရသည့်စကားများကို နားထဲကမထွက်ပေ။

တွေးရင်းပင် မမြရီအတွက် ရင်မောမိတော့သည်။
 (၃)
 “မမြရီ ဘာတွေချက်နေတာလဲ”
 “ဪ... မောင်မြပါလား။ မနေ့ကရွာအနောက်ဘက်စည်းတန်းကရူးလာတဲ့ ဆူးပုပ်ရွက်လေး ချက်နေတာပါ”
 မမြရီကို ကြည့်ရသည်မှာ အားမရပေ။ လူလည်း တအားပိန်သွားသည်။ ဟင်းချက်နေသည့် လက်များပင် တုန်၍ နေသည်။ အားအင်လည်း ရှိပုံမရတော့ပေ။
 “တန်းလျားမှာ ခဏထိုင်လိုက် မမြရီ။ ကျွန်တော် ချက်ပေးမယ်”
 မမြရီကို ဘေးကတွဲပြီး တန်းလျားပေါ်ထိုင်စေသည်။ ဝတ်ထားသည့် အဝတ်အစားများပင် နွမ်းလျပြီးစုတ်၍ ပင်နေပြီ။ မမြရီမီးဖိုပေါ် တည်ထားသည့် ဆူးပုပ်ရွက်ကို ချက်ပေးလိုက်သည်။ ဟင်းရည်သောက်ချက်သည်ဆိုသော်လည်း ဆီလေးနည်းနည်းပါမှ ကောင်းမည်။ ဘေးမှာ ထောင်ထားသည့် ဆီဘူးကိုယူလိုက်စဉ် ဘူးထဲတွင် ဆီမရှိပေ။ စိတ်ထဲတစ်မျိုးဖြစ်သည်နှင့် ထမင်းအိုးကို ဖွင့်ကြည့်မိရာ ရင်နင့်သွားသည်။ ဆန်အိုးကို ဆက်ပြီး ဖွင့်ကြည့်ပြန်ရာ ဆန်တစ်ဘူးပင်ပြည့်အောင် မရှိတော့ပေ။ တစ်ယောက်စာပင် ဆန်မရှိသည့်အတွက် ဆန်ပြုတ်ကို ပြုတ်ထားရှာသည်။
 “ကံဆိုးရှာလိုက်တာ မမြရီရယ်။ မမြရီအဖြစ်ကို ကြည့်ပြီး မျက်ရည်ပင်ကျမိသည်။ ညနေပိုင်း မမြရီအတွက် ဆန်နှင့် ဆီယူခဲ့ရန် တွေးထားပြီး သူ့ရှိရာလာခဲ့သည်။
 “မမြရီအတွက် မြို့က ကျွန်တော် မုန့်ဝယ်လာတယ်။ အားရအောင် စားနော်”
 “ဒုက္ခရွာလို့ မောင်မြရယ်။ အဒေါ်အတွက် မလို့ပါဘူးကွယ်”
 “ကျွန်တော်က စားစေချင်လို့ ဝယ်လာတာပါ။ စားဖြစ်အောင်စားနော်။ မြို့သွားတုန်းက မမြရီရဲ့ သားကြီးနဲ့တွေ့ခဲ့တယ်”
 မမြရီတစ်ယောက် သူ့သားကြီးဆိုသည့်စကားကြောင့် အရောင်ဖျော့နေသည့် မျက်လုံးများ တောက်ပလာသည်။
 “ဟုတ်လား မောင်မြ။ သားကြီးနေကောင်းရဲ့လား။ အလုပ်အကိုင်ကော အဆင်ပြေလား”
 “ပြေပါတယ်။ သူ့အလုပ်အားတာနဲ့ မမြရီဆီ လာမယ်လို့ ကျွန်တော့်ကိုပြောလိုက်တယ်”
 “အမယ်လေး ဝမ်းသာလိုက်တာ မောင်မြရယ်။ အဒေါ် သားကြီးကို မတွေ့ရတာ နှစ်တွေမနည်းတော့ဘူးကွယ်”
 မမြရီ သူ့သားကြီးလာမည်ဆို၍ ကလေးတစ်ယောက်ပမာပျော်ရွှင်သွားသည်။ မမြရီ စိတ်ချမ်းသာအောင်သာ ပြောရသည်။ ရင်ထဲမှာဘယ်လိုမှ မကောင်း။ သားသမီးများရှိလျက်နှင့် ပင်ပန်းချို့တဲ့စွာနေရသည့် မမြရီအဖြစ်ကို မကြည့်ရင်ပေ။
 “ကျွန်တော် အလုပ်ရှိလို့ ပြန်လိုက်အုံးမယ်နော်။ ညနေကျရင် ပြန်လာခဲ့မယ်။ ဒီမုန့်တွေလဲ စားနော်”
 “အေးပါကွယ်။ သာဓုပါ မောင်မြရယ်။ ဘုန်းကြီးလို့အသက်ရှည်ပြီး ဘေးအန္တရာယ်ခပ်သိမ်းကင်းရှင်းပါစေကွယ်”
 မမြရီ ကျွန်တော့်ကို ဆုများပေးပြီးကျန်ခဲ့သည်။ လမ်းမှာ သူ့အတွက် လိုအပ်သည်များ နိုင်သလောက်လုပ်ပေးရန် စိတ်ကူးမိသည်။ ရွာမှာရှိသည့် သူ့သမီးကလည်း အားကိုးရသည် မဟုတ်ပေ။ မိဘရှိတယ်လို့ပင် ခေါင်းထဲရှိပုံမရ။
 “ဦးလေး ဘယ်ကပြန်လာတာလဲ”
 အတွေးပင် မဆုံးလိုက်။ မမြရီသမီး မိဇာပင်။
 “အေး ညည်းအမေဆီက ပြန်လာတာ။ ညည်းက ဘယ်သွားမလို့လဲ”
 “ကိုမောင်ဇော်အတွက် ဖိနပ်သွားဝယ်မလို့ ဦးလေး။ သူ့ဖိနပ်က ပြတ်ခါနီးနေပြီလေ”
 “ညည်းယောက်ျားအတွက် အသာထားအုံး။ အခုတလော ညည်းအမေက နေကောင်းတာမဟုတ်ဘူး။ ညည်းအမေဆီ ဝင်သွားအုံး။ တစ်ရွာတည်းနေပြီး ညည်းအမေဆီ မရောက်တာမဖြစ်သင့်ဘူး”

ကောလင်းခရိုင်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက် ၂၈၇၅ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီး



ယခင်နှစ်က မုန်ညင်းစိုက်ခင်းကို တွေ့ရစဉ်။

ကောလင်း စက်တင်ဘာ ၃ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းခရိုင်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီ၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက် ၂၈၇၅ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း ကောလင်းခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန စာရင်းများအရ သိရသည်။

ကောလင်းခရိုင်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက် ၂၈၇၅ ဧက စိုက်ပျိုးရန် လျာထားပြီး ယခုနှစ် မေလမှစတင်

စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ ယနေ့ထိ ၂၈၇၅ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီနှစ် ကောလင်းခရိုင်မှာ ဟင်းသီးဟင်းရွက်သီးနှံ ၂၆၀၀ ဧကကျော် စိုက်ပျိုးဖို့လျာထားပါတယ်။ လက်ရှိ ဧက ၂၈၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးပြီးစီးပါပြီ။ လျာထားကေထက် တိုးစိုက်နိုင်တယ်။ စိုက်ပျိုးသီးနှံတွေမှာ မုန်ညင်း၊ ငရုတ်၊ ခရမ်းချဉ်၊ ခရမ်းသီး၊ ကော်ပီထုပ်၊ ပန်းမုန်လာ၊ ရုံးပတီသီး စတာတွေ စိုက်ပျိုးကြ

တယ်။ စိုက်ပျိုးတဲ့ ဟင်းသီးဟင်းရွက် အားလုံးကို GAP နည်းစနစ်နဲ့ စိုက်ပျိုးနိုင်အောင် တောင်သူတွေကို နည်းပညာပေးလျက်ရှိပါတယ်။ စိုက်ပျိုးတဲ့ ဟင်းသီးဟင်းရွက် အားလုံး ဓာတုဓာတ်ကြွင်းအနည်းဆုံးဖြစ်အောင် ကျန်းမာရေးနဲ့ကိုက်ညီအောင်စိုက်ပျိုးဖို့ တောင်သူတွေကို နည်းပညာတွေပေးနေပါတယ်” ဟု ကောလင်းခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းသိန်းက ပြောပြသည်။ (၂၀၆)

ယခုနှစ် ကောလင်းခရိုင်တွင် မြို့နယ်အလိုက် ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးပြီးစီးမှုအနေဖြင့် ကောလင်းမြို့နယ်တွင် ၈၉၄ ဧက၊ ဝန်းသိုမြို့နယ်တွင် ၁၄၂၀ နှင့် ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်တွင် ၅၆၁ ဧက စုစုပေါင်း ၂၈၇၅ ဧကဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်အလိုက် လျာထားမှုအနေဖြင့် ကောလင်းမြို့နယ်တွင် ၈၀၃ ဧက၊ ဝန်းသိုမြို့နယ်တွင် ၁၃၈၅ ဧကနှင့် ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်တွင် ၄၇၁ ဧက စုစုပေါင်း ၂၆၅၉ ဧက ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကောလင်းခရိုင်အတွင်း ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်တောင်သူများကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက GAP နည်းစနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရန်အတွက် နည်းပညာသင်တန်းပေးခြင်း၊ စိုက်ခင်းများမှ ထွက်ရှိလာသည့်ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သည့် သီးနှံဖြစ်စေရန် နည်းပညာများ ပေးခြင်းတို့ကို တောင်သူများ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးလာရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၂၄ မုဆိမက

“အမေက အရင်ကလဲ နေမကောင်းဖြစ်နေကြပါ။ အချိန်တန်တော့လဲ သူ့ဘာသာ ဟိုဆေးသောက်၊ ဒီဆေးသောက်နဲ့ ပျောက်သွားတာပါပဲ။ ဖိနှပ်ဆိုင်သွားလို့ကံအံ့မယ် ဦးလေးရေ။ တော်ကြာနောက်ကျနေလို့ ကိုမောင်လော်က ဆူနေပြန်အံ့မယ်”

မိမိက ကျွန်တော်ကိုပြောပြီး ဖိနှပ်ဆိုင်သုတ်ပြာစွာဖြင့် ထွက်သွားသည်။ မွေးရကျိုးနပ်သည် သားသမီးတစ်ယောက်မှ ပါမလာ။ ကြားရသည့် စကားသံများက မိခင်ဖြစ်သူမှာ အရေးမပါသည့်အရာဖြစ်နေသည်။ သူတို့အတွက် အမေဖြစ်သူက မေ့လျော့ခံအရာဝတ္ထုတစ်ခုအဖြစ်သာ ရှိတော့သည်။

“မမြရီ မမြရီ”

မမြရီဆိုက တုံ့ပြန်သံထွက်မလာတော့ပေ။ သူ့အားလုံးကို ကျောခိုင်းပြီး လောကကြီးကနေထွက်သွားပေပြီ။ သူပေးသည့် စာရွက်ကလေးကို ကျွန်တော်ဖြန့်ကာ ဖတ်လိုက်သည်။

“အမေ ဘာမှမလိုချင်ဘူး သားနဲ့သမီးရယ်။ အမေ အတောင့်တဆုံးက သားနဲ့သမီးရဲ့ ပါးလေးတွေကို ငယ်ရွယ်စဉ်ကလို အမေအားရအောင်နမ်းချင်လိုက်တာ။ အခုဆို အမေနေလို့မကောင်းဘူး။ ဒါပေမဲ့ တစ်နေ့မှာ အမေ သားနဲ့သမီးက အမေဆီကို ခဏဖြစ်ဖြစ်လာကြမယ်ဆိုပြီး အမေမျှော်နေခဲ့တာ။ အမေအတွက် ဘာမှမလိုအပ်ပါဘူး။ အမေဘေးမှာ သားနဲ့သမီးကို တစ်ဖက်ဆီပွေ့ထားပြီး အချိန်ခဏလေးပဲဖြစ်ဖြစ် သားနဲ့သမီးပါးလေးတွေကိုနမ်းပြီး အမေရဲ့နောက်ဆုံးထွက်သက်လေးကို ရင်ဆိုင်သွားချင်လိုက်တာ”

ပြီး စာရွက်ကလေးတစ်ရွက် ကျွန်တော်ကို ပေးသည်။ ကျွန်တော် မမြရီပေးသော စာရွက်ကလေးကို ယူစဉ်မှာပင် မမြရီတစ်ယောက် ငြိမ်သက်သွားတော့သည်။

(၄)

အခုတလော မြေပဲခင်းပေါင်းသင်၊ ဆေးဖျန်းလုပ်နေရတာနဲ့ မမြရီအိမ်ကို မရောက်ဖြစ်။ ညနေ အလုပ်ခဏနားပြီး မမြရီအတွက် လိုအပ်မည်ထင်တာတွေယူခဲ့ပြီး ထွက်လာခဲ့သည်။

“မမြရီ မမြရီ”

ကျွန်တော် အိမ်ပေါက်ဝမှ ခေါ်လိုက်သည်။ မမြရီထူးသံလည်း ထွက်မလာ။ အိမ်အောက်ကို ကြည့်ပြန်လည်း မတွေ့ရ။ လှေကားခြေရင်းမှာ မမြရီဖိနပ်ကို တွေ့ရသည်။ အိမ်ပေါ်မှာ အိပ်ပျော်နေတာပင်ဖြစ်မည်။ ကျွန်တော် အိမ်ပေါ်ကို တက်လာစဉ် စောင်ပါးလေးတစ်ထည်ကို ခြုံပြီး ပက်လက်လေးအိပ်နေသော မမြရီကိုတွေ့ရသည်။ သူ့ဘေးနား အသာသွားပြီး ကျွန်တော် မမြရီကို ခေါ်လိုက်သည်။

“မမြရီ”

ကျွန်တော် ခေါ်သံကြောင့် မှိတ်ထားသည့် မျက်ဝန်းတစ်စုံက ပွင့်လာသည်။ ကျွန်တော် မမြရီကိုမြင်ရသည့်မြင်ကွင်းက စိတ်ပူစေသည်။ မျက်နှာလည်း ချောင်၍ ကျသွားပြီး မျက်တွင်းလည်း ကျနေပေပြီ။ မမြရီ၏ မျက်ဝန်းမှာ မျက်ရည်စတုတ္ထခွဲနေသည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။ မမြရီတစ်ယောက် အသက်ပင်မနည်းရှူနေရသည်။

“မောင်မြ”

ရုတ်တရက် မမြရီဆီကထွက်လာသည့်အသံ။ အသံကတိုးပြီး အားအင်မပါ။ လေသံမျှသာဖြစ်သည်။

“မမြရီရယ် ဘယ်လိုဖြစ်ရတာလဲဗျာ။ နေမကောင်းဖြစ်နေတာ ကျွန်တော်ကို မှာလိုက်ရောပေါ့ဗျာ”

သူ့ခေါင်းရင်းမှာ ကျွန်တော်ပေးခဲ့သည့်မုန့်ထုပ်က ဒီအတိုင်းပင် ပုံမပျက်ရှိနေသည်။ မမြရီဆီမှ စကားသံကထွက်မလာတော့ပေ။ အသက်ကိုသာ မောပန်းစွာရှူနေရသည်။ ကျွန်တော် မမြရီအဖြစ်ကို ကြည့်ပြီး ရင်ထဲမှာ ဆို့တက်လာသည်။ ရုတ်တရက် မမြရီ လက်တစ်ဖက်က လှုပ်လာ

ပြီး စာရွက်ကလေးတစ်ရွက် ကျွန်တော်ကို ပေးသည်။ ကျွန်တော် မမြရီပေးသော စာရွက်ကလေးကို ယူစဉ်မှာပင် မမြရီတစ်ယောက် ငြိမ်သက်သွားတော့သည်။

“မမြရီ မမြရီ”

မမြရီဆိုက တုံ့ပြန်သံထွက်မလာတော့ပေ။ သူ့အားလုံးကို ကျောခိုင်းပြီး လောကကြီးကနေထွက်သွားပေပြီ။ သူပေးသည့် စာရွက်ကလေးကို ကျွန်တော်ဖြန့်ကာ ဖတ်လိုက်သည်။

“အမေ ဘာမှမလိုချင်ဘူး သားနဲ့သမီးရယ်။ အမေ အတောင့်တဆုံးက သားနဲ့သမီးရဲ့ ပါးလေးတွေကို ငယ်ရွယ်စဉ်ကလို အမေအားရအောင်နမ်းချင်လိုက်တာ။ အခုဆို အမေနေလို့မကောင်းဘူး။ ဒါပေမဲ့ တစ်နေ့မှာ အမေ သားနဲ့သမီးက အမေဆီကို ခဏဖြစ်ဖြစ်လာကြမယ်ဆိုပြီး အမေမျှော်နေခဲ့တာ။ အမေအတွက် ဘာမှမလိုအပ်ပါဘူး။ အမေဘေးမှာ သားနဲ့သမီးကို တစ်ဖက်ဆီပွေ့ထားပြီး အချိန်ခဏလေးပဲဖြစ်ဖြစ် သားနဲ့သမီးပါးလေးတွေကိုနမ်းပြီး အမေရဲ့နောက်ဆုံးထွက်သက်လေးကို ရင်ဆိုင်သွားချင်လိုက်တာ”

မမြရီ၏ မညီမညာနောက်ဆုံးရေးထားသောစာကိုဖတ်ပြီး ကျွန်တော် အားပါးတရင်ချလိုက်သည်။ အမေတစ်ယောက်၏ ဖြစ်ချင်ခဲ့သော ဆန္ဒတစ်ခုကို ထုတ်ဖော်ပြောဆိုရန် အခွင့်အရေးပင်မရရှိသွားရှာပေ။ သားသမီးများအပေါ် မိခင်မေတ္တာအပြည့်အဝ ပေးစွမ်းနိုင်သလောက် သားသမီးများထံမှ မိခင်တစ်ယောက်၏ ဖြစ်ချင်ခဲ့သော ဆန္ဒကလေးကိုပင် ရရှိမသွားခဲ့ရပေ။

“သွားပေးအုံးတော့ မမြရီရေ။ မမြရီလို မိခင်မေတ္တာစိတ် အပြည့်အဝ ရှိတဲ့သူမျိုးကိုမှ ဒီလို သားသမီးတွေနဲ့ ကြုံရတယ်လို့ဗျာ။ ဝဋ်ကြွေးတစ်ခု ကျေသွားတယ်လို့သာ သတ်မှတ်လိုက်ပါတော့။ နောင်ဖြစ်ရာ ဘဝတွေမှာ အခုလို အထီးကျန်တဲ့ဘဝတွေ မတွေ့မကြုံပါစေနဲ့လို့ ကျွန်တော်ဆုတောင်း ပေးပါတယ်။ ကျွန်တော်ပြုသမျှကုသိုလ်တွေအားလုံးလဲ မမြရီအတွက် ရည်စူးပြီး ကောင်းမှုကုသိုလ်တွေ အမြဲလုပ်ပေးပါမယ်။ ရောက်ရာဘုံဘဝမှာ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ဖြတ်သန်းနိုင်ပါစေ မမြရီရေ”

အရာအားလုံးသည် ကံစီမံရာအတိုင်းသာ သွားကြရသည်ဆိုသော်လည်း မမြရီ၏အဖြစ်ကား ရင်နှင့်ဖွယ်ရာဖြစ်ခဲ့သည်။ ကံကို ယိုးမယ် ဖွဲ့လိုသော်လည်း သက်ရှိထင်ရှားရှိနေသည့် သားသမီးများကို စိတ်နာရန်ကောင်းလှသည်။ မိခင်တစ်ယောက်က သားသမီး၏ဆန္ဒကို ဖြည့်စွမ်းပေးနိုင်သော်လည်း သားသမီးက မိခင်တစ်ယောက်၏ လိုအင်ဆန္ဒတစ်ခုကိုပင် သိအောင်မကြိုးစား၊ မဖြည့်စွမ်းနိုင်ကြပေ။ ယခုလည်းအားလုံးကို စွန့်သွားခဲ့သည့် မမြရီအတွက် အရာအားလုံးသည်ပြီးဆုံးသွားပါပြီ။ ရောက်ရာဘုံတစ်ခုမှာ စိတ်ချမ်းမြေ့စွာအနားယူနိုင်ပါစေဟုသာ ဆုတောင်းပေးလိုက်ရပါတော့သည်။

ကျေးရွာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အတိုးအရင်းငွေများ ပေးသွင်းကြရန်နှင့် လိုအပ်သည်များမှာကြားသည်။

ဦးကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ပေါက်ပင်ဆိတ်ကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်း သာယာကျေးရွာအုပ်စု ပေါက်ပင်ဆိတ်ကျေးရွာ၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းမှ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၂၄ ဦးကို ငွေကျပ် ၂၀ ဒသမ ၉ သန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၃၈ ဦးကို ငွေကျပ် ၂၂ ဒသမ ၆ သန်း စုစုပေါင်း အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၆၂ ဦးကို မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းအရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ၄၃ ဒသမ ၅ သန်း အသုံးပြုပြီး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဦးကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူများ၊

ကျေးရွာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အတိုးအရင်းငွေများ ပေးသွင်းကြရန်နှင့် လိုအပ်သည်များမှာကြားသည်။

ဦးကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ပေါက်ပင်ဆိတ်ကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်း သာယာကျေးရွာအုပ်စု ပေါက်ပင်ဆိတ်ကျေးရွာ၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းမှ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၂၄ ဦးကို ငွေကျပ် ၂၀ ဒသမ ၉ သန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၃၈ ဦးကို ငွေကျပ် ၂၂ ဒသမ ၆ သန်း စုစုပေါင်း အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၆၂ ဦးကို မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းအရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ၄၃ ဒသမ ၅ သန်း အသုံးပြုပြီး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဦးကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူများ၊

မိုးပန်းချီကား

- လယ်ကွင်းက မြအရောင် ညိုမှောင်တဲ့ တိမ်များ၊ စိမ်းလဲ့စိုလွင်လွင်နှင့် ရှုတိုင်းပင် အလှတိုးတယ် မိုးပန်းချီကား။
- လယ်သမား ကိုဖိုးမောင် ပျိုးထောင်ဖို့ အရေး၊ ခြံပေါက်နွားညိုပြာနှင့် အားစိုက်ကာ လယ်အတွင်းဝယ် ထွန်ဆင်းနေသေး။
- ပျိုလေးတို့ ခေါ်ကာနေ ယောက်မရေ သူငယ်ချင်း၊ ပျိုးလက် ဘယ်ညာကိုင်လို့ တူပြိုင်ပြိုင်အဖွဲ့လိုက်ကွယ် ကောက်စိုက်ဖို့ဆင်း။
- လယ်အတွင်း လှအားထင် စပါးပင် စိမ်းမြမြ၊ ကောင်းခြင်းအဖြာဖြာနှင့် လေယူရာ ဘယ်ညာတိမ်းတယ် ယိမ်းနွဲ့လို့က။
- ဝသန္တ အခါမလေ သာယာနေ မြေတစ်လွှား၊ စိမ်းလန်းစိုပြည်စွာနှင့် လယ်မြေသာ အလှတိုးတယ် မိုးပန်းချီကား။ ။

အရှင်ဝါယမ

ဦးကုန်းမြို့နယ် ပေါက်ပင်ဆိတ်ကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး

ဦးကုန်း စက်တင်ဘာ ၃ ကျေးရွာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အတိုးအရင်းငွေများ ပေးသွင်းကြရန်နှင့် လိုအပ်သည်များမှာကြားသည်။

ဦးကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ပေါက်ပင်ဆိတ်ကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်း သာယာကျေးရွာအုပ်စု ပေါက်ပင်ဆိတ်ကျေးရွာ၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းမှ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၂၄ ဦးကို ငွေကျပ် ၂၀ ဒသမ ၉ သန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၃၈ ဦးကို ငွေကျပ် ၂၂ ဒသမ ၆ သန်း စုစုပေါင်း အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၆၂ ဦးကို မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းအရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ၄၃ ဒသမ ၅ သန်း အသုံးပြုပြီး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဦးကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူများ၊

ကိုဦ

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့် ၂၀၂၁ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ရက်နေ့ကပိုင်းကစ၍ NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကို ထောက်ခံသူအစွန်းရောက်များ၊မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ CDM လှုံ့ဆော်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို မလိုလားသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု၊ မြောက်လှန်မှုတို့ကြောင့် အချို့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်လူရွယ်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံသားများသည် EAO များ တည်ရှိရာနေရာများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စိုးရိမ်စိတ်များဖြင့် တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အာဏာရှင်ဆန်သည်ထုတ်ပြန်ချက်၊ ပြောကြားချက်တို့အပေါ်တွင်လည်း ထပ်မံစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ရောက်ရှိရာနေရာများ၌လည်း လုံခြုံရေးအာမခံချက်မရှိမှု၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်မပြေခက်ခဲမှုတို့နှင့်ဆိုင်နေရသဖြင့် မိမိတို့နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လာလိုသည်ဆန္ဒများဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို သတင်းရရှိပါသည်။

၃။ ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ ခိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိတိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့ကို အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အအုံများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင်အဆောက်အအုံများကို ဖျက်ဆီးမှု၊ CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ နက်ရှိုင်းစွာကာယကံမြောက်ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ပြောလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိနေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများဖြစ်သောကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် တိမ်းရှောင်ရောက်ရှိနေရာများမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လည်

ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ ခိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိတိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့ကို အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အအုံများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင်အဆောက်အအုံများကို ဖျက်ဆီးမှု၊ CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ပြောလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဝင်ရောက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နေရာဒေသအသီးသီးသို့ အကြောင်းအရာတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ထားသူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ကိုယ်ပိုင်စိတ်ဆန္ဒအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏ နေရပ်များသို့ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက ဥပဒေအရပြောလျှော့ပေးမှုများနှင့်အညီ ပြန်လည်ဝင်ရောက်နိုင်ရေး နီးစပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများနှင့် ပြည်ပရောက်နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာသုံးရုံးစစ်သုံးရုံးကောင်စီဝန်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ဟုမ္မလင်းခရိုင်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးစပါး ၅၀၁၇၆ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီး



ယခင်နှစ်က မိုးစပါးစိုက်ခင်းကို တွေ့ရစဉ်။

စစ်ကိုင်း စက်တင်ဘာ ၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းခရိုင်တွင် ယခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးစပါး ၅၀၁၇၆ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ဟုမ္မလင်းခရိုင်တွင် ယခုနှစ် မိုးစပါး ၅၀၀၀၀ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ပါသည်။ မိုးစပါး သတ်မှတ်

ဧက၊ မိုပိုင်လွတ်မြို့တွင် ၅၅၁ ဧက စုစုပေါင်း ၅၀၁၇၆ ဧက ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လျာထားမှုအနေဖြင့် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်တွင် ဧက ၆၄၂၆၀၊ မိုပိုင်လွတ်မြို့တွင် ဧက ၅၄၀၀ စုစုပေါင်း ဧက ၆၄၇၀၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက ဟုမ္မလင်းခရိုင်တွင် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးမှုကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လမှစတင်၍ စက်တင်ဘာလထိ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြရာ ဧက ၆၄၇၀၀ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ် ဟုမ္မလင်းခရိုင်တွင် မိုးစပါးစိုက်တောင်သူများကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များ၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်စိုက်ပျိုးရန်၊ ပိုးမွှားကျရောက်မှုမှ ကာကွယ်နိုင်ရန်၊ အထွက်နှုန်းကောင်းမျိုးများ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်နှင့် သဘာဝမြေဩဇာများ သုံးစွဲတတ်လာရန် နည်းပညာများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (၂၀၆)

ဂွမြို့နယ် သဲကုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး

ဂွ စက်တင်ဘာ ၃
ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲခရိုင် ဂွမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းနှင့် မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားရေးအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ သဲကုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ဂွမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းလင်းကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သဲကုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လည်ပတ်ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားသော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းများနှင့် လအလိုက်ဖြည့်သွင်းရမည့် ငွေစာရင်းပုံစံများ ပြည့်စုံမှု ရှိ၊ မရှိ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကိုသန်း

မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ် စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီအောင် ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သဲကုန်းကျေးရွာတွင် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်က မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ဖြင့် စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ မြောက်ဦး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ဦးရေ ၇၀၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ကိုးဦး စုစုပေါင်း အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၈၅ ဦးကို မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၉ ဒသမ ၄ သန်းထိ ထုတ်ချေးပေးထားပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဂွမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းလင်းကျော်က ပြောပြ၍ သိရသည်။

စည်းကမ်းရှိခြင်းနှင့် လူ့တန်ဖိုး

ငြိမ်းစိမ်း(ပိုလီကလေး)

စာရေးသူတို့ လူမှုနယ်ပယ် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် စည်းကမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောဆိုဆုံးမသည့် စကားများကို မကြာခဏကြားရတတ်သည်။ အများအားဖြင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု ကြုံသည့်အခါများတွင် စည်းကမ်းမရှိခြင်း၏ အကျိုးအပြစ်များကို ထောက်ပြ၍ ပြောဆိုဆုံးမသည့်စကားများမှာ အများဆုံးကြားရသည်။

“စည်းကမ်းမှ မရှိတာဖြစ်ပြီပေါ့။” “စည်းကမ်းမရှိတော့ တစ်နှစ်သုံးရဲ့နေရာမှာ တစ်လတည်းနဲ့ ပျက်စီးသွားပြီ။” “ဆိုင်ကယ်ကို စည်းကမ်းတကျမထားတော့ အခုတော့ ပါသွားပြီ။” “အမှိုက်မပစ်ရရေးထားတာကို စည်းကမ်းမဲ့သွားပစ်တော့ ဒဏ်ငွေအရိုက်ခံရမှာပေါ့” စသည့် စကားများသည် တစ်ခုမဟုတ်တစ်ခု နိစ္စရူပ နေ့စဉ်ကြားနေရသည့် စကားများဖြစ်သည်။

ကွမ်းတံတွေး မထွေးရနေရာတွင် စည်းကမ်းမဲ့ ကွမ်းတံတွေး ထွေးမိသဖြင့် ဒဏ်ရိုက်ခံရသည့် သတင်း၊ ဆေးလိပ်မသောက်ရန်မမြေတွင် ဆေးလိပ်သောက်မိသဖြင့် လူအများက ဝိုင်းဝန်းဖယ်ကြည့် ပြောဆိုမှုခံရသည့် အကြောင်းများလည်းမပါမဖြစ်ပင်။

စာရေးသူတို့ လူ့ဘောင်လောကတွင် အရေးပါဆုံး လိုက်နာကျင့်သုံးရမည့် ယဉ်ကျေးမှုတစ်ခုမှာ “စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်း” ကျင့်ဝတ်တစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။

စည်းကမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ စာရေးသူတို့ ငယ်စဉ်ကပင် ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ ဆုံးမမှုများနှင့် သင်ကြားရင်းနှီးခဲ့ကြပြီး နောက်ပိုင်းတွင် လူတို့၏ အလေးထား လျော့ရဲမှုများကြောင့်သာ တစ်ဦးမှစ၍ လူအများထံ ကျင့်သုံးမှုနည်းပါးနေခြင်းဖြစ်သည်။

“အမျိုးသားစည်းကမ်းအစ စာသင်ကျောင်းက” ဟူသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ စည်းကမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဆရာ၊ ဆရာမများက အလေးထား သင်ကြားပေးသည်။ ကျောင်းတက်ချိန် မှန်ကန်ရေး၊ ကျောင်းပိုင်ပစ္စည်း၊ အများပိုင်ပစ္စည်းများ စည်းကမ်းရှိစွာ ရှိရှိသေသေ ကိုင်တွယ်အသုံးပြုနိုင်စေရေး၊ ကျောင်းစည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများ သိရှိမှတ်သားနားထောင်စေရေးတို့ကို ပုံပြင်၊ ဇာတ်နိပါတ်၊ သင်ခန်းစာများဖြင့် ရိုးသားဖြောင့်မတ်၊ စည်းကမ်းရှိစွာ လိမ္မာလာအောင် ဂရုတစိုက် သင်ကြားပေးခဲ့သည်။

ထို့ပြင် စာရေးသူတို့ ငယ်ငယ်က သင်ကြားခဲ့ရသည့် “ခွင့်တောင်းပါ” ကဗျာလေးတွင်လည်း လူငယ်လူရွယ်များ၏ ဂါရဝတရား၊ နီဝါတ တရားများကို စည်းကမ်းတရားများဖြင့် ဘောင်ကွပ်ကာ ဆုံးမသွန်သင်ပြသခဲ့သည်။

“ခွင့်တောင်းပါ”
မိဦးဖဦး ဆရာဦးကို
ခူး၍ အလျင် မစားနှင့်
မိဘဆရာ ထားသည့်ဟာကို

မျက်နှာကွယ်လျှင် မယူငင်နှင့်
လိုချင်သောအား စားချင်ငြားက
ဝပ်တွားခယ တောင်းပါကြ။

အထက်ပါ ကဗျာလေးတွင် လူငယ်၊ လူရွယ်များကို စည်းကမ်းမဲ့မပြုကြရန်နှင့် စည်းကမ်းတကျ ခွင့်တောင်းပြီးမှသာ ယူငင်သုံးစွဲကြရန် ဆုံးမပြသခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကလေးသူငယ်များ နုနယ်ငယ်ရွယ်စဉ်ကပင် စည်းကမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ မိဘ၊ ဆရာများက အခါအခွင့်သင့်တိုင်း သွန်သင်ဆုံးမကြရန် လိုအပ်သည်။ အိမ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း၊ ကျောင်းစည်းကမ်းများကို ကလေးသူငယ် လူငယ်၊ လူရွယ်များစိတ်ထဲ စွဲမှတ်သွားအောင် ပြောဆိုဆုံးမကြသည်။

❖ “အမျိုးသားစည်းကမ်းအစ စာသင်ကျောင်းက” ဟူသည့်ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ စည်းကမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဆရာ၊ ဆရာမများက အလေးထားသင်ကြားပေးသည်။ ကျောင်းတက်ချိန်မှန်ကန်ရေး၊ ကျောင်းပိုင်ပစ္စည်း၊ အများပိုင်ပစ္စည်းများ စည်းကမ်းရှိစွာ ရှိရှိသေသေ ကိုင်တွယ်အသုံးပြုနိုင်စေရေး၊ ကျောင်းစည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများကို သိရှိမှတ်သားနားထောင်စေရေးတို့ကို ပုံပြင်၊ ဇာတ်နိပါတ်၊ သင်ခန်းစာများဖြင့် ရိုးသားဖြောင့်မတ်၊ စည်းကမ်းရှိစွာ လိမ္မာလာအောင် ဂရုတစိုက် သင်ကြားပေးခဲ့သည်။ ❖

“အသိယှဉ်တွဲ၊ စည်းကမ်းမြဲ
စွဲထင်မကွာ တစ်သက်တာ။

ကြောက်လို့လိုက်နာ၊ စည်းကမ်းမှာ
ခဏတာသာမြဲ...” ဆိုသည့် လင်္ကာအရ အသိတရားဖြင့် ယှဉ်သောစည်းကမ်းကသာလျှင် မြဲမြံခိုင်မာပြီး အကြောက်တရားလွမ်းမိုးသော စည်းကမ်းမှာမူ ခဏတာသာခိုင်မြဲကြောင်း မှတ်သားသိရှိရပါသည်။

ထိုကဲ့သို့ မဖြစ်စေရန် ငယ်ရွယ်စဉ်ကပင် စည်းကမ်းမဲ့ခြင်း၏ အကျိုးအပြစ်များနှင့် စည်းကမ်းရှိခြင်း၏ တန်ဖိုးကောင်းကျိုးများကို ခွဲခြားသိမြင်လာအောင် ဂရုတစိုက် စိတ်ရှည်သည်းခံ၍ သွန်သင်ဆုံးမ လမ်းညွှန်ပြသပေးရန်လည်း အရေးကြီးသည်။

မျက်မှောက်ခေတ်ကာလတွင် ကမ္ဘာကြီးသည် ရွာကြီးတစ်ရွာဖြစ်လာပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည့်

နိုင်ငံများသည်လည်း တိုးပွားလာခဲ့သည်။ လူဦးရေ ထူထပ်သည့် မြို့ပြများတွင် စည်းကမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ လိုက်နာကြရန် အထူးတင်းကြပ်ထားကြသည်။

စည်းကမ်းရှိသောနိုင်ငံသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လျင်မြန်ကြောင်းကို ဂျပန်နိုင်ငံက သက်သေထူလျက် ရှိသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ နေရာဒေသအများအပြားနှင့် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် အမှိုက်ကင်းစင်သန့်ရှင်းနေသည်။ လမ်းမကြီးများတွင်လည်း အမှိုက်တစ်စပင်မရှိချေ။

အမှိုက်မရှိ၍ အမှိုက်ပုံးရှိသလားဟုဆိုရလျှင် အမှိုက်ပုံးလည်းမရှိချေ။ လူတစ်ဦးချင်းစီက မိမိအမှိုက်များကို မိမိကိုယ်တိုင် သိမ်းဆည်း၍ စည်းကမ်းတကျ အမှိုက်ပုံးရှိရာသို့ စွန့်ပစ်တတ်ကြသည် အသိ

တရားဖြင့်ယှဉ်သော၊ မြင့်မြတ်သောစိတ်ဓာတ်ပိုင်ရှင်များပင်ဖြစ်သည်။ လေးစားဖွယ်ကောင်းပေစွတကား။

စာရေးသူတို့နေထိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ မြို့ကြီးများတွင်လည်း လူငယ်၊ လူရွယ်များ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများက ဦးဆောင်၍ ကမ်ပိန်းမျိုးစုံပြုလုပ်ကာ အိမ်နောက်ဖေးများ၊ တိုက်ခန်းအနောက်ဘက်များ၊ ရေဆိုးမြောင်းများတွင် အမှိုက်ဆယ်ယူခြင်း၊ အမှိုက်သိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို စုပေါင်းလုပ်ဆောင်လာကြသည် မြင်ကွင်းများသည် တွေ့မြင်ရသူများအဖို့ ကြည့်နူးဝမ်းသာပီတိဖြစ်ရပါသည်။

တူညီဝတ်စုံများဖြင့် မခိုမကပ်ဘဲ သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်နေကြသည့် မြင်ကွင်းဓာတ်ပုံများသည် အွန်လိုင်းမီဒီယာများတွင် ပျံ့နှံ့လာရာ တွေ့မြင်ရသူများက မုဒိတာပွား၍ ဘာသာတရားအလိုက် ဆုမွန်

ကောင်းတောင်းပေးကြသလို အမှိုက်စွန့်ပစ်သူများကိုလည်း စည်းကမ်းမဲ့ အမှိုက်မပစ်ကြရန် မှတ်ချက်ပြုသုံးသပ်ပေးကြလေသည်။

အမှိုက်စွန့်ပစ်သူများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ အလွယ်တကူ စွန့်ပစ်လိုက်သော အမှိုက်သရိုက်များသည် အခြားသူများအတွက် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးကြီးမားမှု ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ရပြီး ရေမြောင်းပိတ်ဆို့ခြင်းမှစ၍ ခြင်၊ ယင်နှင့် အနံ့အသက်ဆိုးများ ရှူရှိုက်မိကာ ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှုကို မိမိတို့သာလျှင် ခံစားရကြောင်း မျက်မြင်ဖို့ တွေ့မြင်ရလေသည်။ စည်းကမ်းမဲ့ အမှိုက်စွန့်ခြင်း၏ ဆိုးကျိုးများပင်ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် အိမ်နောက်ဖေးတွင် ဥယျာဉ်ပန်းခြံများတည်ဆောက်၍ ကလေးများ ဆော့ကစားနိုင်ရန်နှင့် အနားယူအနမ်းဖြေနိုင်ရန် ပူးပေါင်းပါဝင်လာကြလေသည်။ စည်းကမ်းမဲ့အမှိုက်ပစ်ခြင်းသည် ရက်စရာအဖြစ် ရှုမြင်လာကြလေသည်။

လူမှုပတ်ဝန်းကျင် လှုပ်ရှားသွားလာ နေထိုင်မှုတွင်လည်း စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းသည် လုံခြုံမှုရှိလေသည်။ မိမိနှင့် မသက်ဆိုင်သော၊ မကျွမ်းကျင်သော နယ်ပယ်ဒေသများတွင်လည်း ကာလဒေသ ဥပဒေများအတိုင်း စည်းကမ်းတကျနေထိုင်သင့်ပေသည်။

အစားအသောက်၊ အပြောအဆို၊ အနေအထိုင်မှ အစ ယဉ်ကျေးမှုနယ်ပယ်အဆုံး စည်းကမ်းအတိုင်းပင် ပြောဆိုစားသောက်နေထိုင်ရန် အရေးကြီးသည်။

“တန်ဆေး လွန်ဘေး”

“ကြမ်းကျံလျှင် နုတ်၍ ရသလို၊ စကားလွန်လျှင် နုတ်၍ မရပါ”

“ပစ္စည်းဟူသမျှ ရှိသေကြ” စသည့် ဆိုရိုးစကား၊ ဆုံးမစကားများသည် စည်းကမ်းမဲ့ပြုကျင့်ခြင်းမပြုကြရန် ဆုံးမသတိပေးထားသည့် မှတ်သားစရာ စကားလုံးများဖြစ်သည်။

ရှေးလူကြီးသူမများသည် မိမိတို့ ကြုံဆုံခဲ့သည့် စည်းကမ်းမဲ့ခြင်း၏ အကျိုးအပြစ်များကို နှောင်းလူတို့ သိရှိနိုင်စေရန် စည်းကမ်းသတ်မှတ် ဆုံးမထားခဲ့သည်။

“စည်းအတွင်းမှာနေ ကင်းပေလိမ့်ရန်ဘေး စည်းပေါ်ကျော် ချော်ကာကျ များလှရန်ဘေး” ဟူသည့် ဆုံးမစာသည်လည်း စည်းကမ်းမဲ့ပြုလုပ်မှု၊ စည်းကမ်းကိုကျော်၍ ဆောင်ရွက်မှုများသည် ဘေးအန္တရာယ်များလှကြောင်း အသိပေးထားသည့် ဆုံးမစာ လင်္ကာလေးတစ်ပုဒ်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ စည်းကမ်းမဲ့ခြင်းများကို မပြုလုပ်ခင်ကပင် ကြိုတင်စဉ်းစားတွေးတော၍ စည်းကမ်းရှိသော အနာဂတ်ဘဝများစွာဖြင့် နိုင်ငံတော်သစ်ဆီသို့ အတူလျှောက်လှမ်း ကြိုးစားကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းနှိုးဆော် ရေးသားလိုက်ရပါသည်။

သံတောင်ကြီးမြို့နယ်၌ VDP စီမံကိန်းစီမံချက်ရေးဆွဲနည်းနှင့် ရန်ပုံငွေသုံးစွဲရေးအစီအစဉ် (AVIP) သင်တန်းဆွဲ

သံတောင်ကြီး စက်တင်ဘာ ၃
ကရင်ပြည်နယ် သံတောင်ကြီးခရိုင် သံတောင်ကြီးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်း (VDP) ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးရွာ ခုနစ်ရွာမှ ကော်မတီဝင်များအား VDP စီမံကိန်း စီမံချက်ရေးဆွဲနည်းနှင့် ရန်ပုံငွေသုံးစွဲရေးအစီအစဉ် (AVIP) သင်တန်းကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရှေးဦးစွာ သံတောင်ကြီးမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်

အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆန်းဗိုလ်က အမှာစကားပြောကြားပြီး သံတောင်ကြီးခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးနိုင်မင်းဆွေက VDP စီမံကိန်းစီမံချက်ရေးဆွဲနည်းနှင့် ရန်ပုံငွေသုံးစွဲရေးအစီအစဉ် (AVIP) သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ထို့နောက် သံတောင်ကြီးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မင်းဦးက စီမံကိန်းလက်စွဲပါ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန် အချက်များနှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး

မြို့နယ်စီမံကိန်းတာဝန်ခံက ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီဝင်များကို VDP စီမံကိန်းစီမံချက်ရေးဆွဲနည်းများ၊ ကျေးရွာသယ်ဇာတနှင့် ရာသီဥင်ပြခြေပုံရေးဆွဲနည်းများ၊ ရန်ပုံငွေသုံးစွဲရေးအစီအစဉ် (AVIP) ဆိုင်ရာ ငွေစာရင်းယာဉ်ပုံစံဖြည့်သွင်းနည်းများကို လက်တွေ့သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါသင်တန်းသို့ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း (VDP) ဆောင်ရွက်မည့် လေလော်ဒေသကျေးရွာ၊ ထီးပူချီး(အောက်) ကျေးရွာ၊ သဲပျော်(အထက်)ကျေးရွာ၊ လိပ်ပြာကလေးကျေးရွာ၊ ရွှေလံဘိုကျေးရွာ၊ ငှက်ပျောတော(အောက်)



ကျေးရွာနှင့် မောင်နွဲ့ကြီးကျေးရွာတို့မှ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီဝင် ၁၄ ဦး ငယ်လေး

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးနှိုးဆော်ခြင်း



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် (၇)ရက်သား၊ သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမတို့က “မာရဝိဇယ” ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒပုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိမှုအား ကမ္ဘာကိုပြသရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒပုဒ္ဓသာသနာ့ကွယ်မှု၏ဗဟိုချက်ဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ကြီးသာယာဝပြောမှုရှိစေရန်၊ ကမ္ဘာကြီးငြိမ်းချမ်းသာယာမှုဖြစ်စေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက် ၄ ရပ်ဖြင့်တည်ထားကိုးကွယ်ရန်ရည်သန်လျက် ပြည်ထောင်စုစနစ်မြေနေပြည်တော်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်း၌ သာသနာတော်ထံ၊ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်ထံ၊ မြန်မာ့ရိုးရာတည်ထိုးများနှင့်အညီ တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

၃-၉-၂၀၂၃ ရက်နေ့အထိ မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ လာရောက်ကြည့်ညှိဖူးမြော်စဉ် အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းသည့်အလှူရှင်များစာရင်း

စဉ်	နဝကမ္မ အမည်	အလှူငွေ (ကျပ်)	စဉ်	နဝကမ္မ အမည်	အလှူငွေ (ကျပ်)	စဉ်	နဝကမ္မ အမည်	အလှူငွေ (ကျပ်)
၅၇၅၀	ဦးရွှေဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြည်ထွေး (လမ်းပွဲရုံ)မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀၀	၅၇၅၀	ဖခင်ကြီး ဦးသိန်းမြင့်အားအဖမှထွေး၍ ဦးအေးကိုနှင့်ဇနီး ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်းမိသားစုကောင်းမှု	၂၀၀၀၀၀	၅၇၈၈	ဦးလော်မျိုးအောင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်စန်းစန်းမြင့် မိသားစုကောင်းမှု	၁၁၀၀၀၀
၅၇၅၂	ကွယ်လွန်သူ ဖခင်ကြီး ဦးအောင်ကြီးနှင့် မိခင်ကြီး ဒေါ်မြဆင့်(စမ်းချောင်း)တို့အားရည်စူး၍ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ မိသားစုကောင်းမှု	၁၆၄၀၀၀၀	၅၇၅၁	ဦးဟန်ဟန်လွင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ဝင်းဝင်းမော် မိသားစုကောင်းမှု	၂၀၀၀၀၀	၅၇၈၉	ဒေါ်သုဓမ္မသာစိ ဦးတင်သန်း၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်မြင့် မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၅၃	ဗိုလ်မှူးချုပ်မြင့်အောင်(ငြိမ်း)နှင့်ဇနီး ဒေါ်ညွန့်သိန်း(သမီး) မဆွေနှင့်အောင်၊ မအိအိအောင်၊ မရည်မွန်အောင်၊ (မြေး) မောင်မျိုးမင်းသန့်မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀၀	၅၇၅၂	ဦးရန်နိုင်အောင်နှင့်ဇနီး ဒေါက်တာလွင်လွင်မာဦး မိသားစုကောင်းမှု	၂၀၀၀၀၀	၅၇၉၀	ဦးဝင်းအောင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ဝင်းဝင်းမာ မိသားစုကောင်းမှု	၁၁၀၀၀၀
၅၇၅၄	ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး(ငြိမ်း)နှင့်ဇနီး ဒေါ်သီတာသောင်းညွန့် မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၅၃	ဦးမြင့်ဆွေနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်မမမိသားစုကောင်းမှု	၁၈၀၀၀၀	၅၇၉၁	ဦးအေးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်ကေသီ မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၅၅	ဒုတိယရဲမှူးကြီးခင်မောင်ထွေး နှင့်ဇနီး ဒေါ်ငြိမ်းငြိမ်းဆွေမိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၅၄	မိခင်ကြီး ဒေါ်စိန်စိန်ကောင်းမှု	၁၃၀၀၀၀	၅၇၉၂	ဦးထင်ပေါ် နှင့်ဇနီး ဒေါက်တာစိုးစိုးအောင် မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၅၆	နှစ်ဖက်သော အဘိုးအဘွား၊ အမိအဖများအား ရည်စူး၍ ဦးတင်ထွဋ်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ညွန့်စိန် (သမီး) မခင်စုလှိုင်မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၅၅	ဦးခင်မောင်ဦးနှင့်ဇနီး ဒေါ်အေးမိစံ မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၇၉၃	ကွယ်လွန်သူဖခင်ကြီး ဦးမြအေးနှင့် (မောင်လေး)ကျော်မျိုးအေးတို့အားရည်စူး၍ ကျန်ရစ်သူမိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၅၇	ဦးထင်ပေါ်နှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၅၆	ဒေါ်မြင့်မြင့်ထွန်းမိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၇၉၄	ဒေါ်အိအိခင်မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၅၈	ဦးကိုအောင်မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၅၇	ဦးအုံးမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်စန်းစန်းခိုင်မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၇၉၅	ဦးကျော်ရင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်မာမာမိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၅၉	ဒေါ်ဆက်ရင်မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၅၈	ဦးဖိုးဖိုးနှင့်ဇနီး ဒေါ်ညိုညို မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၇၉၆	ဒေါ်ဝင်းဝင်းဆွေမိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၀	ဦးအောင်မင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်ပြုံးစွဲ မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၅၉	ကိုဝင်းဇော်ထွန်းနှင့်ဇနီး မဝင်းသန္တာ မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၇၉၇	ဦးကျော်ဦးလွင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ရင်မျိုးစု မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၁	ဦးချစ်ကိုနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခိုင်ဇာလွင် မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၆၀	ဦးထွန်းရွှေနှင့်ဇနီး ဒေါ်တင်တင်ဆွေမိသားစု ကောင်းမှု(ထွန်းရွှေဝါအေးတိုက်)	၁၀၀၀၀၀	၅၇၉၈	ဒေါ်ခင်ခင်အေး၏မွေးနေ့အလှူ	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၂	ဦးတင်ဝင်းအားရည်စူး၍ ကျန်ရစ်သူမိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၆၁	ဦးမျိုးဇော်ဦးနှင့်ဇနီး ဒေါ်နန်းကလျာဇော် မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၇၉၉	ဦးတိုက်ပေါင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်ရွှေစိန်မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၃	ဦးမြသောင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်တင်အုန်းမိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၆၂	ဦးအောင်ဇော်မြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါက်တာမြတ်မြတ်အုန်းခင် မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၈၀၀	ဦးလှရွှေနှင့်ဇနီး ဒေါ်မြမြမိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၄	ဒေါ်တင်အေးမိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၆၃	ဦးအောင်ဇော်မြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းဌေး မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၈၀၁	ဦးဝင်းဦးနှင့်ဇနီး ဒေါ်အေးမိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၅	ဦးအုန်းမောင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချစ်ချစ်မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၆၄	(ဦးသိန်းထွန်း)အားရည်စူး၍ ကျန်ရစ်သူမိသားစု ကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၈၀၂	ဦးစိုးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်အေးမိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၆	ဦးလှမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်နုနုယဉ်မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၆၅	ဦးအောင်ကျော်စိုးနှင့်ဇနီး ဒေါ်သန္တာဝေမိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၈၀၃	ဦးမြအောင်နှင့်ဇနီး (ဒေါ်သန်းတင်) မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၇	ဒေါ်ခင်သန်းဝင်း၊ ဒေါ်ခိုင်၊ ဒေါ်နွဲ့ မိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀	၅၇၆၆	ဒေါ်ဝတ်ရည်တင့်မိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀	၅၈၀၄	ထူးစံဟိန်းကုမ္ပဏီလီမိတက်ကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၈	ဦးလှတင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်နွယ်နီမိသားစုကောင်းမှု	၃၀၀၀၀၀				၅၈၀၅	ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့်ဇနီး ဒေါ်နုနုဝေမိသားစုကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀
၅၇၆၉	ဒေါ်နိုင်နိုင်ရွှေမိသားစုကောင်းမှု	၂၅၀၀၀၀				၅၈၀၆	အောင်ချမ်းသာသီလရှင်ကျောင်းတိုက်မှ ဆရာလေးများကောင်းမှု	၁၀၀၀၀၀

မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့မှစ၍ လူဝင်ကြေးအခမဲ့ဖြင့် ဆက်လက်ဝင်ရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညှိနိုင်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုစနစ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်တွင် တည်ထားကိုးကွယ်ထားရှိသည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သော မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဩဂုတ်လ ၈ ရက်နေ့မှစတင်၍ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူများအား အခမဲ့ဖူးမြော်ကြည့်ညှိခွင့်ပြုပေးခဲ့ကာ နေ့စဉ်နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ ရဟန်းသံဃာတော်များ၊ သာသနာ နှယ်ဝင်သီလရှင်များနှင့် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်လျက်ရှိပါသည်။ စက်တင်ဘာ ၄ ရက်နေ့မှစ၍ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညှိသူများအား မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ဥယျာဉ်တော်ကြီးရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရန်အတွက် လိုအပ်သည့်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုသိုလ်တော်ဖြစ်ပါဝင်နိုင်ရေးအတွက် ဖော်ပြပါနှုန်းထားများအတိုင်း သတ်မှတ် ကောက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

- (၁) လူဝင်ကြေး(အခမဲ့) - အခမဲ့
- (၂) ဖုန်း ၁ လုံး(ကင်မရာအပါ) (ကင်မရာပါသောဖုန်းများသာကောက်ခံပြီး Keypad ဖုန်းများမကောက်ခံပါ) - ၁၀၀၀/-ကျပ်။
- (၃) အပျော်ရိုက်ကင်မရာ - ၅၀၀၀/-ကျပ်။
- (၄) အလှူဓာတ်ပုံရိုက်/Video(Pre Wedding အပါအဝင်) (၂ နာရီ) (နာရီဝက်ပိုတိုင်း-၅၀၀၀ ကျပ်) - ၅၀၀၀၀/-ကျပ်။
- (၅) ဥယျာဉ်တော်အတွင်း ယာဉ်ရပ်နားကွင်း ယာဉ်ငယ် ၁ စီး (အိမ်စီးယာဉ်ငယ်များကိုသာ ဥယျာဉ်တော်အတွင်း ဝင်ခွင့်ပြုပါသည်။ ယာဉ်ကြီးနှင့်ဆိုင်ကယ်များ ဥယျာဉ်တော်ပြင်ပတွင် ရပ်နားရန်။) - ၂၀၀၀၀/-ကျပ်။
- (၆) Buggy စီးနင်းခြင်း၊ အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူများနှင့် ကျန်းမာရေးမကောင်းသူများအတွက်သာ Buggy အခမဲ့စီးနင်းနိုင်ရန် စီစဉ်ထားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း မေတ္တာရပ်ခံအသိပေးအပ်ပါသည်။

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး စစ်သည်အစားခန့်ဝန်ထမ်းများ လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကွပ်ကဲမှုအောက် အမှတ်(၁၂) တပ်မတော်ရပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်တို့တွင် အောက်ဖော်ပြပါရာထူးများ၌ စစ်သည်အစားခန့် ဝန်ထမ်းများအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ရန် အလိုရှိပါသည်-

- (က) သတင်းကြေညာသူ (မြန်မာ/အင်္ဂလိပ်) (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)။
- (ခ) သတင်းအယ်ဒီတာ (မြန်မာ/အင်္ဂလိပ်) (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)။
- (ဂ) ဇာတ်လမ်း/ဇာတ်ညွှန်း (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)။
- (ဃ) ထုတ်လုပ်ရေးမှူး (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)။
- (င) အစီအစဉ်မှူး (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)။
- (စ) ဝိတ(ခေတ်ပေါ်) အဆို/အတီး (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)။
- (ဆ) ဝိတ(ဆိုင်းဝိုင်း) အဆို/အတီး (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)။
- (ဇ) ကဇာတ် (အဆို/အက) (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)။

၂။ အထက်ဖော်ပြပါ ရာထူးအားလုံးအတွက် လိုအပ်သည့်အရည်အချင်းများမှာ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

- (က) လျှောက်ထားသူသည် ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံသားတိုင်းရင်းသား မိဘနှစ်ပါးမှ မွေးဖွားသူဖြစ်ရမည်။
- (ခ) ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်တွင် အသက်(၂၅)နှစ်ထက်မကျော်လွန်စေရ အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ လူပျို/အပျိုဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အချို့ရာထူးများမှာ လုပ်ငန်းသဘောသဘာဝအရ အအေးခန်းတွင် လုပ်ကိုင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။
- (ဃ) တက္ကသိုလ်တစ်ခုခုမှ ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည် (ယာယီဘွဲ့ထောက်ခံစာမရပါ)။
- (င) အနည်းဆုံး ငါးနှစ် အမှုထမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။လိုအပ်ပါက စစ်သည်/စစ်သမီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည် (စာချုပ် ချုပ်ဆိုဆောင်ရွက်ပါမည်)။
- (စ) လျှောက်ထားသူနှင့် မိဘညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး အနေဖြင့် ပြစ်မှုကင်းရှင်းရမည့်အပြင် ပါတီနိုင်ငံရေးနှင့် ကင်းရှင်းသူများဖြစ်ရမည်။

- (ဆ) နေရာဒေသမရွေး တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။
- (ဇ) ရေးဖြေနှင့်နှုတ်ဖြေစာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်ရမည်။
- (ဈ) ကျန်းမာရေးဆေးစစ်မှု အောင်မြင်ရမည်။

၃။ အောက်ဖော်ပြပါ ရာထူးအသီးသီးအတွက် လိုအပ်သည့် အရည်အချင်းများမှာ ဖော်ပြပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

- (က) သတင်းကြေညာသူ လျှောက်ထားသူများသည် ရုပ်ရည်သင့်တင့်လှပပြီး အသံကြည်လင်ပီသရမည်။ မျက်စိကောင်းမွန်ရမည် (မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူ မဖြစ်စေရ)။
- (ခ) အဆို/အက လျှောက်ထားသူများသည် မြန်မာသံ၊ ခေတ်ပေါ်တေးသီချင်းများအား ကောင်းမွန်စွာ သီဆိုနိုင်ရမည်။ တစ်ဦးချင်း/စုပေါင်းယိုမ်းအက ကပြနိုင်ရမည်။ ရုပ်ရည်သင့်တင့်ပြေပြစ်ရမည်။

၄။ ရွေးချယ်ခြင်းခံရပါက ရပ်မြင်သံကြားထုတ်လုပ်မှုအခြေခံသင်တန်းသို့ တက်ရောက်ရမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းတက်ရောက် အောင်မြင်ပြီး၍ ဝန်ထမ်းအဖြစ် စတင်ခန့်အပ်ခြင်းခံရပါက တပ်ကြပ်ကြီး(အစားခန့်) အဆင့် လစာနှုန်း ကျပ် ၁၉၈၀၀၀-၂၀၀၀-၂၀၈၀၀၀ ဖြင့် ခန့်အပ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၅။ လျှောက်လွှာနှင့် ကိုယ်ရေးရာဇဝင်ပုံစံများကို အောက်ပါတစ်များတွင် ရယူနိုင်ပါသည်-

- (က) အမှတ်(၁) တပ်မတော်ရပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မြဝတီရပ်မြင်သံကြား)မှော်ဘီ၊ ရန်ကုန်မြို့။ (ဖုန်း ၀၃၁-၆၀၂၇၈)
- (ခ) အမှတ်(၂)တပ်မတော်ရပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မြဝတီရပ်မြင်သံကြား)တောင်ညို၊ နေပြည်တော်။ (ဖုန်း ၀၃၁-၇၄၂၇၄)
- (ဂ) အမှတ်(၁)တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း ရဲမွန်၊ ရန်ကုန်မြို့။ (ဖုန်း ၀၃၁-၃၀၄၀၁၊ ၀၉-၆၉၁၇၅၅၅၅၇)
- (ဃ) အမှတ်(၂) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း မန္တလေးမြို့။ (ဖုန်း ၀၃၃-၃၃၁၆၀၊ ၀၉-၆၉၄၀၄၂၇၀၄)
- (င) အမှတ်(၃) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း မြစ်ကြီးနားမြို့။ (ဖုန်း ၀၃၃-၄၀၀၀၅၊ ၀၉-၆၈၄၆၇၃၃၃၂)
- (စ) အမှတ်(၄) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း လားရှိုးမြို့။ (ဖုန်း ၀၃၃-၃၆၀၀၁၊ ၀၉-၆၉၁၂၄၉၁၂၃)
- (ဆ) အမှတ်(၅) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း တောင်ကြီးမြို့။ (ဖုန်း ၀၃၄-၃၂၁၀၆၊ ၀၉-၆၉၂၇၈၇၈၅၇)

(ဇ) အမှတ်(၆) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း ချောင်းဆုံ၊ မော်လမြိုင်မြို့။

- (ဖုန်း ၀၉-၃၉၀၀၆၅၆၀၊ ၀၉-၆၇၈၉၂၆၀၀၀)
- (ဈ) အမှတ်(၇) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း ပုသိမ်မြို့။ (ဖုန်း ၀၃၁-၂၁၁၂၀၊ ၀၉-၆၇၈၆၅၂၀၀၆)
- (ည) အမှတ်(၈) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း အမ်းမြို့။ (ဖုန်း ၀၄၃-၂၂၀၃၀၊ ၀၉-၆၈၆၃၉၆၀၈၇)
- (ဋ) အမှတ်(၉) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း မုံရွာမြို့။ (ဖုန်း ၀၃၃-၇၂၄၄၉၊ ၀၉-၆၉၃၂၄၂၆၈၁)
- (ဌ) အမှတ်(၁၀) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း တောင်ငူမြို့။ (ဖုန်း ၀၃၂-၃၃၃၀၂၅၊ ၀၉-၆၇၈၈၄၂၁၁၁)
- (ဍ) အမှတ်(၁၁) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း ကျိုင်းတုံမြို့။ (ဖုန်း ၀၃၄-၃၃၀၄၀၊ ၀၉-၆၉၅၇၅၈၁၄၉)
- (ဎ) အမှတ်(၁၂) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း မြိတ်မြို့။ (ဖုန်း ၀၅၉-၄၁၈၇၈၊ ၀၉-၄၀၀၅၅၄၂၈၇)
- (ဏ) အမှတ်(၁၃) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း ရွာတော်၊ နေပြည်တော်။ (ဖုန်း ၀၃၂-၃၀၃၇၃၊ ၀၉-၆၉၁၃၈၄၄၀၀)
- (တ) အမှတ်(၁၄) တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေးသင်တန်းကျောင်း ဒိုလမ်မြို့။ (ဖုန်း ၀၃၄-၃၈၆၆၆၊ ၀၉-၉၅၉၇၉၄၄၀၁)

၆။ လျှောက်လွှာများကို ၄-၉-၂၀၂၃ ရက်မှ ၆-၁၀-၂၀၂၃ ရက်အတွင်း အထက်ဖော်ပြပါတစ်များတွင် လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၇။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ ကိုယ်ရေးလျှောက်လွှာ၊ ကိုယ်ရေးရာဇဝင်အကျဉ်း၊ ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မိတ္တူ၊ အိမ်ထောင်စာရင်းမိတ္တူ၊ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/မြို့နယ် ရဲစခန်းတို့မှ ထောက်ခံစာမူရင်း၊ မိဘများ၏ သဘောတူညီကြောင်း ထောက်ခံချက်၊ တစ်လအတွင်း ရိုက်ကူးထားသော ပတ်စ်ပို့အရွယ် ဓာတ်ပုံ ၃ ပုံတို့အား ဖူးတွဲတင်ပြရမည်။

၈။ ပဏာမလူတွေ့အရည်အချင်းစစ်ဆေးခြင်းကို မြဝတီရပ်မြင်သံကြား (တောင်ညို) နေပြည်တော်တွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလအတွင်း ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး စစ်ဆေးမည့်ရက်အား သက်ဆိုင်ရာ လျှောက်လွှာ တင်သွင်းသည့်တစ်ရက်မှတစ်ဆင့် ထပ်မံအကြောင်းကြားပေးသွားပါမည်။

၉။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မြဝတီရပ်မြင်သံကြား (မှော်ဘီ) ရန်ကုန် (ဖုန်း ၀၃၁-၆၀၂၇၈)၊ မြဝတီရပ်မြင်သံကြား(တောင်ညို) နေပြည်တော် (ဖုန်း ၀၃၁-၇၄၂၇၄၊ ၀၉-၂၅၄၃၅၆၉၄၇) သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်မြို့တော်များ၏ ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၄-၉-၂၀၂၃ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကျိုင်းတုံ
92 Ron	၂၂၆၀	၂၃၁၀	၂၃၀၅	၂၂၇၀	၂၃၁၀	၂၃၃၀	၂၃၁၅	၂၂၉၅	၂၃၉၀	၂၄၁၀	၂၃၀၀	၂၃၁၀	၂၃၄၅	၂၃၄၅	၂၃၅၀	၂၅၈၀	၃၃၁၅
95 Ron	၂၃၇၀	၂၄၂၀	၂၄၂၀	၂၃၈၀	၂၄၂၀	၂၄၄၀	၂၄၂၅	၂၄၀၅	၂၅၀၀	၂၅၂၀	၂၄၁၀	၂၄၂၅	၂၄၅၅	၂၄၅၅	၂၄၆၀	၂၆၉၀	၃၄၁၅
HSD (500 ppm)	၂၄၁၅	၂၄၆၀	၂၄၅၅	၂၄၂၀	၂၄၆၀	၂၄၈၅	၂၄၈၀	၂၄၄၅	၂၅၆၅	၂၅၆၀	၂၄၅၀	၂၄၆၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၇၃၀	၃၄၁၅
HSD (50 ppm)	၂၄၉၀	၂၅၄၀	၂၅၃၅	၂၅၀၀	၂၅၃၅	၂၅၆၀	၂၅၅၅	၂၅၂၀	၂၆၄၀	၂၆၃၅	၂၅၃၀	၂၅၄၀	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၈၀	၂၈၀၅	၃၄၇၅
HSD (10 ppm)	၂၄၉၀	၂၅၄၀	၂၅၃၅	၂၅၀၀	၂၅၃၅	၂၅၆၀	၂၅၅၅	၂၅၂၀	၂၆၄၀	၂၆၃၅	၂၅၃၀	၂၅၄၀	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၈၀	၂၈၀၅	၃၄၇၅

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၁၅၀	၂၂၂၆
95 Ron	၂၂၅၇	၂၃၃၅
HSD (500 ppm)	၂၂၉၇	၂၃၇၃
HSD (50 ppm)	၂၃၇၁	၂၄၄၈
HSD (10 ppm)	၂၃၇၁	၂၄၄၈

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
 (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၁၆
 ၀၆၇- ၄၁၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၃၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန
မန္တလေးတက္ကသိုလ်

“(၅၄) ကြိမ်မြောက် တွဲနှင့်သဘင်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း”

၁။ မန္တလေးတက္ကသိုလ်က ကျင်းပခဲ့သည့် အောက်ဖော်ပြပါ ပညာသင်နှစ်များ၏ (တွဲ)စာမေးပွဲနှင့် ဒီပလိုမာတွဲ စာမေးပွဲအသီးသီးကို ပြေဆိုအောင်မြင်ခဲ့ပြီးသူများသည် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၏ (၅၇)ကြိမ်မြောက် တွဲနှင့်သဘင်အခမ်းအနားတွင် တက်ရောက်ဘွဲ့ယူရန် (သို့မဟုတ်) အဝေးရောက်ဘွဲ့ယူရန်အတွက် တွဲနှင့်သဘင် လျှောက်လွှာများကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၁)ရက်မှ စက်တင်ဘာလ (၂၈)ရက်နေ့ထိ လျှောက်ထားနိုင်ကြပါသည်။

- (က) (၂၀၁၉-၂၀၂၀) (၂၀၂၀-၂၀၂၁) ပညာသင်နှစ် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၏ (PhD) ပါရဂူ(တွဲ) စာမေးပွဲကို အောင်မြင်ပြီးသူများ
- (ခ) (၂၀၁၉-၂၀၂၀)(၂၀၂၀-၂၀၂၁) ပညာသင်နှစ် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၏ မဟာဝိဇ္ဇာ/သိပ္ပံ/ဥပဒေ(ဒုတိယနှစ်)သင်တန်း (တွဲ)စာမေးပွဲများကို အောင်မြင်ပြီးသူများ
- (ဂ) (၂၀၁၉-၂၀၂၀) ပညာသင်နှစ် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၏ စတုတ္ထနှစ် (ဝိဇ္ဇာ/သိပ္ပံ)စာမေးပွဲနှင့် ပဉ္စမနှစ်(ဥပဒေ)(တွဲ)စာမေးပွဲများကို အောင်မြင်ပြီးသူများ
- (ဃ) (၂၀၁၉-၂၀၂၀) (၂၀၂၀-၂၀၂၁) ပညာသင်နှစ် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၏ တတိယနှစ်ဂုဏ်ထူးတန်း ဝိဇ္ဇာ/သိပ္ပံ(ဂုဏ်ထူး)(တွဲ)စာမေးပွဲများကို အောင်မြင်ပြီးသူများ
- (င) (၂၀၁၉-၂၀၂၀) ပညာသင်နှစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လတွင်ကျင်းပခဲ့သည့် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၏ အင်္ဂလိပ်စာသင်ကြားရေး ဒီပလိုမာတွဲ စာမေးပွဲကို အောင်မြင်ပြီးသူများ
- (စ) (၂၀၂၂-၂၀၂၃) ပညာသင်နှစ် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၏ (D.A.Psy) အသုံးချစိတ်ပညာ တွဲလွန် ဒီပလိုမာ စာမေးပွဲများကို အောင်မြင်ပြီးသူများ

၂။ လျှောက်ထားသူများသည် မန္တလေးတက္ကသိုလ် စာမေးပွဲနှင့် တွဲနှင့်သဘင်တွင် သတ်မှတ်ထားသည့် လျှောက်လွှာပုံစံဖြင့် (၃)လအတွင်း ကာလာမြင့်ရိုက်ကူးထားသော (မြန်မာဝတ်စုံ/တိုင်းရင်းသားဝတ်စုံ/အနောက်တိုင်း(အမျိုးသား)ဝတ်စုံ) (၂" x ၁") အရွယ် ဓာတ်ပုံ (၃)ပုံနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား (မိတ္တူ)တို့ကို ပူးတွဲ၍ လျှောက်ထားရပါမည်။ အဖြူအမည်းဖြင့် ရိုက်ကူးထားသောဓာတ်ပုံများကို လက်ခံမည် မဟုတ်ပါ။

၃။ တွဲနှင့်သဘင်လျှောက်ထားသူများ၏ တွဲနှင့်သဘင်ကြေးငွေမှာ တက်ရောက်ဘွဲ့ ကျပ်(၁၅၀၀/-) (ကျပ်တစ်ထောင်ငါးရာတိတိ) အဝေးရောက်ဘွဲ့ ကျပ် (၁၀၀၀/-) (ကျပ်တစ်ထောင်တိတိ) ပေးသွင်းရပါမည်။

၄။ တွဲနှင့်သဘင်ကြေးငွေများကို ကိုယ်တိုင်ပေးသွင်းလိုသူများသည် မန္တလေးတက္ကသိုလ် ငွေလက်ခံဌာနသို့ ပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

၅။ ရပ်ဝေးမှ ပေးပို့လိုသူများသည် စာတိုက်ငွေပို့လွှာ (Postal Money Order) ဖြင့် ပေးပို့နိုင်ပါသည်။ ငွေပို့လွှာ၏အောက်ခြေတွင် “တွဲနှင့်သဘင်ကြေးပေးပို့ခြင်း” ဟု ဖော်ပြပြီး၊ ပါမောက္ခချုပ်၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ် လိပ်မူ၍ လျှောက်လွှာရင်၏ အမည်၊ တွဲ၊ ရစာမေးပွဲခုံအမှတ်၊ အထူးပြုဘာသာ၊ ပညာသင်နှစ်၊ အောင်မြင်သည့် ခုနှစ်နှင့် လက်ရောက်ခဲ့သော တက္ကသိုလ်/ဒီဂရီကောလိပ်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ အပြည့်အစုံ ကို တိကျစွာ ဖော်ပြရပါမည်။ (ဖြည့်စုံစွာ ဖော်ပြထားခြင်းမရှိသည့် ငွေပို့လွှာများကို လက်ခံမည်မဟုတ်ပါ။)

၆။ (၂၀၁၈-၂၀၁၉) ပညာသင်နှစ် မတိုင်မီက (တွဲ)စာမေးပွဲနှင့် ဒီပလိုမာတွဲ စာမေးပွဲများကို အောင်မြင်ပြီးသူ များသည် “အဝေးရောက်ဘွဲ့” အတွက် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၇။ အဝေးသင်တက္ကသိုလ် (ယခင် မန္တလေးတက္ကသိုလ် စာမေးပွဲယူသင်တန်းဌာန)၏ (၁၉၈၁-၁၉၈၂) ပညာသင်နှစ်မှ (၁၉၈၇-၁၉၈၈) ပညာသင်နှစ်အထိ ဝိဇ္ဇာ/သိပ္ပံ(တွဲ)စာမေးပွဲအောင်မြင်ပြီးသူများသည် “အဝေးရောက်ဘွဲ့” အတွက် မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ်တွင် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၈။ တက်ရောက်ဘွဲ့လျှောက်ထားပြီး တွဲနှင့်သဘင်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ဘွဲ့ယူရန် မျက်ကွက်သူ များ၏ တွဲလက်မှတ်များကို အဝေးရောက်ဘွဲ့လက်မှတ်များ ထုတ်ပေးသည့်အချိန်တွင်မှသာ ထုတ်ပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဌာနမှူး
သင်တန်းရေးရာ
မန္တလေးတက္ကသိုလ်

“အဂတိပယ်ခွာ ပြည်သာယာ”
Remove Corruption, Promote Prosperity

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သို့ တိုင်ကြားရာတွင် သတိပြုရမည့်အချက်များ

- ၁။ မည်သူမဆို အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုဖြင့် ကြွယ်ဝချမ်းသာလာခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ကော်မရှင်သို့ ဖြစ်စေ၊ ကော်မရှင်ရုံးသို့ ဖြစ်စေ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသော လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့၊ ပဏာမစိစစ်ရေးအဖွဲ့နှင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ တစ်ခုခုသို့ ဖြစ်စေ၊ သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုသို့ ဖြစ်စေ သတင်းပေးပို့ချက်နှင့် တိုင်တန်းချက်များကို ပေးပို့နိုင်သည်။
- ၂။ တိုင်ကြားစာပေးပို့ရာတွင် ကော်မရှင်ထံ မိတ္တူပေးပို့ခြင်းမပြုဘဲ တိုက်ရိုက် လိပ်မူပေးပို့ရမည်။
- ၃။ တိုင်ကြားသူ၏ အမည်၊ လက်မှတ်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ၊ ဆက်သွယ်ရန် လိပ်စာအပြည့်အစုံ၊ ဖုန်းနံပါတ် ပါဝင်ရမည်။
- ၄။ အရေးကြီးသော သက်သေခံချက်ဖြစ်သည့် မျက်မြင်သက်သေ၊ စာရွက်စာတမ်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ အသံဖိုင်၊ ဝီဒီယိုဖိုင် စသည်တို့ရှိကြောင်း ဖော်ပြနိုင်ရမည်။
- ၅။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးတစ်ယောက်အား နစ်နာစေရန် သို့မဟုတ် ဂုဏ်သရေ ဖျက်စေရန် တမင်ပြုလုပ်တိုင်ကြားပါက ဤဥပဒေပုဒ်မ ၅၅ အရ အရေးယူခံရနိုင်သည်ကိုလည်း သတိပြုရမည်။

လိပ်မူတိုင်ကြားရန် လိပ်စာ

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်
ရုံးအမှတ် (၅၆)၊ ဇေယျဌာနီလမ်း၊ ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်၊
စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်(၁၄၄)၊ ဖုန်းနံပါတ် ၀၆၇-၈၁၀၃၃၄၇၊
၀၆၇-၈၁၀၃၃၄၇၊
Email Address - accm@accm.gov.mm
Website Address - <http://www.accm.gov.mm>

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြေလမှ ဩဂုတ်လထိ ပြည်ပသို့ ဆန်နှင့်ဆန်ကွဲတင်ပို့မှုမှ အပေရီကန်ဒေါ်လာ ၁၆၆ သန်း ဝင်ငွေရရှိခဲ့



ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃ သိရသည်။ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြေလမှ ဩဂုတ်လထိ ပြည်ပသို့ ဆန်နှင့် ဆန်ကွဲ ၃၇၉၃၈၄ တန် တင်ပို့မှုမှ အပေရီကန်ဒေါ်လာ ၁၆၆ သန်း နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါး အသင်းချုပ်၏ သတင်းများအရ သိရသည်။

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြေလမှ ဩဂုတ်လထိ ဆန်နှင့်ဆန်ကွဲ ၃၇၉၃၈၄ တန် တင်ပို့ရာတွင် အပေရီကန်ဒေါ်လာ ၁၆၆ သန်း တန်ဖိုးရှိ ဆန်နှင့်ဆန်ကွဲ ၃၇၉၃၈၄ တန် တင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ပြီး အပေရီကန်ဒေါ်လာ ၁၆၆ သန်း နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ တင်ပို့ရောင်းချပေးရာတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပြေလက အပေရီကန်ဒေါ်လာ ၃၆ သန်း တန်ဖိုးရှိ ဆန်နှင့်ဆန်ကွဲ ၈၇၆၄၈ တန်၊ ပေလက အပေရီကန်ဒေါ်လာ ၄၈ သန်း တန်ဖိုးရှိ ဆန်နှင့်ဆန်ကွဲ ၃၇၉၃၈၄ တန် တင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ပြီး

၁၀၀၇၀၆ တန်၊ ဇွန်လက အပေရီကန်ဒေါ်လာ ၂၈ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဆန်နှင့်ဆန်ကွဲ ၆၂၃၂၅ တန်၊ ဇူလိုင်လက အပေရီကန်ဒေါ်လာ ၂၆ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဆန်နှင့်ဆန်ကွဲ ၅၈၃၃၄ တန်နှင့် ဩဂုတ်လက အပေရီကန်ဒေါ်လာ ၂၈ သန်း တန်ဖိုးရှိ ဆန်နှင့်ဆန်ကွဲ ၅၉၉၇၀ တန် စုစုပေါင်းအပေရီကန်ဒေါ်လာ ၁၆၆ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဆန်နှင့်ဆန်ကွဲ ၃၇၉၃၈၄ တန် တင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ ပြည်တွင်း ဆန်စပါး ရောင်းကွက်တည်ငြိမ်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်က ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေပြီး ဆန်စပါးဈေးကွက်တွင် သမားရိုးကျ ရောင်းဝယ်ခြင်းမဟုတ်သော လုပ်ငန်းများကို ထိန်းကောင်းနိုင်ရန် ဆန်စပါးသိုလှောင်မှုလုပ်ငန်း မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (၃၃၆)

မိုးညှင်းမြို့နယ် ခုနစ်မိုင်ကျေးရွာ၌ သောက်သုံးရေရရှိရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု စစ်ဆေး

မိုးညှင်း စက်တင်ဘာ ၃ ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းခရိုင် မိုးညှင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ခုနစ်မိုင်ကျေးရွာ၌ သောက်သုံးရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မိုးညှင်းခရိုင်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင် ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းထွန်းဝင်း၊ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဌေးမြင့်နှင့် တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာတို့က ခုနစ်မိုင်ကျေးရွာ သောက်သုံးရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကုမ္ပဏီတာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ခရိုင်ဦးစီးမှူးက လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ်ချိန်ခံညွှန်း ပြည့်မီစွာဖြင့် အချိန်ပိုပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ခုနစ်မိုင်ကျေးရွာတွင် အလျားပေ ၁၆၂၀ ရှိ စိမ့်စမ်းရေ သွယ်တန်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ အလျား ၂၅ ပေ၊ အနံ သုံးပေနှင့် အမြင့် ငါးပေရှိ ရေတားတံတည်ဆောက်ခြင်း၊ ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆံ့ ရေစုကန် နှစ်ကန် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၆၀ ဒသမ ၈၇၅ သန်းဖြင့် မိုးဖြင့် သမ္မာကုမ္ပဏီက ဇူလိုင်လ ဒုတိယပတ်က စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းထွန်းဝင်းထံမှ သိရသည်။

ချစ်ဦးကို

STARMART MANDALAY Wholesale

အရည်အသွေးမြင့် စားသောက်ကုန်များ အပါအဝင် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးကို ပိတ်ရက်မရှိ လက်လီလက်ကား ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

STARMART MANDALAY Wholesale
 ၂၆လမ်းနှင့်၆၆လမ်းထောင့်၊ အောင်မြေသာစံ၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း - ၀၉ ၆၆၀၇၀၂၂၄၄

မာဘာယီကျောက်ပြားစက်ရုံ (မန္တလေး)

အိတ်လီနိုင်ငံထုတ် ခေတ်မီစက်ကရိယာများအသုံးပြုကာ အိတ်လီနည်းပညာဖြင့်ထုတ်လုပ်ထားသည့် အရည်အသွေးကောင်းမွန်သော နေပူခံကျောက်ပြား၊ အိမ်တွင်းအလှဆင် ကျောက်ပြားနှင့် ရေချိုးခန်းသုံးကျောက်ပြား အရွယ်အစားမျိုးစုံ...
CNC 3D ရုပ်လုံးဖော်စက်ကြီးများအသုံးပြု၍ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များ၊ ရုပ်ထုများ ကျောက်ထွင်းပန်းချီကားများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများအား ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။

ပင်ရင်းအရောင်းဌာန - ဖုန်း - ၀၉ ၆၉၁၂၁၀၆၃၉
 STARMART nine mile Showroom - (၉)မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉ ၃၀၈၆၀၁၈၀
 KHA YAE PIN MART - မင်္ဂလာဒုံ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉ ၆၇၁၄၄၃၅၅၅
 STARMART MANDALAY Wholesale - ၂၆လမ်းနှင့်၆၆လမ်းထောင့်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း - ၀၉ ၆၆၀၇၀၂၂၄၄
 STARMART Nay Pyi Taw - ရန်ကုန် - မန္တလေးလမ်းဟောင်း၊ ရွာကောက်ရပ်၊ ပျဉ်းမနား၊ ဖုန်း - ၀၉ ၆၈၅၁၁၉၀၇၇



ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

စစ်ကိုင်းမြို့၊ ရွာထောင်(နန်းစု)ရပ်ကွက်ရှိ အကွက်အမှတ်-၈၁၀(ရွှေသမား) ဦးပိုင်အမှတ်(F-424)၊ မြေဧရိယာ (၀. ၁၂၂)ဧကအကျယ်အဝန်းရှိ ဒေါ်ဘေဘီ အမည်ပေါက် ဂရုန်မြေကွက်အား ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူဟု အဆိုပြုသူ ဒေါ်တင်မေရီ (ဘ) ဦးဌေး (၅/ကလတ(နိုင်)၀၀၁၇၀၀)၊ ဦးကျော်ဆွေ (ဘ) ဦးကျော်တင် (၅/ကလတ (နိုင်)၀၈၆၈၀၃)တို့ထံမှ ကျွန်ုပ် ဒေါ်ပပဝင်း (ဘ) ဦးတင် (၅/ငဇန(နိုင်)၀၆၆၉၅၀) က ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းကြေးစရန်ငွေ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ပပဝင်း (ဘ) ဦးတင်
 (၅/ငဇန(နိုင်)၀၆၆၉၅၀)
 ရွှေမင်းဝံရပ်ကွက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့။

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်

(1) အရောင်းဝန်ထမ်း ၈ (5) ဦး
 - အသက် (18) နှစ်မှ (25) နှစ်အတွင်းဖြစ်ရမည်။
 - ပညာအရည်အချင်း အထက်တန်းပြီးသူ (သို့) ကျောင်းဆက်မတက်သူဖြစ်ရမည်။

(2) Cashier ဝန်ထမ်း ၈ (2) ဦး

(3) ဝိုဒေါင်ဝန်ထမ်း ၈ (5) ဦး
 - အမှတ်စဉ် (2),(3)အတွက် Computer Basic နှင့် Excel ကျွမ်းကျင်ရမည်။

ဆက်သွယ်ရန်။ 110 လမ်း၊ 72x73 ကြား၊ အိမ်အမှတ် (ဆ-9/89)၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။

Long Style Beauty Saloon

ဖြောင့်
 ကောက်
 ဆေးဆိုး } (30%) off

ဆံပင်ညှပ်တာ အရမ်းလှတယ်၊
 (ကြိုတင်ဖုန်းဆက်လို့ရပါတယ်)

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်

66" x 67" , 38" Corner, Ph; 09-2053849

မန္တလေးမြို့ရှိ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဆိုင်အတွက် ဝန်ထမ်းအမြန်အလိုရှိသည်

(1) စာရင်းစစ် ၈ (1) ဦး
 - အခြေခံလစာ - 300,000 / 450,000
 - သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ (5)နှစ်အထက်ရှိသူ

(2) စာရင်းသွင်း ၈ (1) ဦး
 - အခြေခံလစာ - 220,000 - 270,000

(3) အရောင်းစာရေး ၈ (1) ဦး
 - အခြေခံလစာ - 180,000 - 220,000

**** မိမိအရည်အချင်းပေါ်မူတည်၍ လစာညှိနှိုင်းနိုင်သည် ****
 ဆက်သွယ်ရန်/ 09-440444053 , 09-442003653

မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်

မန္တလေး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ အ. ထ. က(ခွဲ) (၁၈) တွင် အလယ်တန်းပြ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော ဒေါ်မာမာဝင်း(ဘ)ဦးချစ်ခင် (၁/ဗမန(နိုင်)၀၂၅၇၂၂)၏ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ အခြေခံပညာအထက်တန်း စာမေးပွဲအောင်လက်မှတ်(က)အရ ၁၂-၀၁-၀၉၇၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ၁၂-၁၁-၀၉၇၂

ဖခင်အမည်မှန်

မန္တလေး၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ အ. ထ. က(၂)၊ Grade-5 တွင် ပညာသင်ကြားနေသော မောင်သူရသွေး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အရ ဦးသန်းဌေး ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးသန်းဌေး (၉/အမစ(နိုင်)၀၀၅၃၃၆)

ကြိုတင် ကာကွယ် မီး အန္တရာယ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကိုကာကွယ်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်

ရုတ်သီး၊ ငရုတ်ကောင်းတို့၏ အပူအတ်သည် သွေးလည်ပတ် စီဆင်မှုကိုအားကောင်းစေပြီး အသက်ရှူလမ်းကြောင်းအတွင်း ရောဂါပိုးများဝင်ရောက်ခြင်းကို တိုက်ထုတ်ပေးသည်။

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၊ သံရွာတိုက်နယ်၊ တောင်တော်ကျေးရွာနေ ဦးတိုးတိုးနိုင် - ဒေါ်မြင့်မြင့်နွယ် တို့၏ သားဖြစ်သူ မောင်လင်းထက်အောင် (၉/ကဆန(နိုင်)၂၂၇၆၉၃)သည် မိဘတို့၏ဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ အကြိမ်ကြိမ်စိတ်ဆင်းရဲအောင် ပြုလုပ်နေပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။ နောက်နောင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စအဝဝကို လုံးဝတာဝန်ယူ ဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

(စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ)
 ဦးတိုးတိုးနိုင် (၁၂/ဥကတ(နိုင်)၁၀၆၄၈၅)
 ဒေါ်မြင့်မြင့်နွယ် (၁/မကန(နိုင်)၀၆၄၉၇၀)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး နှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံ ရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး နှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း တက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့်စီးပွားရေးမောင်းနှင်

အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက်ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်း ချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင်ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံ အတွင်း ဖူလုံမှုသည် ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်သည် အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်မား တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူ ပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် တက်စုံပညာရေးစနစ် ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေး အတွက်ပြည်သူ့အားလုံးအကျုံးဝင်မည့် ကျန်းမာရေး ကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍမြှင့်တင်ဆောင်ရွက် ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိက စွမ်းအားစုအဖြစ်ပါဝင် နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များ ဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ ဒီမိုကရေစီဆိုတာ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး အကြား အလုပ်မရှိ ပါဝင်ဖော်ဆောင်ခြင်းဖြစ်တာ ကြောင့် ကဏ္ဍအသီးသီးမှာ တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုအရေးကြီးပြီး ဒီလိုဆောင်ရွက် ဖို့အတွက် ကြိုးပမ်းရာမှာ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသား အားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြဖို့ လိုအပ်မှာပဲ ဖြစ်တယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၂၃ ခုနှစ် မတ် ၂၇ ရက်တွင်ကျင်းပသော (၇၈)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ပြည်ပနိုင်ငံအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာနှင့်ဥပဒေရေးရာကိစ္စရပ် များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နည်းပညာနှင့် ဥပဒေဆိုင်ရာအကူ အညီ၊ အထောက်အပံ့များရရှိရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ **စာမျက်နှာ - ၁၇**

မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ ရေတပ်ဦးစီးအရာရှိများ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲ (6th Myanmar-Bangladesh Navy to Navy Staff Talks) ပြုလုပ် **စာမျက်နှာ - ၁၉**

ရောဂါဖြစ်အတွင်း ဒုတိယမြစ် ကျဉ်းတွင် ရေဝဲများ ဖြစ်ပေါ်နေ ခြင်းကြောင့် ရေယာဉ်များ အထူး ဂရုပြုသွားလာရန်လိုဟုဆို **စာမျက်နှာ - ၂**

ကောင်းခါးကြိုးပြင်ကာကွယ်တော သတ်မှတ်



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် သစ်တော ဥပဒေပုဒ်မ ၆၊ပုဒ်မခွဲ(င)အရ အပိုင်းထားသောလုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ကျင့်သုံး လျက် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကွတ်ခိုင်ခရိုင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်း ကျရောက်နေသည့် ရေယာအကျယ်အဝန်း ဧက ၃၀၂၀ ရှိသောနယ်မြေကို **“ကောင်းခါးကြိုးပြင်ကာကွယ်တော”**အဖြစ် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁၀၀/၂၀၂၃)အရ ၁၃၈၅ ခုနှစ် ဝါခေါင်လဆန်း ၁၄ ရက်၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၃၀ ရက်မှစ၍ သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် **စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁**

ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော် အခြေအနေ နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃ ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက်မြောက်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အနောက်အလယ်ပိုင်းတို့တွင် နောက် ၄၈ နာရီအတွင်း လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း (Low Presssure Area) တစ်ခုဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်ဟု မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန် ထားသည်။



SIN MINN



ဆင်မင်းဘိလပ်မြေစက်ရုံအုပ်စု
SINMINN CEMENT FACTORY GROUP



အရည်အသွေးမှာထိပ်ဆင်မင်းတံဆိပ်ဘိလပ်မြေ

ဆက်သွယ်ရန် - ဖုန်း ၀၉ ၆၆၅၅၀၅၄၄၃၊ ၀၉ ၆၆၅၅၄၄၄၀၉၊ ၀၉ ၆၆၁၃၆၆၁၄၀

E-Mail : sefg.kyaukse@gmail.com

ISO 9001 : 2015

CERTIFICATE NO. TH011875